
Solidarnostni koncert 

Za ureditev ceste k 
Verženišniku v Topolšici 

Mnoge ceste v velenjski občini so še vedno v takšnem stanju, da si 
tega imena niti ne zaslužijo. Mednje vsekakor sodi cesta do 
Verženišnika in še nekaterih drugih domačij, osem jih je, v Topolšici. 

Pa so domačini zavihali rokave, marsikaj sami opravili, zbrali že kar 
nekaj denaija, za pomoč pa zaprosili tudi širšo družbo in občane. 

K izgradnji te ceste lahko prispevate, če se boste udeležili soli-
darnostnega koncerta, ki ga organizirajo v velenjski Rdeči dvorani, 
to soboto, 27. novembra ob 19. uri. 

Zabavali vas bodo Helena Blagne, Irena Vrčkovnik, Vesna, Pod-
krajski fantje,  Zlatko Dobrič, Aleksander Jež, Jože Skubic, Vinko 
Cverle, Bratje iz Oplotnice in Strašna Jožeta. 

Poskrbeli pa so še za mnoga presenečenja. Med drugim so pri-
pravili bogat srečolov, pa žrebanje vstopnic in še kaj. 

Pridite torej to soboto v velenjsko Rdečo dvorano in na ta način 
prispevajte k ureditvi ceste k Vrženišniku v Topolšici. 

• (mz) 

Sneg "hitrejši" 
Letošnje  sneženje je postavilo vse na glavo.  Zima ne jenjuje, nasprotno, 

po sedanjih  padavinah  sodeč  bo zelo dolga.  Kakorkoli  že, sneg je vse prese-
netil  in nas prisilil,  da  smo morali mnogo prej razmišljati  o zimskih radostih. 
Na  mnogih smučiščih  se niso pustili  presenetiti  in jih predčasno  odpirajo.  V 
Velenju  so pohiteli  tudi  s smučarskim  sejmom, bil je v nedeljo;  mnogi so ve-
deli  zanj, tisti,  ki  jim je "ušel",  pa upajo, da  bo še kakšen. 

B foto:  vos 

Niste dobili 
certifikata? 

Če ste med tistimi, ki do da-
nes še niso prejeli na svoj na-
slov takoimenovanega 
certifikata,  lahko stvar uredite 
pri občinskem upravnem or-
ganu. Za potrdilo o številki 
evidenčnega računa in znesku, 
ki je na računu knjižen, se 
obrnite na občinski upravni or-
gan, pristojen za notranje za-
deve v mestu stalnega 
bivališča. Lahko pa, če ste 
državljan Republike Sloveni-
je, izpisek o stanju na evi-
denčnem računu lastniškega 
certifikata  dobite tudi na po-
družnici SDK Slovenije. Cena 
te storitve je 100 tolaijev. 

V primeru smrti so upra-
vičenci do certifikata  umrlega 
njegovi dediči na podlagi prav-
nomočnega sklepa o dedovanju. 

Državljani Republike Slove-
nije s stalnim bivališčem v tujini, 
pa morajo, če želijo dobiti obve-
stilo o tem, ali so upravičenci do 
lastninskega certifikata,  vložiti 
pri veleposlaništvu oziroma 
konzularnem predstavništvu 
Republike Slovenije v tujini 
zahtevek za izdajo obvestila, ki 
ga bodo prejeli po pošti. 

Petarde so tu! 

Pripravite se - tudi 
letos bo pokalo 

Oglušujoči poki petard že naznanjajo, da se bližajo prazniki. 
Glede na to, da se ti poki letos slišijo relativno zgodaj, lahko že se-
daj pričakujemo, da bodo decembrski prazniki minili spet hrupno. 

Ta pričakovanja so letos še toliko večja, ker pirotehničnih sred-
stev, predvsem pa petard, tokrat ne bo treba "švercati" preko meje, 
od lanskega decembra je namreč možen uvoz zabavne pirotehnike. 
Prodajajo in uvažajo jo lahko podjetja, ki so za to dejavnost regi-
strirana in imajo dovoljenje ministrstva za notranje zadeve. Tako 
smo tudi pri prodaji in uporabi zabavne pirotehnike, kot se te poka-
lice nežno imenujejo, naredili korak bliže Evropi. Zabava torej bo, 
a zabavali se bodo le eni. 

Drugo pa je, kdo te petarde in daigo zabavno pirotehniko kupu-
je in kdo uporablja. Bojim se namreč, daje med njimi veliko tistih, 
ki se ne zavedajo tudi nevarnosti tovrstnega pokanja. Nesreče s pe-
tardami iz prekelih let, to dovolj zgovorno pottjujejo. 

• Milena Krstic  - Planine 

Šentiljska dolina je pela, igrala 
Tudi sneg in slabo vreme ni moglo odvrniti številnih prebival-

cev Šentiljske doline, da ne bi v nedeljo prišli prišli v Dom kraja-
nov poslušati in gledati, kaj so jim pripravili prijatelji in sosedi. 
Šentiljski planinci in KS so bili zadovoljni. Več na strani 10. 

• (bš) 

Zimske 
prijetnosti, 
nevšečnosti 

Šest let smo ga čakali, se-
daj ga imamo; nekateri so se 
spet razburjali, drugi so pri-
jeli za lopate. Tudi najmlajši, 
ki so se morda prvič srečali s 
to radostjo in nadlogo hkrati. 

Za konec tedna bo pre-
vladovalo  suho in hladno 
vreme.  Po nižinah  bo me-
gla in nizka oblačnost. 

Obvoznica zdaj, cesta v treh leti 
V ponedeljek popoldne so slavili na Ljubnem ob Savinji. Pod-

predsednik slovenske vlade Lojze Peterle je namreč prerezal trak 
na novi obvoznici, ki je velik prispevek k odpravljanju posledic 
katastrofalnih  poplav pred tremi leti, obenem pa kraju z raz-
bremenitvijo prometa zagotavlja hitrejši turistični razvoj. Ob 
obvoznici in mostu so bili krajani in gostje veseli tudi pod-
predsednikovega zagotovila, da bodo z gradnjo ceste proti 
Lučam nadaljevali tudi prihodnje leto in delo dokončali v nasled-
njih treh letih. 

Od 1. decembra dalje 
»»»»»»»»»»»»»»»»»»»»S* 

Šaleški mlekarji 
spet v Arjo vas 

V drugi polovici lanskega leta smo pisali o 
tem, da bodo,kmetje - mlečni proizvajalci ve-
lenjske občine vozili svoje tržne viške v Mle-
karno Vrhnika. Razlog za to naj bi bili 
predvsem precejšnji zamiki pri plačilu v Mle-
karni Arja vas. 

Konec prejšnjega tedna pa smo izvedeli, da 
se mlekarji Šaleške doline "selijo" nazaj v pe-
trovško mlekarno. V Vrhniki se namreč ne 
držijo več dogovorov, novo vodstvo Mlekarne 
v Arji vasi paje pri snubljenju obljubilo večjo 
mero poslovnosti. Omenjeni mlekarni bodo 
kmetje oddali približno 14 tisoč litrov mleka 
na dan. 

• (tp) 

V soboto brezplačni 
tehnični pregledi 

Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu 
občine Velenje med svoje akcije vsako leto uvrsti 
tudi brezplačne tehnične preglede avtomobilov. 
Takšna akcija bo tudi letos. V soboto, 27.novembra, 
bodo od 8.do 12.ure opravljali tehnične preglede 
v prostorih Mehanizacije na Selu.Vsem, ki niso 
prepričani o tehnični brezhibnosti svojega vozila, 
bodo Vegradovi strokovnjaki brezplačno pregledali 
avto, povedali kaj je narobe in jim svetovali, kako na-
pako odpraviti. Pregledali bodo tudi akumulatoije in 
kvaliteto zavornega olja in hladilne tekočine. Vabilu 
k akciji seje prijazno odzvala tudi velenjska poslo-
valnica Avata Celje in lastniki vozil bodo lahko na 
istem mestu kupili manjkajočo opremo in material, 
cene pa bodo nekolikjo nižje kot v trgovini. 



/O ljubljanska banka 
Splošna banka Velenje d.d. 
Velenje 

Spoštovani 
varčevalci! 

Ko boste naslednjič  prodajali  ali kupovali  tujo 
valuto,  raje  najprej  poglejte  v Ljubljanski  banki 
Splošni  banki Velenje  d.d.. 
Odslej bo tudi v Ljubljanski  banki Splošni banki 
Velenje  d.d. razlika  med nakupnim in prodajnim 
tečajem minimalna in zato naši tečaji  med 
najugodnejšimi.  Morebitnih  nekaj tolarjev 
razlike  pri 1.000,00 DEM pa bodo več kot 
nadomestile  druge prednosti  kot  so: 
- možnost  menjave  vseh valut  s tečajnice  BS, ne 
glede  na znesek, 

• popolna varnost,  saj vse bankovce  preverijo 
strokovnjaki, 

• namesto prenašanja  gotovine  lahko vse uredite 
brezgotovinsko,  prek računa  v banki, 

• ob nakupu ali prodaji  tuje valute  ne zaračunavamo 
provizije, 

• ne boste nas iskali  po zakotnih  ulicah, naše 
poslovne  enote vas prijazno  pričakujejo. 

KS Staro Velenje 

Je Staro  Velenje 
še v Velenju  ? 

To vprašanje se je zastavlja-
jo predsedniku sveta krajevne 
skupnosti Francu Severju v po-
nedeljek, ko je nočno sneženje 
zametlo tudi ta kraj, plugov pa 
ni in ni bilo. In ravno na ta dan 
sta se v prostorih krajevne skup-
nosti odvila še dva sestanka s 
krajani posameznih zaselkov, ti 
pa so štirje. 

Za ločene sestanke se je svet 
odločil zaradi izvolitev delegatov za 
predstavnika v zboru krajevnih sk-
upnosti občine Velenje, hkrati pa 
naj bi po volitvah konec januarja 
drugo leto isti krajan postal tudi 
predsednik sveta. Trenutno KS Sta-
ro Velenje svojega predstavnika v 
tem zboru nima, ker je odstopil. 

Ločeni sestanki so bili sklicani 
tudi zato, ker so težave prav v vsa-
kem zaselku, nedokončanih del še 
veliko, vse to paje treba pribeležiti 
in postaviti v plane. Dnevni red je 
obsegal tri točke. Najprej poročilo 
sveta o delu v zadnjih treh letih, 
potem izvolitev delegatov in pod 
točko razno še načrti za v prihod-
nje. Slišali smo, da so po poletnih 
prireditvah, ki so med prebivalci 
izzvale mešane občutke, organiza-

torji na žiro račun nakazali nekaj 
več kot 600 tisoč tolarjev. Denar 
naj bi se porabil za vodnjak, sedaj 
je obljubljeno, da bo ta stal do maja 
prihodnje leto. V kraju bo treba 
urediti še nekaj krajevnih cest, 
parkirišča pri vili Bianki in pri 
Majcenu, pri gasilskem domu naj 
bi uredili tudi tista za avtobuse, 
urediti toplotno podpostajo...Kra-
jane je zanimalo tudi to, kaj se bo 
zgodilo z Vilo Bianko in še nekaj 
neurejenimi hišami na Starem trgu. 
Žal, točnih odgovorov še ni. Franc 
Sever je menil, daje nepravično, 
daje Staro Velenje uvrščeno med 
mestne krajevne skupnosti, ker po 
njegovem nima pogojev za to. 

Kar se pa snega tiče, bodo sta-
rovelenjčani organizirali lastno 
komunalno službo, ki jo bodo fi-
nancirali tamkajšnji podjetniki. 
Vsaj na tretjem sestanku, kjer so se 
zbrali krajani Starega trga in Ža-
rove, smo slišali tudi to, da se lah-
ko na poletne prireditve pripravi-
mo tudi drugo leto. Bile naj bi še 
daljše po trajanju. Če bo res tako, 
pa bomo videli, ko bo prišel čas. 
Vsi ne bodo za. 

• bš 

Vinska Gora 

Spet "Poglej in 
zadeni" 

Prebivalci Vinske Gore in mnogi drugi so gotovo veseli, da se 
priljubljena oddaja TV studia Maribor ponovno seli v tamkajšnji 
večnamenski dom. Zasluga za to vsekakor predvsem velja 
turističnemu društvu v kraju. Veliko je bilo namreč krajev, ki so 
se zavzemali za gostoljubje tej oddaji, prevladala pa sta ponud-
ba in sposobnost organizatorjev iz Vinske Gore. 

Do konca tega leta bodo v večnamenski dvorani v še tri oddaje 
"Poglej in zadeni". Prva že to soboto, 27.novembra, prav tako v 
živo pa še Il.in 18.decembra. Na vseh bo sodelovalo veliko 
znanih gostov, posebej prijetna pa bo božična oddaja, ki jo bodo 
v Vinski gori posneli 21.decembra, pričeli pa ob 19.uri. Vstopnice 
za te oddaje je moč kupiti v Bistroju Vlasta in Hotelu Paka v Velenju 
ter v Gostišču Kristina v Vinski Gori. 

• bm 

Iz dela velenjske vlade 

Prostorski  pogoji  za 
center  Velenja 

Velenjska vlada je posredovala zborom občinske skupščine v ob-
ravnavo osnutek odloka o prostorskih ureditvenih pogojih za cen-
tralne predele mesta Velenje. 

Zbora združenega dela in krajevnih skupnosti sta ta akt že obravnavala 
in posredovala nanj nekaj pripomb, ki so jih skušali na zadnji seji vlade 
uskladiti in oblikovali so predlog omenjenega odloka. 

Lokacijski  načrt 
plinovoda 

Na zanji seji so člani velenjske vlade oblikovali še odlok o lokaci-
jskem načrtu plinovoda za območje občine Velenje. 

Osnutek tega dokumenta sta zbora krajevnih skupnosti in združenega 
dela že obravnavala in naj podala le eno pripombo. In sicer je krajevna 
skupnost Konovo predlagala, da se na nivoju občine imenuje koordina-
tor med investitorji, izvajalci, uporabniki in lastniki zemljišč. 

Rebalans proračuna 
Na republiškem nivoju ta čas renominirajo proračun in velenjs-

ka občina naj bi po novem dobila namesto 978.614.000 tolarjev 1.114 
551 000 tolarjev. Dokončno bo to znano danes. 

Velenjska vlada je na osnovi doslej znanih podatkov že pripravila 
predlog rebalansa letošnjega občinskega proračuna. 

Upravnim organom niso namenili dodatnih sredstev. Postavka 
skupščinska dejavnost paje povečana kar za 60 odstotkov. Najbolj naj 
bi se povečala postavka za najemnino občinske stavbe, za 324 odstotk-
ov, pokroviteljstva Skupščine občine Velenje za 320 odstotkov... 

Medobčinski inšpekciji so namenili 29 odstotkov več, javnemu pra-
vobralnistvu pa 13 odstotkov več. 

Za splošne družbene zadeve so namenili 6 odstotkov več. Varstvo 
okolja in stanovanjsko gospodarstvo ostaja na isti postavki, za cestno 
dejavnost pa naj bi namenili 27 odstotko več. 

Kolektivna komunalna raba naj bi se po njihovem predlogu 
povečala za 28 odstotkov, komunalna dejavnost v krajevnih skupnostih 
za 41 odstotkov, kmetijska dejavnost za 64 odstotkov, izobraževanje za 
23, socialno skrbstvo za 29, kultura za 21, šport za 5, raziskovalna de-
javnost za 28, zdravstvo za 32, obramba in zaščita za 29, drugi odhodki 
( spobujanje gospodarstva, zakon o denacionalizaciji, vzdrževanje 
zemljiškega katastra, turistična dejavnost ) za 70 odstotkov in pro-
računska rezerva za 11 odstotkov. Postavka za otroško varstvo pa osta-
ja na prvotni višini. 

• mz 

Norih gob ne jem! 
Ste  že slišali  za EPP sporočilo  Petrola  ? Seveda.  Saj veste tis-

to, Primož  in Petra,  pravkar  poročena  ...Poskočen  prodajalec 
ponudi  pomoč. 

Prepričana,  da  je temu res tako,  se je v začetku  tega tedna 
mlajša  občanka  obrnila po pomoč  k prodajalcu  na Petrolovi 
črpalki  ob cesti Velenje  - Slovenj  Gradec.  Na  svojem golfu  bi 
morala zamenjati prerezane zrdčnice.  A, glejga  zlomka.  Ko  se 
ji je vendarle  po zasneženi cesti uspelo pripeljati  na omenjeno 
črpalko,  je doživela  vse prej kot  pravi Petrolovo  reklamno 
sporočilo.  Visok  prodajalec  z brki  ji je na njeno prošnjo o 
pomoči  pri dvigu  avtomobila (gume  bi namreč  zamenjala sama) 
odgovoril:  "A, misliš,  da  sem nore gobe jedel?" 

Pa smo tam: prijaznost,  pestrost  - Petrol! 

Teden Karitasa 

Klic dobrote 
za mir 
v družini 

Uspeh lanske, 2. akcije po vrsti, dogajanja v naši družbi, 
v kateri človek ne zna več prisluhniti svoji notranjosti, glasu 
vesti, v katerem mir in dobrota izgubljata svoje poslanst-
vo, so se predstavniki slovenske Karitas odločili, da bomo 
odslej imeli v Sloveniji tudi teden, namenjen tej organiza-
ciji. V razmišljanjih in nato dejanjih so se jim pridružili še 
nadškof  dr. Alojzij Šuštar in slovenska škofovska  konfer-
enca. In ta teden Karitasa so prav dnevi od 21. do 28. no-
vembra. 

Osrednja pozornost letošnjega, ki naj bi postal bistveni del 
dejavnosti te organizacije, je namenjen predvsem družin-
skemu življenju, saj prav v tej osnovni celici družbe človek 
sprejema vse, kar prinaša mir, z njim dobrota. Zato ni po 
naključju kratko sporočilo letošnjega tedna Klic dobrote za 
mir v družini. Z njim se slovenska Karitas pridružuje prazno-
vanju mednarodnega leta družine. Tega je za leto 1994 raz-
glasila Organizacija združenih narodov. 

Vse aktivnosti, ki so se ali se še bodo, zvrstile v tem tednu naj 
bi bile priložnost za pogovor o vrednotah preteklosti, sedanjosti 
in prihodnosti. Razlogov za organizacijo takšnega tedna, je po 
mnenju organizatorjev, veliko. Tudi za radijski klic dobrote, ki 
odmeva po vsej Sloveniji prav danes (v četrtek). Vanj se vklju-
čuje, tako kot lani, spet radio Velenje. Zbiranje pomoči pote-
ka preko telefona  - predvsem denarni darovi ( Jožica Pogor-
evec 063 857 -856) in na sedežu Karitasa za pomoč v obliki 
materiala. Zbrano pomoč bodo aktivisti Karitasa (slovensko: 
ljubezen) namenili ljudem - potrebni pomoči v domačem kraju, 
občini. 

"Če mnogo majhnih ljudi naredi veliko majhnih stvari, 
lahko to spremeni svet", pravijo organizatorji Klica dobrote 
za mir v družini. "Spremenimo ga v svet dobrote in ljubezni 
tudi z našo skupno akcijo. Če ne s klicem preko radia, kako 
drugače, pa morda z udeležbo na dobrodelnem koncertu, 
ki bo jutri (v petek) v dvorani Golovec v Celju. 

Na njem bodo nastopila sama znana imena naše narod-
no - zabavne glasbe, TV voditelji in še kdo. Koncert bodo 
začeli ob 19.45 uri. '(tp) 

Pri  nudenju pomoči  so se izkazala  tudi  partnerska  mesta 

Sovcafo&rtfočeč&z  daveči 

Ne - za - upanje 
Živimo v dobi,  za katero  so 

značilni  mnogi "neji"  pa mnogi 
"zaji",  mnogo je najrazličnej-
šega upanja, na žalost  tudi  nez-
aupanja. Pri vsem tem seve-
da  ne moremo reči,  da  se vse to 
dogaja  le na državni  ravni; vsaj 
kar  se tega tiče  je Slovenija  do-
dobra  decentralizirana  oziroma 
razdrobljena.  Kajti  ne velja ved-
no, da  bi bil lokalni  da  ali ne na-
perjen proti državi.  Pogosteje  je, 
da  se bijejo čisti  lokalni  neji in 
zaji, pa naj to zadeva  cestno ure-
ditev,  trošenje  proračuna,  grad-
njo ali negradnjo  stanovanj ali 
stanovanjsko  politiko  nasploh, 
ali odnosa  do  tega ali onega. 

Nič  novega ne bom zapisal, 
če  vržem na papir misel, da  nez-
aupanje nima vedno  le "objek-
tivnega " značaja.  Kot  tudi  svo-
jega za ali proti ne dajo  mnogi 
le zato, ker  so osebno prepri-

čani,  da  je tako  prav; žal  imajo pri 
nas take  opredelitve  /pre/večkrat 
strankarsko  barvo. Nekateri  pač 
slepo sledijo  strankarskim  velja-
kom, pa čeprav  ti vedno  ne sledijo 
tistemu, s čimer  so pridobili  svoje 
volilne glasove. 

Ob raznih nezaupanjih je seve-
da  najhuje, da  mnogi ljudje  ne 
zaupajo našim najpomembnejšim 
organom. Iz  dneva  v dan  slišimo 
izgovarjanje ali beremo zapisane 
pripombe na račun  najvišjih ljudi 
ali organov in institucij.  Celo  sod-
stvo pri tem ni izrazito.  Tudi  na to 
ožje in maloširše  področje  letijo 
strelice.  Hudo  družbi,  kjer  imajo 
ljudje  tudi  o sodstvu  slabo sodbo! 

Nekateri  menijo, da  tudi  enako-
pravnosti ni. In  to celo bojda  pred 
takimi  pomembnimi organi. Mi 
pravi zadnjič  prijatelj:  kaka  je to 
enakopravnost,  če  velenjsko  re-
publikansko  stranko  zaradi  nasilne 

vselitve prostorov še vedno  sodno 
preganjajo, pri zelenih, ki  so se 
prav tako  nasilno vselili  v prostore, 
so pa vso stvar umaknili.  In  seve-
da  ob tem ni pozabil pripomniti, da 
je to verjetno zato, ker  so zeleni 
prišli  v občinsko  vlado,  republi-
kanci pa so na volitvah pogoreli. 
In  na tistega,  ki  je na tleh,  kdo  še 
lažje  vrže  kak  kamen. 

Seveda  mu nisem znal odgo-
voriti; kot  seveda  ne vem odgovo-
rov še na mnoga vprašanja.  Zakaj 
bi jih jaz, ko pa jih še mnogi drugi 
pomembnejši ne poznajo. Ali pa jih 
poznajo, pa jih ne morejo poveda-
ti. Svoj odgovor  morajo namreč 
soočati  s strankarskim  stališčem  in 
morda  še celo s čim  drugim.  In  ni 
redko,  ko je potem ta odgovor  pov-
sem drugačen  kot  je bil sprva. 
Pravijo, da  je treba pač  upoštevati 
objektivna  dejstva.  Pod  tem pa se 
pogosto marsikaj  skriva. 

Prebivalci  Savinjske  doline  i-
majo tudi  vsak svoje objektivno 
dejstvo,  zato še vedno  traja 
ping-pong o lokaciji  trase avto-
mobilske  ceste. Ker  pa je razen 
interesov krajanov  treba upo-
števati  še druga  širša  objektivna 
dejstva,  so stvari tam, kjer  so. Iz 
dolgoletnega  upanja na novo 
sodobnejšo  cesto je zdaj  zraslo 
le veliko  nezaupanja. Najprej  so 
krajani  izrazili  nezaupanje do 
najrazličnejših  služb,  zdaj  se je 
začelo  porajati že tudi  nezau-
panje med  njimi samimi; to pa je 
seveda  še veliko  slabše. 

Če se matematično  gledano 
"ne"  in "za"  med  sabo uničita,  v 
primeru ne-za-upanja in upanja 
vendarle  ni tako.  Moč  nezau-
panja je namreč  lahko  taka,  da 
odpravi  sleherno upanje. 

m(Kr) 



Pogovor s Francem Druksom, vodnjem obrata HTZ 
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Povezanost z rudnikom 
je neposredna in tesna 

Kar nekaj časa je že minilo, odkar smo 
bili nazadnje v velenjskem HTZ-ju, daljše 
Higieni, tehniki, zaščiti, ki se ponaša s pe-
strim proizvodnim programom, v katerem 
delajo predvsem invalidi. Ni jih veliko, ki 
vedo, da se ta obrat ukvarja z marsičem, 
od fizičnega  in tehničnega varovanja ob-
jektov do izredno širokega področja grad-
benega, komunalnega in strojnega 
vzdrževanja objektov in naprav in proiz-
vodnje betonske galanterije in betonov. 
Skrbijo in vzdržujejo pa tudi infrastruk-
tiirne objekte, ki jih rudarji uporabljajo 
pri dejavnosti izkopa premoga. 

Program, s katerim so na trgu največ pri-
sotni pa je program proizvodnje osebnih 
zaščitnih sredstev in drugih izdelkov s po-
dročja usnjene galanterije, krojaško dekora-
tivnega dela, tapetništva..., skratka izdelkov 
iz usnja in tekstila. 

Vodja obrata te invalidske delavnice, ki za-
posluje 320 delavcev, predvsem invalidov, je 
Franc Druks. 

* Koliko je vaš obrat, HTZ povezan z 
Rudnikom lignita Velenje? 

Franc Druks: "RLV, naše matično pod-
jetje, katerega sestavni del smo, je naš naj-
večji kupec in potrošnik. Povezanost je 
zelo neposredna in tesna, tudi tržno, saj 
preko 80 odstotkov proizvodov in storitev 
še vedno plasiramo na rudniku, manjši del 
tudi za rudarstvo v Sloveniji, približno 20 
odstotkov pa plasiramo na trg." 

* Kako ste organizirani? 
Franc Druks: "Se vedno po zakonu o pod-

jetjih kot sicer samostojen del podjetja z la-
stnim obračunom in z lastno bilanco, 
vendar pa imamo vse poslovne funkcije 
združene v matičnem podjetju." 

* Prihaja čas lastninjenja, kako v zvezi z 
njim razmišljate v HTZ? 

Franc Druks: "V našem primeru je nanj 
treba gledati z dveh vidikov. Prvi, mimo 
katerega ne moremo je, da bo v primeru 
RLV in vseh delov tega podjetja in sedan-
jih hčerskih družb država tista, ki bo v vlo-
gi večinskega lastnika odločala o bodoči 
organiziranosti in bodoči lastnini. Drugi 
vidik, ki bi ga rad podčrtal paje v tem, da 
računamo, da bodoča organiziranost in-

Franc Druks: "Ne tarnamo nad spre-
menjenimi gospodarskimi razmerami, 

validov nebo reševala kot socialo, ampak 
s ponovnim vračanjem v proizvodnjo in z 
zagotavljanjem takih pogojev, da bodo 
lahko invalidi s svojim delom primerno 
živeli. Osnovo temu daje Zakon o gospo-
darskih družbah, konkretno njegov 569. 
člen, ki ohranja status invalidskega pod-
jetja in daje proste možnosti za organizi-
ranje družb. Menim, daje to tista podlaga 

na osnovi katere se bomo, ko bomo govori-
li o lastninjenju v RLV, pogovarjali o or-
ganiziranosti naše invalidske delavnice 
oziroma invalidskega podjetja." 

* Kako pa pri vas zaposlujete? 
Franc Druks: "Pri nas stalno povečujemo 

število zaposlenih. Iz vedno istega razloga: 
naš proizvodni program je usmerjen tako, 
da s pridobivanjem novih poslov zagota-
vljamo prosta delovna mesta za invalide. 
V obratu HTZ redno zaposlujemo tiste, ki 
prihajajo iz rudnika, predvsem pa tiste, ki 
svojega osnovnega poklica rudarja zaradi 
spremenjenih delovnih zmožnosti ne mo-
rejo več opravljati. 

* Kaj pa izven rudnika? Zaposlujete 
morda tudi druge? 

Franc Druks: "Izven rudnika že dolgo ni-
smo koga zaposlili. To naredimo le izjemo-
ma, kadar primernega kadra znotraj 
podjetja, tudi z dodatnim usposabljanjem, 
ne moremo zagotoviti." 

* Kako poslujete? 
Franc Druks: "Z zadovoljstvom ugota-

vljam, da poslujemo pozitivno, da so rezul-
tati primerni. Vse napore usmerjamo v to, 
da ne tarnamo nad spremenjenimi gospo-
darskimi razmerami, ampak se jim 
skušamo prilagajati na vse načine. Iščemo 
nove trge in nove kupce, usmerjamo se 
tudi navzven in tu tržimo. Ne nazadnje pa 
se poskušamo čim bolj racionalno 
obnašati in organizirati v obratu samem. 
Koristimo vse skupne funkcije  podjetja v 
okviru katerega delamo, tako da razen 
dveh ali treh strokovno administrativnih 
moči, kijih imamo v obratu, vsi moji sode-
lavci delajo na konkretnih proizvodnih 
programih." 

• Milena Krstič  - Planine 
foto:  vos) 

Seminar za profesorje z Dunaja 
Pedagoški inštitut z Dunaja je 

pripravil prejšnji teden v Velenju 
seminar o vključevanju Gorenja v 
mednarodno blagovno menjavo 
in perspektivah le-te v novih poli-
tičnih in gospodarskih razmerah. 

Udeležencem seminarja, vseh 
je bilo blizu 30, profesorjem  geo-
grafije  in gospodarstva na dunaj-
skih srednjih šolah, sta 
spregovorila mag. Jure Toplak, 
namestnik generalnega direktoija 
Gorenje Gospodinjski aparati in 
mag. Ciril Paluc, direktor Gorenje 
Handels z Dunaja. 

Mag. Jure Toplak je predstavil 
izvozne dosežke Gorenja in priza-
devanja ter načrte za nastop na tu-
jih trgih. Mag. Ciril Paluc pa je 
podrobneje spregovoril o Gorenju 

Profesorji  geografije  in gospodarstva  z dunajskih  srednjih 
šol  so na seminarju  z zanimanjem prisluhnili  predstavnikom 

Gorenja. 

Handels in strategiji Gorenjevega 
trženja v Avstriji. Med obiskom v 
Gorenju so si gostje ogledali tudi 
proizvodnjo velikih gospodin-
jskih aparatov v vseh treh Goren-
jevih programih. 

Vodja seminarja mag. WoI-
fgang  Feyrer je bil z organizacijo 
in izvedbo seminarja nadvse za-
dovoljen. Povedal je, da so dunaj-
ski srednješolski profesorji  med 
obiskom v Gorenju izvedli veliko 
novega in zanimivega, vtise in 
spoznanja pa bodo posredovali 
tako kolegom kot dunajskim sred-
nješolcem, kijih učijo. Gorenju pa 
je zaželel tudi za naprej uspešen 
nastop v Evropi in svetu. 

• (ek) 

Ljubljanska banka Temeljna banka Velenje 
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Kakšna bo nova 
organiziranost? 

O novih organiziranostih bank v Slo- trebncanalize.Izhajajo seveda iz opredelit- Posebna strokovna komisija, ki s o j o 
yi lahko zadnje čase veliko slišimo in ve. da lahki, v bodoče banka posluje brez imenovali na zadnji seji upravnega odbora 
emo. Direktorja Ljubljanske banke omejitev, če ima 60 milijonov mark kapi- bo v elaboratu opredelila prednosti in sla-
meljne banke Velenje Rafka  Ber- tala. Ta omejitev bo povzročila, da bo v Slo- bosti samostojne poti banke in predlagala 

očnika, smo povprašali, kako naj bi bila veniji v bodoče delovalo namesto sedanjih tudi novo organiziranost. To naj bi bilodo 
bodoče organizirana ta banka. tridesetih med štiri in sedem samostojnih konca januarja, ko bodo predlog prepustili 
"Zaenkrat  ni še nič  odločenega,  zadnjo  bank. Če bo hotela biti velen jska banka sa- v obravnavo delničarjem, 
edo bodo imeli  delničarju  " j e povedal, mostojna. se bo morala povezovati. S kom? 
tem pa dodal, da pripravl jajo vse po- Tudi to vprašanje ostaja odprto. • Mira  Zakošek 

Mm MiMMU 
Človek 
pod 
snegom Piše:  Jože 

Krajnc 

Tako smo se navadili živeti z novicami z balkanskih bojišč, da 
so se nam mnoga svarila pred grozotami prihajajoče zime v teh 
nesrečnih krajih zdela kot ukvarjanje z neznansko oddaljenimi 
in za nas prav nič aktualnimi težavami. Zdaj, ko gledamo prizo-
re, ki nas opominjamo, kako prav so imeli napovedovalci kata-
strofe,  nam po malem udarja v zavest, da gre hudičevo zares in 
da se nas tako ali drugače vsaj malo tiče. Ne kot bivši del bivše 
razpadle države na tem območju, ampak preprosto kot ljudi. 
Dobro je, če nas (in pri marsikomu gotovo je tako) ob tem vsaj 
malo daje skrb za trpeče soljudi pa naj bodo kakršnekoli vere ali 
nacionalnosti. Ni pa dobro, da smo ob tem skorajda nemočni in 
predvsem ni dobro, da ne skrbi tiste, ki imajo v rokah dovolj 
moči in možnosti, da bi nekaj naredili. 

Farsa z mednarodnim sodiščem za balkanske hudodelce se ta čas 
prepleta z vse prej kot farsičnimi  obvestili iz krvaveče Bosne in Her-
cegovine. Prekril jo je sneg, pritisnila je zima, še nedavno tega bi jo 
v takih okoliščinah bila ena sama idila. Olimpijska, skoraj eksotična, 
za ves svet taka, da bi sejo splačalo čimprej spoznati od blizu. Zdaj 
pa... Zakaj v tej zimi zmrzujejo in trpijo lakoto, umirajo ker, nimajo 
hrane, ker se ne morejo greti, kerjim zmanjkuje zdravil, kerkrvoloki 
ne odpirajo poti nekaterim, ki bi tem revežem radi poslali humanitar-
no pomoč. V sarajevski bolnišnici sta ob koncu tedna zaradi takšnih 
in podobnih skrajno trapastih razlogov umrla otrok in ženica, v bol-
nišnici za duševno bolne mladostnike je zaradi mraza in lakote umrlo 
pet bolnikov, v neogrevanih in napol porušenih stanovanjih vsakdan 
umre nekaj starih ljudi, kruh, kolikor ga še imajo, si po mestu vozijo 
s samokolnicami in sanmi, pri čemerje treba hudo paziti, dajih ne bi 
zadele ostrostrelske krogle... 

Znamenje skrajnega cinizma pri tem se zdi, da otroke v krempljih 
smrti iz zraka obmetavajao z miklavževimi paketi, ki pridejo kamor 
pridejo, Če pridejo in v katerih so-kot pojasnjujejo poznavalci "do-
brote" skrajno dvomljivo kakovosti in iskrenosti sploh. Četi življen-
ja Miklavž ne more ali noče rešiti, se ti z bonbonom - tako se mi zdi -
tudi ne more prav prikupiti. Prej bi mu rekel, naj si še tega nekam 
zatakne. Najvišji politiki evropske politike v nedogled dobivajo figo 
za že sklenjene dogovore o omogočanju človekoljubne pomoči in v 
nedogled se znova in znova dogovorijo o tem, kako to pomoč ven-
darle onemogočiti. Če še zdaj ne vemo, potem je tudi zanje škoda 
časa. Zmanjkuje jim ga; tako se izteka tudi mnogim, ki pred našimi 
očmi, pred nosom sprijene Evrope umirajo zaradi lakote in mraza. 
Naj razume, kdo more. Resno seje bati, da bo letošnji sneg na Balka-
nu prekril še tisti del Evrope in sveta, kije vlival vsaj malo upanja na 
ostanke nepokvarjene človečnosti. 

• Jože  Krajnc 

Slovenski inovatorji 
najuspešnejši na Eureki '93 

Bled - Slovenski inovatorji sodosegli na letošnji EUREKI '93 svoj naj-
večji uspeh. V okviru Pospeševalnega centra za malo gospodarstvo Re-
publike Slovenije deluje SPIM - slovenska podjetniška inovacijska 
mreža, kije za letošnjo mednarodno promocijo novo razvitih izdelkov, 
tehnologij in storitev, organizirala celotno akcijo, na katero seje prija-
vilo kar 229 inovatorjev z 216 novostmi, ki so bile predstavljene na 
osmih slovenskih sejmih po večjih regijah (žal so mesto Velenje in njeno 
gospodarstvo ter seveda Rdeča dvorana gluhi za to obliko sejemskega 
sodelovanja...) 

Po mednarodnih kriterijih programa Evropske skupnosti SPRINT, so 
na mednarodne 
sejme in razsta-
ve uvrstili 28 
novosti. Slo-
venski inova-
torji so prejeli 8 
zlatih, 7 sre-
brnih, 2 brona-
sti in 3 posebna 
priznanja, s 
čimer so bili 
edina država, ki 

je prejela priznanja za vse svoje dosežke in dosegla najvišji kreativni 
nivo predstavljenih novosti. Med zlatimi je tudi podjetje Toplotna teh-
nika Tone iz Velenja, priznanje paje Tone Javornik dobil za večnamen-
ski akumulator energije, imenovan Multivak - R, ter iz Moziija obrtnik 
"Firšt", natančneje Franc Firšt, Zvone Cencen in Peter Kovačič za mo-
torni krogelni ventil. Odličja je inovatorjem izročil minister za gospo-
darske dejavnosti dr. Maks Tajnikar ob prisotnosti belgijskega 
veleposlanika v Sloveniji. 

• L. Ojsteršek 



Agrina informatika 
Učinkovite računalniške 

rešitve za trgovine in druge 
Agrino kot trgovsko proiz-

vodno podjetje prav gotovo 
poznate. Poznate tudi Agrino 
Informatiko,  podjetje, ki deluje 
v sklopu Agrine kot samostoj-
na poslovna enota? Danes vam 
to podjetje, ki se ukvarja z 
računalniškim inženiringom, 
predstavljamo podrobneje, saj 
je njihova dejavnost specifična 
in kompleksna, težko opisljiva 
v skopih besedah. 

Da vam lahko predstavimo 
Agrino Informatiko,  se moramo 
vrniti v leto 1988, koje v podjet-
ju Agrina prišlo do odločitve, da 
bodo pričeli graditi lasten infor-
macijski sistem. Do takrat so tudi 
za trgovine v sistemu Agrine vse 
podatke obdelovali in urejali v 
Hmezadovem računalniškem 
centru. Že v tem letu so spoznali, 
da brez učinkovitega informacij-
skega sistema v trgovini ne bo 
šlo. Direktor Agrina Informati-
ke Roman Vodovnik je takrat 
šele prišel v podjetje in prevzel to 
nalogo skupaj s še petimi stro-
kovnimi sodelavci. "Najprej je 
bilo treba nabaviti opremo, 
potem smo pričeli izdelovati 
računalniško programsko 
opremo. Odločili smo se za 
delo na Vax-u, za potrebe 
Agrine smo kupili model 3900. 
Potem je bilo treba preučiti vso 
zakonodajo v zvezi s trgovino, 
preučiti poslovanje v trgovi-
ni... V prvi vrsti paje bila pove-

zava veleprodaje s skladiščem 
in komercialo. Želeli smo, daje 
vse urejeno učinkovito in to 
nam je do danes tudi uspelo." 
se spominja direktor. 

Do leta 1991 je Agrina infor-
matika delala izključno za potre-
be Agrine. V tem letuje prišlo do 
nove strateške odločitve. Izziv, 
da tehnično trgovino s samo-
postrežnim načinom prodaje 
popolnoma računalniško 
opremijo, je bil velik. V Slove-
niji takšnega računalniškega 
programa še ni bilo, v tujini so 
bile cene zanj zelo visoke, prila-
goditi pa bi jih morali še naši za-
konodaji. Zato so se odločili, da 
bodo programsko opremo za 
maloprodajo zgradili sami. Za-
radi varnosti pri delovanju v 
praksi so še naprej delali na Vax-
u, čeprav to ni bila najcenejša ra-
zličica, odločitev pa je bila 
zavestna. Če pride do okvare na 
enem sistemu namreč drugi 
prevzame njegovo delo in v trgo-
vini nikoli ne pride do zastojev 
ali ustavitve dela. Naredili so še 
korak naprej. IPC post blagajne 
so prvi in dosedaj edini povezali 
v mrežo z Vaxom. V letu '92 so 
dokončali ta zahteven projekt. 
Informacijski  sistem za trgovi-
no je bil končan in je v končni 
inačici vseboval prodajo preko 
blagajne z gotovino, izpis črtne 
kode, pri plačilu na več obro-
kov s čeki hkraten izpis pogod-
be, s katero se zavaruje 
prodajalec, prav tako pri na-

kupu na kredit Ob tem se zalo-
ge ažurirajo takoj, repropro-
daja poteka s takojšnjim 
izpisom faktur...Ko  v skla-
dišču prevzamejo nove zaloge 
blaga je to takoj numerirano 
po zadnji znani ceni in lahko 
gre v istem hipu v prodajo. Da-
nes je to prav gotovo eden naj-
boljših softvvarov  za trgovinsko 
poslovanje, vzorčno pa je 
uspešno zaživel v blagovnici 
Agrine v Žalcu. 

mili tudi veleblagovnico v Ilirski 
Bistrici in še nekaj drugih širom ' 
po Sloveniji. 

Ker sistem na Vax-ih ni pri-
meren za majhne trgovine, kjer 
je manj kot 10 delovnih postaj, 
so srednje velike sisteme prila-
godili operacijskemu sistemu 
Unix. Kadar v mrežo povezujejo 
PC-je, uporabljajo omrežno pro-
gramsko opremo Novell. Tako 
vam lahko računalniško opre-
mijo vsako trgovino, od male-

dročje trgovine. Prazen prostor, 
namenjen trgovini, vam poma-
gajo opremiti z pohištvom in vso 
ostalo potrebno opremo, 
računalniško opremo, računal-
niškimi programi, izdelajo vam 
potiskane obrazce, ker dobro so-
delujejo s Cetisom... 

Če imate tudi vi trgovino (v 
zasebni ali družbeni lasti) in vas 
njihova ponudba zanima, še to. 
Po tem, ko jim boste zaupali svo-
je želje in potrebe, vam bodo pri-

I N F O R M A T I K A 
Lansko leto so se pričeli odpi-

rati širšemu slovenskemu tržišču 
in to ravno preko veleblagovnice 
Agrine, kjer so lahko vsakemu 
zainteresiranemu tudi v praksi 
pokazali, kako njihov projekt de-
luje. Agrina informatika  je po-
stala zanimiva tudi za Hrvaško, 
sploh Istro, in ravno sedaj prila-
gajajo program njihovi zakono-
daji. 

Zgradili so tudi zunanjetrgo-
vinski paket, vanj pa so že 
vključene vse spremembe, ki jih 
bo prinesla nova zakonodaja.V 
tem času so računalniško opre-

ga butika z le enim računalni-
kom, do srednje ali res velike 
blagovnice! 

"Bistvenega pomena pri tem 
je znanje ljudi, ki se s 
programiranjem in izgradnjo si-
stemov ukvaijajo. Mi gradimo 
ravno na znanju ljudi, ki se z 
določeno vedo ukvarjajo in jo 
zato dobro poznajo."poudarja 
Roman Vodovnik, ki ima sedaj 
že 10 sodelavcev, vsi pa imajo 
najmanj višjo izobrazbo. 

Agrina Informatika  vam da-
nes ponuja res kompleten 
računalniški inženiring za po-

pravili 2 ponudbi; optimalno in 
t.i. okleščeno, cenejšo. Prodajne 
pogoje prilagajajo kupcu, zato so 
ugodni. Poleg tega direktor pou-
daija: " Pri računalniško pod-
prtem načinu prodaje je vedno 
obremenjujoč faktor  to, da 
mora vse delovati stoodstotno 
brezhibno. Zaradi napake v 
programu ali okvare strojne 
opreme ne more in ne sme ob-
stati cela trgovina. Mi zagota-
vljamo, da se vam to v 
sodelovanju z nami ne bo zgo-
dilo. Imamo tudi stalno 
dežurno službo, ki je vsem 

našim kupcem na voljo vsak 
dan, ves dan, do 22. ure. Do-
kler morebitne okvare na 
opremi ne odpravimo, v trgo-
vino postavimo lastno rezer-
vno strojno opremo. Vaše 
prodajalce in vso ostalo osebje 
pred pričetkom dela tudi do-
bro uvedemo v delo." 

Veliko sredstev vlagajo v 
razvoj na področju trgovine in 
orodij, saj letno za nabavo 
nove strojne opreme in razvoj 
novih programov namenijo do 
100 tisoč DEM. Sedaj gradijo 
software,  ki bo deloval neodvi-
sno od hardvvare-a. Skupaj s 
Cetisom pa razvijajo še nekaj 
čisto novega na našem tržišču. 
Kot poznavalci barcode siste-
ma težijo k temu, da bo ena od 
plasti, ki je nevidna, mag-
netna. S tem tudi trgovci ne 
bodo vedeli, kateri izdelek ima 
vtiskan ta varovalni mehani-
zem, zato bodo tudi kraje med 
trgovci nemogoče. Ko bodo ta 
projekt končali, bodo lahko 
trgovinam ob vsem že našte-
tem ponudili še učinkovito va-
rovanje blaga. 

V Agrini Informatiki  pa se ne 
ukvaijajo samo s" trgovino". Prev-
zamejo tudi drugačna podjetja in 
vam izdelajo kompleten informa-
cijski sistem. Letos so to že uspešno 
naredili v vrtnarstvu Celje. 

Poiščite jih v Novem Celju 
in povedali vam bodo še vse ti-
sto, kar mi nismo zapisali, pa 
vas morda še zanima! 

Stari  trg  36, (2.  nadstropje  nad Kompasom  rent  - a - car) 
Velenje,  tel:  851 - 486, 851 - 678 

NOVO - NOVO - NOVO 
Cenjene stranke obveščamo,  da smo odprli novo 
specializirano trgovino  z Italijansko keramiko in 
sanitarno opremo višjega  kakovostnega  razreda 
ter lončeno posodo, ki so jo uporabljale že naše 
babice. 
Pri  nas kupljeno keramiko vam tudi položimo, na 
izvršeno  delo pa vam zagotavljamo  dvo letno 
garancijo. 
Izvajamo tudi vsa ostala zaključna dela (  kamen, 
teraco, parketi,  plastike, demit fasade, 
slikopleskarska dela, instalacije...) 

MOŽNOST  PLAČILA NA 6 OBROKOV  BREZ  OBRESTI! 

Del. čas: vsakdan  od 7. do 19: ure. 

K članku o katastrofalni 
politiki v Velenju na 
področju prometa 

S kritiko stranke LDS - liberalno demokratske 
stranke objavljeno v Našem času, 11. novembra 
1993 pod naslovom "Katastrofalna  politika v Velen-

ju na območju prometa" se ne moremo strinjati. Kri-
tika v članku je nepoštena, posplošena in ne vsebuje 
konkretnih podatkov. V naslovu je sicer navedena 
katastrofalna  politika, v članku pa ni nikjer zaslediti 
kaj naj bi bila ta katastrofa.  Kot ena najhujših ob-
dolžitev je podatek, da STRADUS iz Ljubljane pri 
izdelavi nove prometne ureditve Jenkove ceste ni bil 
seznanjen s prometno ureditvenim načrtom Velenje, 
pri tem pa ni omenjeno, da podane rešitve niso bile v 
nasprotju s tem načrtom, oz. strokovnimi osnovami, 
kot jihje Izrvšni svet v prejšnji sestavi prekvalificiral. 

V članku je veliko posplošenih obtožb, ni pa 
omenjeno, da je v občini teško reševati prometne 
probleme, ki so posledica 20 in več letne slabe urba-
nistične politike. Problemi, pristopi v planiranju in 
projektiranju stanovanjskih sosesk so bili v osnovi 
zgrešeni, zato imamo danes v teh soseskah nemo-
goče prometne razmere. Uporabljeni tehnični, ele-
menti, predvsem gabaritov cestnih koridoijev širine 
3,4, 5 m, brez stranskih zaščit med ograjami in brez 
hodnikov za pešce onemogočajo promet po sodob-
nih kriterijih. Če želimo kriterijem zadovoljiti potre-
bujemo velika sredstva za korekture, pri tem pa 
imamo tudi velike probleme pri pridobitvi zemljišč 
iz privatne lastnine. Pri prometnih rešitvah sodeluje-
jo tudi prometno projektantska podjetja izven 
občine, mnenja smo pa, daje v preteklosti bila odsot-
na prometna stroka. 

V letošnjem letu smo na področju prometa, razen 
operativnih nalog, reševali predvsem probleme lo-
kalnega prometa v soseskah za zagotovitev varnosti 
in boljših prometnih razmer. Kot primer uspešnega 
pristopa k tej problematiki je ureditev prometa v na-
selju Gorica s preprečitvijo neustreznega obsto-
ječega tranzitnega prometa med Slovenj Gradcem in 
Celjem po Koželjskega ulici, ki ima skozi naselje ga-
barit 5 m, brez stranske zaščite in brez prostora za 
pešce in šolaije. Prav tako smo uredili promet v na-

seljih ob Cankarjevi, Levstikovi, Gregorčičevi in 
Aškerčevi cesti v Šoštanju. Na podlagi naših analiz 
in predloga prometne rešitve, ki je imela za osnovo 
ciljno izvorno štetje prometa, se gradi nov most čez 
Pako in rekonstruira cesta Lole Ribaija v Šoštanju. 
Obstoječi most, po zaprtju Trga bratov Mravljakov, 
ne bi mogel dodatno prevzeti 4.000 vozil na dan. V 
celotnem mestu Šoštanj in na vseh lokalnih cestah 
smo preverili in uredili prometno signalizacijo. 
Izvršili smo štetje prometa, izdelali analizo in pripra-
vili variantne rešitve Jenkove ceste s križiščem s 
Tomšičevo cesto in za Stanetovo cesto z naslji ob 
njej. V zadovoljstvo večine občanov smo uredili / v 
soglasju in po navodilu Ministrstva za promet in zve-
ze / vpadnico v Velenje iz celjske strani, tako daje 
možno zavijati v levo k bencinski črpalki, na parkirni 
prostor pri POINT-u in k Policiji. Prav tako seje na 
podlagi naših zahtev za prevzem industrijske ceste v 
javno cesto izvedla l. faza  ureditve te ceste pri Sta-
rem jašku. 

Tudi v letu 1994 želimo veliko narediti pri odpra-
vljanju prometnih problemov na cestno-prometni in-
frastrukturi  in to so: preveritev možnosti povezave 
severne obvoznice od Škal do magistralne ceste proti 
Slovenj Gradcu, obvoznice v Šoštanju, ureditev 
križišča magistralne ceste z Goriško cesto pred tune-
lom, ureditev Kidričeve ceste v območju križišča pri 
PTT centru in drugo, kar pa bo jasno ob rezultatih 
analiz, ter finančnih  možnosti v naslednjem letu. 

da rešujemo predvsem tiste posamezne probleme, 
ki so najbolj problematični za večje število občanov. 
Rešitve, kijih predlagamo so, v skladu z Zakonom o 
varnosti cestnega prometa, sprejete z Odredbo 
Izvršnega sveta ali z Odločbo Sekretariata za javne 
gospodarske zadeve, kot pristojnega upravnega or-
gana za promet in so del celovitega reševanja pro-
metne problematike na območju občine. 

Tudi v bodoče bomo veseli dobronamernih raz-
mišljanj pri reševanju prometne problematike v 
občini, ki ni enostavna pa tudi katastrofalna  ne. 

• Služba  za informiranje 
pri  Izvršnem  svetu  SO Velenje 



Kmetijska zadruga Šaleška dolina 
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Obljube ja, drugo pa... 
Čeprav o posledicah letošnje 

suše v kmetijstvu Šaleške doline 
čivkajo že vrabci na strehi, čivka-
jo še premalo glasno. Tako menijo 
v Kmetijski zadrugi Šaleška doli-
na, ko razmišljajo o tej letošnji na-
ravni nesreči ter o neenakih 
pogojih kmetovanja v primeijavi 
z drugimi slovenskimi občinami. 

"Tega vprašanja se bo treba 
zavedati bolj kot se ga sedaj. In-
dustrija je kmeta v velenjski 
občini potisnila na obrobje, kjer 
so pogoji kmetovanja težji. Za 
nameček je družbeni proizvod 
občine precejšen, delež kmetij-
stva v njem majhen, kar pa 
močno vpliva na ugoden izid 
ocenjevanja glede pomoči repu-
blike v naravnih nesrečah kot je 
to bila letos suša. Kmetijci me-
nimo, daje ureditev tega naloga 
lokalne skupnosti," poudaija di-
rektor Kmetijske zadruge 
Šaleška dolina Marjan Jakob. 

Ob tem je izrazil upanje, da 
bodo občani pokazali razumevan-
je za težave, kijih pestijo. Kajti, o 
res velikih posledicah suše ne go-
vorijo tja v en dan. Tudi ob ugod-
nih vremenskih razmerah 
prihodnje leto namreč že 
doseženih rezultatov gospodar-
jenja, zlasti v živinoreji kot pred-
nostni panogi, še ne bodo dosegli. 
Morda leta 1996. Že danes paje 
suša "udarila" v preskrbo s krmo 
in s tem v hleve. V letošnjih štirih 
mesecih so namenili za zakol toli-
ko krav kot lani celo leto. 
Zmanjšanju črede še ni povsod 
videti konca. Priveza je manj, za 
približno 15 - odstotkov od 
načrtovane proizvodnje pa bo 
manj tudi mleka. Dež, ki je padel 
konec avgusta, težav s sušo na 
poljih in travnikih ni rešil. Zgodnji 
novembrski mraz paje marsikate-
rega kmeta prikrajšal še za tisto 
bore malo krme. 

Republika je sicer sprejela ne-
katere ukrepe, pomoči v obliki 
krme za zdaj ni od nikoder. Glede 
na republiški program ukrepov so 
se kmetijci in vlada v občini Ve-
lenje odločili za nakup volumi-
nozne krme (koruzno silažo, 
pesne rezance in seno). Tako da-
nes občina prispeva od 30 do 40 -
odstotkov od nakupne cene krme. 
Doslej je zadruga že oskrbela 
kmete z več kot 400 tonami sena, 
po izračunih ga bodo potrebovali 
za najnujnejšo preskrbo 600 ton. 
Za te namene naj bi "šlo" približno 
10 milijonov tolaijev. "Kmetijci 
praktično kmetujemo tako kot 
bi bila celo leto zima. Stroški 
proizvodnje so takrat pre-
cejšnji. Kmetje najprej "udar-
jen" zaradi manjše 
proizvodnje, nato pa mora 
plačati še polovico cene za na-
kup krme. "Zvija" dokaj velike 
kmetije. Položnic za pokojnin-

sko - invalidsko zavarovanje res 
še niso prejeli, a pomenile bodo 
za marsikoga pravo katastrofo. 
Kmetijci ocenjujemo to za 
napačen korak. Bolje bi bilo, če 
bi plačevali ves ta čas 
zmanjšane akontacije. Tako pa 
bo potem precej nejevolje ob 
poračunu." 

Suša in njene posledice vzame-
jo - po mnenju sogovornika - kme-
tijcem preveč časa. Za zdaj precej 
več kot aktivnosti za uresničevan-
je dveh večjih projektov - obnova 
travne ruše (ta naj bi trajala pet 
let), kar nekaj časa pa bo najbrž 
potrebnega tudi za domače sirar-
ne. Na kmetijah, oddaljenih od 
središča, naj bi se namreč ukvarja-
li s proizvodnjo domačih mlečnih 
izdelkov. Te bi ponudili širšemu 
trgu s spleteno lastno prodajno 
mrežo. "Nova merila glede ka-
kovosti pri mleku (v veljavo naj 
bi stopili januarja prihodnje 

leto) so nas prisilila k temu. 
Uvrščamo se med najmočnejše 
mlekarje na kmetijo in tudi na 
kravo in bi bili lahko zaradi tega 
močno prizadeti. Država bi mo-
rala prej zagotoviti primerne 
pogoje za izvajanje zapisanih 
odlokov v zvezi s tem. S kakovo-
stnim mlekom - tako po belja-
kovinah kot suhi snovi - zremo 
smelo na zastavljene korake." 

Optimizma kmetijcem Šaleške 
doline ne manjka tudi pri nadaljnji 
širitvi ponudbe suhomesnatih iz-
delkov. V zimskem obdobju pri-
pravljajo za tiste, ki se bodo 
ukvarjali s tem, izobraževanje. V 

bližnji prihodnosti pa prav tako 
nameravajo skorajda v središču 
mesta Velenje urediti mesnico in 
delikatesno trgovino. 

O lastninjenju v tem trenutku ne 
razmišljajo preveč. Za zdaj ima 
zemlja znanega lastnika - to je za-
druga, zadružna lastnina je nedel-
jiva. Kaj posebnega na to temo 
država zanje tudi še ni napisala. 
Preden pa bodo sploh lahko kaj 
naredili v zvezi z lastninjenjem, 
nameravajo razčistiti odnose z 
bivšo krovno firmo  - Ero Velenje. 

• (tp) 

Posegi v večstanovanjske objekte in na zemljišča ob njih 
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Društvo upokojencev Velenje 
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Navodila in priporočila o vodenju Letne konference 
upravnih postopkov 

Preureditev notranjosti stano-
vanja, pri kateri se posega v kon-
strukcijske dele objekta, 
poseganja v podobo fasade  objek-
ta (pleskanje, zapiranje balkonov, 
vgrajevanje žaluzij, nameščanje 
nadstreškov ipd.), spreminjanje 
stropno - strešnih konstrukcij, 
spreminjanje namembnosti skup-
nih prostorov (kleti, kolesarnice, 
suSMce, vetrolovi), preurejanje 
funkcionalnih  (zunanjih) površin 
ob objektih, urejanje smetarnikov 
izven objektov ipd., so posegi v 
skupno lastnino v oziroma na ob-
jektih. O teh posegih morajo torej 
odločati (soglašati) vsi lastniki 
stanovanj v posameznem večsta-
novanjskem objektu. 

Nekateri od posegov (zahtev-
nejša gradbena dela, sprememba 
namembnosti prostorov, kjer se 
posega tudi v instalacije,...) zahte-
vajo predhodno pridobitev loka-
cijskega dovoljenja, druge, 
gradbeno manj zahtevne posege, 
pa je mogoče izvajati na osnovi 
odločbe o priglasitvi del. Pravi-
loma naj skrbi za te naloge upra-
vljalec bloka (v Velenju so to 
delovne organizacije Linea, Habit 
in Stanovanjsko podjetje), ki ob 
vlogi za dovolitev posameznega 
posega predloži soglasja vseh la-
stnikov stanovanj v objektu. 

Posegi morajo biti narejeni na 
osnovi strokovnih usmeritev, 

ustreznih izvedbenih projektov ali 
idejnih projektov (skice) v prime-
ru priglasitve del. Tudi slednje naj 
izdelujejo strokovnjaki (arhitekt, 
statik, projektant inštalacij). Ker 
gre v drugem primeru za razmero-

ma poenostavljeno projektantsko 
nalogo (idejni projekt - skice, po 
potrebi statična presoja), bodo 
stroški sorazmeroma majhni, po-
sebej ko gre za posege v fasado 
(Vgraditev balkonov, postavitev 

Beseda poslancev 
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Državnem zboru 
Republike Slovenije 
• Vlado Republike Slovenije 

sprašujem, da pojasni oziroma 
opredeli svoj odnos do zaposlo-
vanja tujcev v gradbeništvu. 

Znano je, da slovenska gradbe-
na podjetja veliko delajo na grad-
biščih v tujini, kjer pretežno 
zaradi cenenosti delovne sile za-
poslujejo tujce, kljub temu, da 
imamo doma veliko brezposelnih 
gradbenih delavcev. 
• Ministrstvo za delo, družino 

in socialne zadeve sprašujem, 
kaj namerava storiti glede ukre-

pov, s katerimi bo regulirala 
oziroma zmanjšala pritisk delo-
dajalcev za novo zaposlovanje 
tujcev, zlasti tistih z območij 
nekdanje Jugoslavije. 

Znano je, da kljub veliko 
domači brezposelnosti obstaja 
močan pritisk delodajalcev za 
novo zaposlovanje tujcev. Razlo-
gi za takšne pritiske naj bi bili tudi 
v strukturnem nesoglasju na trgu 
delovne sile, cenenosti tuje delov-
ne sile in povezanosti z območji 
nekdanje Jugoslavije. Zgoraj 

imenovano ministrstvo 
sprašujem, kaj bo storilo, da bo 
delodajalce zavezalo, da iščejo 
delojemalce predvsem na trgu 
domače delovne sile. Ob tem 
želim opozoriti, da tujce zapos-
lujejo zlasti tisti delodajalci, ki so 
dobili v naši državi poslovni vi-
zum. Zato naj jih zgoraj omenjeno 
misnitrstvo s posebnimi ukrepi 
zaveže, da bodo iskali delavce 
med državljani Slovenije. 

• Ivan  Verzolak,  poslanec 
Slovenske  nacionalne stranke 

ograj in pergol pritličnih stano-
vanj, barvanje fasad),  kjer se pri-
pravi projekt za celotni 
vestanovanjski objekt ali za več 
objektov enake arhitekture. 

Prosimo vas, če upoštevate gor-
nja navodilain priporočila. V na-
sprotnem bo pristojna 
urbanistična inšpekcija nedovol-
jene posege sankcionirala. Tudi 
stanovalci oziroma lastniki stano-
vanj, ki so katerega od teh pose-
gov že izvedli so dolžni speljati 
upravni postopek na način kot je 
predstavljen v gornjem zapisu. 
Upravne postopke vodi Sekreta-
riat za javne gospodarske zadeve 
občine Velenje. 

• Uprava  za urejanje  prostora 
Sekretariat  za javne 

gospodarske  zadeve  In 

Leto je naokoli in pričele se 
bodo tudi letne konference  v 
pododborih velenjskega 
društva upokojencev. Upoko-
jenci bodo gotovo obravnavali 
delo v preteklem letu in načrte 
za naprej, več o problematiki 
dela društva in vsakdanjiku 
upokojencev pa bomo 
poročali po konferencah.  Da-
nes bi radi upokojence sezna-
nili kje in kdaj bodo 
konference. 

V sredo, 1 .decembra, bodo ob 
15.uri v prostorih doma ostarelihg 
konferenco  pričeli upokojenci 
Desnega brega; istega dne ob 
16.uri bodo konferenco  v domu 
krajanov pričeli tudi na Konovem. 
V četrtek, 2.decembra, bosta kon-
ferenci  za upokojence Levega 

brega v prostorih velenjskega ga-
silskega doma in v domu krajanov 
za člane pododbora v Šmartnem, 
obe bodo pričeli ob 16.uri. V pe-
tek, 3.decembra, se bodo ob 16.uri 
v gasilskem domu v Šaleku zbrali 
upokojenci Šaleka in Gorice; v so-
boto, 4.decembra, bodo v osnovni 
šoli v Paki z njo ob lO.uri pričeli 
upokojenci Pake in Kozjaka, tudi 
v soboto pa bo ob 15.30 še konfe-
renca v Škalah.V nedeljo, 5.dece-
mabra, bosta še dve letni 
konferenci.  Ob 9.uri jo bodo v 
večnamenskem prostoru pričeli 
upokojenci Vinske gore, ob 
10.uri pa se bodo v kulturnem 
domu zbrali še upokojenci iz Šen-
tilja. 

Organizatorji si seveda želijo, 
da bi se konferenc  pododborov 
udeležilo čim več upokojencev. 

• B.M. 

E A POKLIČITE  NAS! 
Telefon:  (063)  853-448 

i 
G r a d b e n i material, K o r o š k a 2 a 

- plamaflex  cev  019 tm 232.60  SIT 
-plamaflexcev022  tm 224.30 SIT 
- plamaflex  cev  0 27  tm 256.70  SIT 
- plamaflex  cev  0 34 tm 274.50  SIT 

• plamaf\ex  cev  0 43 tm 329.10 SIT 
-gradbenofolijaPLAMA2.5mm  ni 72.50SIT 
-gradbena  folija  PIAMA  5 mm ni  106.80  SIT 
-gradbenafolijaPIAMA15mm  nf  196.70SIT 

Cene so s prometnim  davkom. 

POKLIČITE  NAS! 
Telefon:  (063)  851-705 

J VIS a VIS, Kidričeva 53, Velenje 

- kovinska  stolica  mala 1.650,00  SIT 
- lesena stoka  904,80 SIT 
- barva  za beljenje  30 kg  Durlin  2.607,00  SIT 

• petdelni  komplet  nožev 
- ladijska  svetilka 
• ročna  črpalka  Fontana 

1.490,00 SIT 
507,00  SIT 

6.230,30  SIT 



Ljubno ob Savinji 
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Obvoznica za srečo in 
napredek 
V  ponedeljek  popoldne je bilo slovesno  in veselo  na Ljubnem. Tri  leta po opustošenju  kraja  je podpredsednik  slovenske 
vlade  Lojze Peterle  prerezaI  otvoritveni  trak  in s tem odprl  obvoznico  z mostom preko Savinje,  ki je v tem trenutku 
najpomembnejši  in največji  objekt  v sklopu odpravljanja  posledic katastrofalne  vodne  ujme novembra  leta 1990. 

. To je obenem tudi prvi del 
gradnje uničene in življensko po-
membne ceste od Ljubnega do 
Luč. Na 1.700 metrih jo že gradi-
jo naprej,Lojze Peterle pa je v 
slavnostnem nagovoru zagotovil, 
da bodo z deli nadaljevali prihod-
nje leto in to pomembno nalogo 
sklenili v naslednjih treh letih. 
Razveseljivo in spodbudno za vso 
dolino in njene ljudi. 

Promet je torej stekel. V za-
dovoljstvo vseh je vsa dela več kot 
uspešno in v roku opravilo podjetje 
SGP Primorje iz Ajdovščine. Jur-
ij Vojska z Republiške uprave za 
ceste je v uvodnem nagovoru pos-
tregel tudi s tehničnimi podatki. 
Obvoznica sama je dolga 720, sa-

mo most pa 190 metrov. Za vse to 
so vgradili 2.500 kubičnih metrov 
betona, 116 ton armature, 1.700 
metrov kablov, izvrtali 90 metrov 
pilotov, izdelali 35.000 kubičnih 
metrov nasipov in položili 6.700 
kvadratnih metrov asfaltnih  povr-
šin. Zaradi dodatnega zavarovan-
ja struge, prestavitve komunalnih 
vodov in drugih razlogov so se 
celotni stroški gradnje povzpeli na 
130 milijonov tolarjev, kar je še 
vedno manj, kot so prvotno načr-
tovali. 

Velikemu številu krajanov in 
gostov, so zapeli ljubenski osnov-
nošolci, pevci in zaigrali ljudski 
godci, spregovoril je tudi predsed-
nik Izvršnega šveta Skupščine ob-
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čine Mozirje Alfred  Božič. V strn-
jenih besedah je orisal posledice in 
višino škode in se zahvalil vsem, 
zaradi katerih dolina v najhujših 
trenutkih ni ostala sama. Ob tem pa 
je opozoril še na cesto med Ljub-
nim in Lučami, na cesto v Podvo-
lovljeku in na sanacijo vodotokov 
Savinje in Drete, česar občina brez 
republiške pomoči tudi ne bo zmo-
gla. 

Predsednik sveta krajevne sk-
upnosti Paul Orešnik seje v ime-
nu krajanov zahvalil za veliko 
pomoč in ob tem dejal, daje spro-
stitev prometa v ožjem središču 
kraja tudi predpogoj za uspešnejši 
razvoj turizma, v katerem Ljubno 
vidi svoje velike razvojne mož-

nosti. 
Podpredsednik slovenske vlade 

Lojze Peterle je orisal prizadevan-
ja vlade, ki jo je takrat vodil, prav 
tako napore in velike načrte sedan-
je vlade na cestnem področju v 
prihodnjih letih. Izrazil je svoje 
zadovoljstvo nad opravljenim de-
lom in obljubil pomoč pri odprav-
ljanju posledic poplav tudi v pri-
hodnje, najlepše pa so izzvenele 
besede, da bo cesta do Luč zgraje-
na v naslednjih treh letih. Obvozni-
co je blagoslovil ljubenski župnik 
Martin Pušenjak, prvi (uradni) 
potniki na njej pa so bili gostje, ki 
so se kasneje zbrali še na prijetnem 
srečanju v zadružnem domu. 

Lojz Peterle  je bil iskreno  zadovoljen  ob opravljenem  delu, 
zagotovil  pa je tudi  izgradnjo  ceste do Luč 

Solčava Kakšna bo oblika zadruge? 

Končna  odločitev  Brez ambulante 
19.decembra 

Znano je, da se morajo sedanja 
gozdna gospodarstva v skladu z 
novo zakonodajo preoblikovati. 
Znano je tudi, da se bo najprej 
izločil javni del, ki bo pod okriljem 
države; naslednji del bo izvajalski, 
ki se bo lastninil v skladu z zakon-
om o podjetjih; tretji del pa bodo 
predstavljali kmetje lastniki goz-
dov, ki se morajo obvezno združiti 
v zadrugi. 

Tudi v Zgornji Savinjski dolini 
že dalj časa tečejo razprave o 
bodoči organiziranosti, pri čemer 
je v ospredju delitev skupnega 

premoženja. 
Glede bodoče zadruge trenutno 

prevladujeta dve možnosti. Prva je 
združitev v enotno kmetijsko-goz-
darsko zadrugo in ustrezno preob-
likovanje sedanje ZKZ, druga paje 
oblikovanje nove gozdarske za-
druge. O tem so razpravljali tudi 
minuli teden na seji sveta kmetov 
lastnikov gozdov pri nekdanjem 
TOK-u nazarskega Gozdnega gos-
podarstva. Sklenili so, da bodo vse 
dokončno dogovorili prve dni de-
cembra, ko bodo izoblikovali tudi 
referendumska  vprašanja, referen-
dum pa bodo izvedli 19.decembra. 

• JP 

Gornji grad ••••••••• 

Škof blagoslovil 

Že zelo dolgo  se vleče  razpra-
va o upravičenosti  nadaljnjega  ob-
stoja splošne  ambulante v Solčavi, 
to problematiko  (nekdanje  ambu-
lante) je obravnavala tudi  občin-
ska skupščina;  tudi  v zvezi Z last-
ninskimi razmerji za te prostore. 
Sekretariat  za občo  upravo in druž-
bene dejavnosti  je vseskozi  vztra-
jal na gradivu,  ki  strokovno  ute-
meljuje ukinitev  ambulante  v 
Solčavi.  V  odgovorih  iz te krajevne 
skupnosti  ni bila strogo  zahtevana 
njena ohranitev, jasno pa so v 
Solčavi  izrazili  željo,  da  dobijo 
prostore  v lastništvo,  zatem pa bi 
jih namenili za pridobitne  dejav-
nosti v dobro  krajanov.  V  nasled-
njem poskusu so iz Solčave  pred-
lagali,  da  dobijo  prostore  v 
upravljanje, glede  zdravstvene  de-
javnosti v njih pa bi se sami dogo-
vorili  s krajevnim  zdravnikom. 

Sekretariat  je nato sprejel sta-
lišče,  da  ima Zgornjesavinjski 

božji grob 
Mogočna gornjegrajska katedrala se ob ostalih znamenitostih 

postavlja tudi s stalno stoječim božjim grobom, ki mu daleč naok-
rog ni enakega. Poslikane lesene kulise in na platnu upodobljeni 
prizori iz svetega pisma dajejo prostoru enkraten videz. 

Ta umetnina je bila doslej bolj malo poznana, poleg tega pa so bile 
poslikave pred obnovo katedrale zaradi puščanja strehe tudi poško-
dovane. Lani pomladi so pričeli z obnovo, ki sojo pred nedavnim skle-
nili. Obnovo sta omogočili republiška in občinska kulturna skupnost, 
veliko pa so pomagali tudi farani.  Restavriranje je bilo obsežno in zahtev-
no delo, saj so morali obnoviti sleherni centimeter poslikave. Po mnen-
ju strokovnjakov je skupina restavratorjev pod vodstvom akademskega 
slikarja Janeza Kovačičadelo opravila izredno dobro, nove so tudi talne 
obloge in razsvetljava. 

Božji grob so blagoslovili in odprli v soboto, ko je v katedrali najprej 
maševal mariborski škof  dr.Franc Kramberger, kasneje pa so ob bla-
goslovu pripravili še lep program. 

- , , 1 
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V  lepem okolju  so gornjegrajski  lovci  postavili  lep dom, 
obenem pa Je to edino primerno  strelišče  v mozirski  občini. 

Rečica ob Savinji 
m M i M s ' B 

Referendum za 
svojo občino 
ob Savinji v ponedeljek zvečer odločil za razpis referenduma 
za krajevni samoprispevek, ki v tej krajevni skupnosti poteče 
v decembru. Na temelju obravnav in pripomb z zborov kra-
janov po vaseh in zaselkih so potrdili program samoprispev-
ka, o katerem se bodo krajani izrekali 19.decembra. Seveda 
so imenovali tudi vse potrebne organe za izvedbo referendu-
ma. 

j o v 
moč In pripravljenost. Če so se 
občino. 

• / P 

Kljub  zgodnjemu  ponedeljkovemu  popoldnevu  se je otvoritve 
udeležilo  veliko  krajanov  in gostov 

zdravstveni  dom  Mozirje  no osno-
vi odloka  o ustanovitvi zavoda 
pravico do  upravljanja s tem pre-
moženjem, z ukinitvijo  dela  v tej 
ambulanti,  pa se mu ta pravica od-
vzame. Stališče  sekretariata  za ob-
čo  upravo in družbene  dejavnosti 
je tudi,  da  se do  sprejema zakona 
o lokalni  samoupravi to premo-
ženje ne odtujuje,  možen pa naj bi 
bil najem za določen  čas  za de-
javnost, ki  se v tej zgradbi  lahko 
opravlja. Na  podlagi  vsega tega in 
še česa,  predvsem  pa na osnovi 
ustreznih aktov,  je občinski  izvršni 
svet sprejel sklep,  da  se lastništvp 
prostorov ambulante v Solčavi 
prenese na Skupščino  občine  Mo-
zirje in se briše iz poslovnih knjig 
zdravstvenega  zavoda,  prostori  pa 
se brez javnega natečaja  lahko  od-
dajo  v najem le v posebej uteme-
ljenih primerih in na podlagi  so-
glasja izvršnega  sveta. 

• JP 

Izvršni svet SO Mozirje 

Za krajevne skupnosti 
15 milijonov 

Na minuli seji mozirskega občinskega izvršnega sveta so po 
ponovni razpravi sprejeli dogovor o opravljanju in plačevanju 
veterinarskih sanitarnih pregledov živali, živalskih proizvodov in 
surovin ter o zagotavljanju najmanjšega obsega zdravstvenega varst-
va živali na območju občine Mozirje. Člani so obravnavali in spre-
jeli tudi notranjo organizacijo in sistemizacijo delovnih mest v 
občinskih upravnih organih. 

Pomembna točaka pa je bila med drugim tudi renominacija ob-
činskega proračuna za letošnje leto. Posamezne postavke so spremenili 
le malenkostno, najbolj pomembno paje, da so za delovanje krajevnih 
skupnosti namenili 15 milijonov tolarjev. 

•'_JP 

Nova Štifta 

Težave brez lastnih sredstev 
V krajevni skupnosti Nova Štifta  jim je ob letošnjem referendumu 

za krajevni samoprispevek "zmanjkalo" več kot malenkostno število 
glasov za uspeh, ki pa so v marsičem odločali o nadaljnjem delu. 

Čeprav zaradi pomanjkanja lastnih sredstev že opažajo malo malodušja 
in zmanjkovanja delovne vneme, se seveda niso predali. Tako so letos 
položili asfaltno  prevleko na 600 metrih ceste, ošIaTopa ješel .300 metrov, 
za katera računajo na 1,3 milijona tolarjev iz sredstev za demografsko 
ogrožena področja. Kmalu bodo sklenili tudi nekajletno akcijo odnove 
pokopališkega zidu in pokopališča samega. Pri tem je zanimivo, da so ter-
ase letos uredili kar domači gasilci in vsi so bili zadovoljni z njihovim 
delom. 

Trenutno je največji problem telefonsko  omrežje. Akcija širjenja v 
Gornjem gradu trenutno miruje, vendar ni propadla. V Novi Štifti 
računajo, da bo po razdružitvi PTT na pošto in telekomunikacije prišlo 
tudi do enotne cene priključka za vso državo in da bodo takrat rešili še ta 
problem. Kar se tiče nove občine, so se v tej krajevni skupnosti odločili 
za priključitev h Gornjemu gradu. • jp 

Avto šola 
ZŠAM Velenje 

Z Š A M Titov trg 2, telefon 854 928 
Ko se boste odločali,  da boste opravili  izpit  za voznika 
motornega  vozila  katerekoli  kategorije 
POMISLITE  na naslednje: 
• AVT0Š0LA  ZŠAM  Velenje  ima  15  letne  izkušnje  na  tem 
področju,  skoraj  60  %  kandidatov  opravi  izpit  prvič. 
Nudimo  Vam  največ  kar  zmoremo  na  modernih  vozilih  z 
inštruktorji,  ki  bodo  poleg  strokovnega  dela  imeli  z  vami 
tudi  primeren  in  prijazen  odnos. 
• Delujemo  v  primernih  prostorih  delavske  univerze  v 
Velenju  (Titov  trg  2),  kjer  je  tudi  sicer  vse  urejeno  za 
izobraževanje  odraslih. 
• Pri  nas  boste  vse  za  opravljanje  izpita  uredili  na  enem 
mestu;  vse  tečaje  in  formalnosti  v  zvezi  s  prijavo. 
• Ker  so  inštruktorji  redno  zaposleni,  se  lahko 
prilagajamo  vašim  potrebam,  skratka  usposabljanje  za 
voznika  motornega  vozila  boste  lahko  uskladili  z  vašimi 
drugimi  obveznostmi. 
• Skratka,  naš  cilj  je,  da  v  okviru  možnosti  in 
sposobnosti  opravite  izpit  za  dobrega  voznika  motornega 
vozila. 
••• TEČAJ  CESTNO  PROMETNIH  PREDPISOV 
PRIČENJAMO  7. DECEMBRA  '93 OB 8. IN 17. URI! ••• 
• Od  1.  decembra  '93  dalje  bomo  VEDNO  cenejši  kot 
katerakoli  ustanova,  ki  usposablja  voznike  za  motorna 
vozila. 
• K  sodelovanju  vabimo  sodelavce,  ki  imajo  poleg 
znanja  za  voznika  inštruktorja  še  VI.  stopnjo  izobrazbe. 
• Uradne  ure: ponedeljek  od 11. do 12. in od 17. do 18. 
ure, sreda od 11. do 12. in od 17. do 18. ure. 



RDEČI PAJEK 

Novice, ki odkrivajo tančice 

Proti južni različici gradnje avtoceste 
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Protestni zbor v Trnavi 
Zveza društev za varstvo okol-

ja Slovenije, Kmečka zveza Savinj-
ske doline, SKD - Odbor 
Kmečkega gibanja Savinjske do-
line, Zeleni Spodnje Savinjske 
doline in Hortikulturno društvo 
Slovenije so v Zadružnem domu v 
Trnavi pripravili protestno zbo-
rovanje Savinjčanov proti južni 
različici gradnje avtomobilske ces-
te od Arje vasi do Vranskega. Na 
tem zboru je bilo pribljižno sto 
Savinjčanov, največ Trnavčanov, 
ki so odločno proti tako imenovani 
J4 različici (južna različica). Zb-
ranim je najprej spregovoril Jani 
Marovt, predsednik Kmečke zveze 
Spodnje Savinjske doline in dejal, 
naj ne nasedajo provokacijam, ki 
želijo njihova prizadevanja za pres-
tavitev načrtovane avtomobilske 
ceste na območju manj moteče 
lokacije razglasiti za prometno izo-
lacijo doline. Po njegovem mnen-
ju sedanji predlog posega na naj-

tor ter promet in zvezo naj bi se za 
južno različico odločilo zato, ker je 
najcenejša, saj poteka ves čas po 
ravnem. Franc Oset iz Inštituta za 
hmeljarstvo in pivovarništvo Žalec 
pa seje zavzel za potek gradnje av-
tomobilske ceste po tako imeno-
vani daljnovodni različici, ki se dalj 
časa zadrži na severnih obronkih, 
nato pa Savinjsko dolino prečka na 
Polzeli. Nedeljski protestni shod v 

Trnavi je dokončno pokazal, da so 
se Savinjčani glede avtomobilske 
ceste razdvojili. Nekateri naspro-
tujejo, da bi šla mimo njihovih 
domov, drugi se tega vesele zaradi 
odškodnine, tretji so zadovoljni, da 
se jih je avtomobilska cesta izog-
nila. Do zaključka javne razprave 
bo nedvomno v žalski občini še 
vroče. 
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Franci  Oset: "Daljnovodna 
različica  bi uničila  najmanj 

plodne zemlje." 

boljša kmetijska zemljišča in grozi, 
da bo uničen tudi namakalni sistem 
v Savinjski dolini. 

Ministrstvo za okolje in pros-

Na Polzeli za južno različico 
V petek zvečer je bila na Polzeli javna razprava o trasi bodoče 

avtomobilske cetse Arja vas - Vransko. Za prečkanje Krajevne sk-
upnosti Polzela so v razpravi tri različice in sicer južna, imenovana 
J4, taborska in daljnovodna. Na javni razpravi so krajani Polzele, 
zbralo se jih je kot že dolgo ne, poleg taborske, za katero so zemljišča 
rezervirana več kot dvajset let, podprli še južno različico. Utemel-
jitve in razloge so posredovali tudi občini Žalec. Ustanovili so tudi 
poseben odbor, ki bo neposredno prizadete krajane varoval po pravni 
plati, da ne bodo kljub vsem obljubam in zagotovilom ostali praznih 
rok. 

• -er 

Mlekarna v Arji vasi - ali bodo večinski lastnik vendarle zadruge? 
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Državni delež naprodaj 
Mlekarna Celeia v Arji vasi je 

kot edina v Sloveniji v začetku tega 
leta prešla v Sklad republike Slo-
venije za razvoj, s čimer je s 55 od-
stotki postala državna last. Razlog 
za to je bila bilanca leta 1991 in 
ogromne izgube, v katerih se je 
mlekarna nahajala. Ker je zdaj 
poslovanje v osnovi postalo pozi-
tivno, se je sklad odločil prodati 
svoj delež. 

Javni razpis za prodajo bo za-
ključen 30. novembra, direktor 
Zdravko Poči val šek pa meni, da se 
bodo nanj javili vsaj trije zaintere-
sirani kupci. Med ljudmi so se že 
razširile govorice, da bo eden od 
teh tudi podjetje bivšega direktor-
ja Celeie, vendar Počivalšek pravi, 
da je kljub vsemu najverjetnejši 
kupec Konzorcij kmetijskih za-
drug, ki so že sedaj 45-odstotni 

* vesti  * vesti  * vesti  * vesti*  vesti  * vesti  * vesti  * 
Končno 
urbanistična 
zasnova naselja 

Žalec že več let trpi zaradi po-
manjkanja urbanistične zasnove 
naselja. Tokrat pa so na Občinskem 
sekretariatu za varstvo okolja in ure-
janje prostora končno pripravili 
urbanistične zasnove kot sestavni 
del sprememb in dopolnitev pros-
torskih sestavin dolgoročnega pla-
na občine Žalec. 

Gre za predlog, ki bi naj omo-
gočil čimbolj racionalno in optimal-
no rabo prostora znotraj obstoječega 
ureditvenega območja naselja Žalec 
s prenovo posameznih območij in 
delno širitvijo poselitve na severno 
obrobje do magistralne ceste. Nova 
zasnova predvideva tudi ureditev 
prometa v naselju, saj so predvidene 

lastnik in imajo predkupno pravi-
co. Prodajo v celoti vodi sklad, ki 
pa ni zavezan prodati svoj delež 
najugodnejšemu ponudniku oziro-
ma tistemu, ki bi pač ponudil naj-
višjo kupnino. Ocenjena vrednost 
mlekarne je tajna, morebiten kupec 
pa se mora sam odločiti, kako vi-
soko kupnino bo ponudil. Pred-
vsem paje odločilen program dela 
in razvoja mlekarne ter program 

njene dokapitalizacije. 
Konzorcij kmetijskih zadrug 

ima v svojem sklopu tudi tujega 
ponudnika za izdelek, ki ga doslej 
na slovenskem trgu še ni. Preko 
tega izdelka bo omogočen manjši 
lastniški delež tujemu partnerju, ki 
pa po besedah direktorja Poci-
valška nikakor ne bo večinski. 

• K. Rozman 

Kaplje zgodovine 

O mlinih in vodnjakih v 
dolini 

Oktobra je Odbor za tisk, 
založništvo in promocijo slovenske 
besede pri OO LDS Žalec izdal 
drugo iz niza ekološko-etnološko-
turističnih knjig z naslovom Kapl-
je zgodovine. V njej avtor Gregor 
Vovk na poljuden način obravna-
va del bogate etnološke dediščine 
Spodnje Savinjske doline, ki jo 
predstavljajo stari vodnjaki in mli-
ni, prav tako pa spregovori tudi o 
kakovosti podtalnice v porečju 
Savinje. 

Kot je povedal Gregor Vovk na 
petkovi predstavitvi knjige v žals-
ki knjižnici, seje za opis vodnjak-
ov in mlinov v dolini odločil tudi 
zato, ker gaje prevzelo dejstvo, da 
je tako malo ohranjenega na 
področju, v katerega so naši pred-
niki vložili ogromno truda in dela. 
Zaradi prehoda na intenzivno 
kmetijstvo je od več kot 200 mli-
nov danes ohranjenih le peščica, 
delujeta pa smo še Močnikov mlin 
v Andražu in Moguličev mlin v 
Grajski vasi. Daje tudi po izidu te 

knjige ostalo še mnogo nep-
ovedanega, so potrdili soavtorji in 
gostje petkovega večera. 

To so Franci Ježovnik, ki je že 
pred mnogimi leti popisal mline v 
svoji raziskovalni nalogi Zgodo-
vina obrtništva v Spodnji Savinjs-
ki dolini, Franci Golavšek, ki je 
restavriral in preurejal vse mline v 
dolini in kateremu je posvečeno 
posebno poglavje v knjigi, ter Kon-
rad Brunšek in Andraža. 

Strokovne podatke je avtor 
dobil tudi na Zavodu za socialno 
medicino in higieno iz Celja, pri 
Nivoju ter pri občinskem Sekretar-
iatu za varstvo okolja in urejanje 
prostora, kije omogočil izid knjige 
tako, daje vnaprej odkupil sto iz-
vodov. Seveda so izdajo podprla še 
nekatera druga podjetja in obrtni-
ki v občini, med njimi žalsko Ko-
munalno podjetje, znatna sredstva 
paje prispevalo tudi Ministrstvo za 
varsvtvo okolja in urejanje prosto-
-a. 

• K. Rozman 

večje površine za parkiranje oseb-
nih avtomobilov ter zasnova peš 
prometa. Zadnjo besedo bodo seve-
da dodali poslanci. 

Javni odlok o 
Zavodu celjskih 
lekarn 

Na četrtkovi skupščini občine 
Žalec, bi se naj z odlokom ustano-
vil javni zavod, katerega osnovna 
dejavnost lekarniška dejavnost, 
preskrba s pomožnimi zdravili, 
izdelovanje veterinarskih zdravil, 
izdelovanje zdravil in njihovo pre-
izkušanje, preskrba ortopedskih 
pripomočkov in sredstev za nego 
in drugih sredstev za varstvo okol-
ja ter svetovanje pri predpisovan-
ju in uporabi zdravil. 

Zavod bi naj imel sedež v Cel-

ju, izpostave pa bi naj bile tudi po 
ostalih občinah. Le upamo lahko, 
da bo z ustanovitvijo Zavoda za-
živela tudi privatna lekarniška de-
javnost in bo zaradi tega preskrba 
z zdravili boljša in kvalitetnejša. 

vuf 
Poenotiti 
oblikovanje cen 

V žalski občini ima petnajst 
krajevnih skupnosti svoje poko-
pališče. V večini je skrb za orga-
nizacijo in urejanje pogrebne de-
javnosti naložena svetom krajevnih 
skupnosti, razen v Vinski gori, kjer 
je upravljalec pokopališča tam-
kajšnje župnišče, v Gotovljah in 
Žalcu paje to dejavnost opravljala 
Pogrebna služba Strahovnik, 
d.o.o.. V Žalcu od I. novembra za 
pokopališče spet skrbi mestna 
skupnost. Poleg njih opravlja vse 

pokopališke in pogrebne storitve še 
Morana, d.o.o., iz Pariželj. 

Cene oblikujejo krajevne skup-
nosti same in se precej razlikujejo 
med seboj, za 30 odstotkov pa so 
višje cene obeh zasebnih podjetij. 
Razlike nastajajo predvsem zaradi 
različnega nivoja opravljenih sto-
ritev in drugih pogojev, npr. pri 
kopanju jam. Kljub temu pa bo 
občinski sekretariat za občo upra-
vo in notranje zadeve pripravil eno-
ten pravilnik o merilih za obliko-
vanje cen za uporabo pokopaliških 
objektov ter za izvajanje drugih 
storitev pokopališč in pogrebne 
dejavnosti. Poleg tega je izvršni 
svet soglašal s povprečnim povi-
šanjem cen od 25 do 30 odstotkov 
od 1. novembra dalje v krajevnih 
skupnostih Braslovče, Galicija, 
Ponikva, Prebold, Šempeter, Tabor 
in Vransko. 

Še ena o poslancu: Dr. Janez Zupanec je prejel pismeno zah-
valo od žalskih upokojencev, ker je glasoval za njihov amand-
ma. Njegov komentar: NAJ ŠE KDO REČE, DA POSLANCI 
LDS GLASUJEMO KOT STROJ. 

* * * * * 

Če je res, da se po jutru dan pozna, bi morala neka velika 
žalska stranka razpasti, tako kot je skoraj razpadel avto nekega 
žalskega politika, ko ga je presenetil prvi sneg. 

* * * * 

Kmetje se zbirajo na protestnih zborovanjih, strokovnjaki 
premlevajo več variant za avtocesto, Jazbinšek žgoli svojo, le 
šoferji,  študentje, poslovneži in ostali potujoči niso od nikogar 
vprašani za mnenje. Cest la vie. 

NA KRATKO 

Drugi narok za strojno 
Žalec - Prejšnji teden je bil na celjskem sodišču drugi narok za 

preizkus terjatev do podjetja Strojna Žalec v stečaju. Doslej seje 
priglasilo 84 upnikov. Največji med njimi je s približno milijoni to-
larjev Branka Hmezad, ki je na naroku vložila ponudbo za odkup 
vsega premoženja Strojne. 

• -er 

Koliko zemlje in objektov? 
Žalec - Strokovnjaki so pripravili podatke, po katerih bodo pose-

gi na gozdna in kmetijska zemljišča na celotni trasi v primeru izbora 
južne različice avtomobilske ceste uničili 21.930 hektarjev gozdov 
in 70.888 kmetijskih površin. Za rušenje je po južni različici pred-
videnih 11 stanovanjskih objektov, 7 gospodarskih ter 11 pomožnih 
objektov. Za primerjavo, če bi se odločili za tako imenovano daljno-
vodno različico, bi uničili 22.870 hektarjev gozdov in 72.555 hek-
tarjev kmetijskih površin, porušiti bi bilo treba 24 stanovanjskih 
objektov, 1 1 gospodarskih in 13 pomožnih objektov. 

• -er 

Pločnik in križišče 
Petrovče - Če bo vreme dopuščalo, bodo v tem mesecu pričeli ob 

magistralni cesti skozi Leveč graditi že vrsto let željen in zahteven 
pločnik. Ta želja je stara že veliko let, vendar, kot kaže, se bo sedaj 
uresničila. Poleg pločnika bodo razširili tudi križišče in uredili avto-
busni postajališči. 

• -er 

praviti vseh 

zaščititi nasadov 

Posebno nevarni 
so mlademu drev 
ju zajci in srnjad 

Zaščita sadnega 
drevja pred divjadjo 

Zgodnji sneg je letos vse presenetil. Malo zato, ker nekaj zad-
njih zim obilnih padavin skoraj nismo več poznali, malo pa zato, 
ker tudi v snežnih - • • • » m m .j, /«&*» ' 
letih tako zgodaj • . 'S ji'  Jaff  ' | 
sneg ni zapadel. 1 | 

Kakor koli že, k ff^vMEr^Alnrr^  I 
težave je povzroči! - A V 
tudi kmetovalcem, | 
saj nekateri niso H « ' T Y ' \1 
uspeli s polj pos- -k 1 1 ' 

pridelkov, pa tudi I | 
sadjarjem, ki še r f ^ ^ ^ ^ k k  H Jf  | 
niso utegnili ' v l S ^ ^ ^ H . 

pred divjadjo. jP^*" jf^B  ^^m^ š m 

I 
I 

"ki še posebno, ob J j S A ^ ^ ^ g ^ * 
vsakem snegu radi 1 '"[JMMJM 
glodajo drevesno 
skorjo in pri tem J ^ \ 
napravijo veliko • J 
škodo. 

• Besedilo  In Ivan  Dobovlčnlk  s Polzele  pri  zavarovan-
sllka:  -er  Ju mladega  sadnega drevja  pred divjadjo  I _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 

Sneg, 
Končno bodo naši malčki v živo videli, tisto kar so zadnja tri leta 

lahko poslušali le v pravljicah o daljni severni deželi, o zvončkih in 
škratih, o miklavžu in dedku mrazu. 

Snega smo se po otroško razveselili tudi nekateri odrasli. Po eni 
strani smo veseli, ker je pokrajina lepša, po drugi strani sneg pomir-
jevalno vpliva na nas. Toda sneg prinaša tudi določene tegobe. Eno 

je, da je vulkani-
zerjem zmanjkalo 
zimskih gum, 
šoferji  po cesti s 
svojimi ladjicami 
plešejo in vijuga-
jo levo in desno, 
nekateri se vozijo 
po travnikih, cest-
na služba papluži 
kolikor pluži. 
Sneg je dodobra 
presenetil vse. 
Meteorologi, ki so 
nas že poleti vzra-
dostili s svojimi 
indijanskimi na-
povedmi, da bo 
kmalu deževalo, 
nas tudi tokrat 
razveseljujejo z 
napovedmi snega 
do nižin in zadnji 
teden s sklepi o 
prenehanju pa-

davin. Pokrajinaje pravljična, vsaj gozd in polja, ceste so dramatične, 
pločniki so podobe iz neke burke, ljudje so nehali biti razburjeni zara-
di odlivovo družbenega kapitala na Ciper, avtocesto so nehali zako-
ličevati in vse je spet lepo in prav. Ob vrtcih so se pojavili prvi snežaki, 
čebelarji pridno hranijo čebele s sladkorjevo raztopino, nadležne 
mušice, bolhe, vešče in ostali mrčes, ki nam je pil kri zadnji dve po-
letji, bo, upamo vsaj, dodobra zmrznil, zemlja se bo odpočila, ljudje 
bodo pozabili na kvačkanje politikov in se če nič drugega vsaj lepo 
in zimsko imeli. 

Če je res zimska idila rešitev za naše prenapete odnose, potem je 
sneg več kot dobrodošel. Ne glede na vse trke, ki bodo na naših ces-
tah, upajmo, da brez večjih poškodb ljudi, si voščimo lepo zimo, 
kjer se bi naj vsaj v domačih ognjiščih ogreli in si povedali mar-
sikatero lepo misel, kajti tudi tega žal danes manjka. 

Tekst  & foto:  Tea  Rinček 

Zimska  idila 



lesar st¥Od.o,o. 
železnina Hudovernik 
Cesta talcev 11, Velenje 
tel. (063) 853 982 UGODNA 

mm 
MOŽNOST 
PLAČILA NA 

-JUPOL  mm 2100 SIT 
-JUPOL  25 KG 1650 SIT 
•BAVALIT  40  KG  IMSIR 
- BELTON  41 1990SIT 
-LAK ZA PARKET  20 nt OD 3600 SIT  DALJE 

u n i u n e r  -STAVBNOOKOVJE:  . -
- KLJUKA  (MEDENINA,  UVOZ)  ŽE  ZA 1500 SIT 

VuUtow  -KOVANA  KLJUKA  KROPA-  OD 2300StTPAUE 
. VOBITEKT  V310  rtf  2400 SIT 
-LEPILOZA  PLOŠČICE25KG  825SIT 

Del. čas: 
vsak  dan  od7.  do  18.  ure,  .„ , „ „ , 

obsobotahodS.  do  12.  ure  VLJUDNO  VABLJENI! 

KULTURNE NOVICE 

Odbor za folklorno dejavnost 
pri ZKO Velenje 

Pevci, plesalci in godci 
v Šmartno 

Obujanje starih običajev in navad v Šmartnem ob Paki ni nekaj 
novega. Dokaz za to so nekatere prireditve in uspešno delo 
tamkajšnje folklorne  skupine Oljka. 

Najbrž ne po naključju seje odbor za folklorno  dejavnost pri 
Zvezi kulturnih organizacij Velenje odločil za organizacijo prijet-
nega sobotnega večera na to temo prav v tretjem središču Šaleške 
doline. V dvorani kulturnega doma v Šmartnem ob Paki se bodo 
tako srečali odrasle folklorne  skupine, pevci in godci iz velenjske 
občine. Začeli ga bodo ob 19. uri. 

• tp 

Lojze Ojsteršek 
v Galeriji Vegrad 

Čeprav seje znani velenjski dopisnik in fotoreporter  že upoko-
jil, še vedno prav pridno poroča in fotografira  vse kar ga zanima v 
raznih krajih Šaleške doline in drugod, zlasti pa v Velenju. 

Tokrat se predstavlja širši javnosti v upravni zgradbi gradbene-
ga podjetja Vegrad, ki ima tudi svoj galerijski prostor. Razstavlje-
nih je 25 fotografij  večjega formata  v črno beli tehniki in zelo 
različno tematiko. Poleg posnetkov iz rudarskega življenja se uk-
varja tudi s socialno motiviko in zadnje čase še zlasti uspešno z 
abstraktnimi kompozicijami. Vsekakor povsem nova preokupaci-
ja v Ojsterškovem fotografskem  delu in umetniških prizadevanjih. 

Lojze Ojsteršek je v tridesetletnem fotoreporterskcm  delovan-
ju imel že kar21 samostojnih razstav širom Slovenije in je za svoje 
specifično  rudarske posnetke prejel tudi številne nagrade in priznan-
ja. Tudi k sedanji, že 22. razstavi v Galeriji Vegrad v Velenju, 
iskreno čestitamo. 

• Viktor  Kojc 

Šoštanj 

Gasilci ustanovili pevski zbor 
Kot je povedal podpredsednik društva, sicer zelo agilni Hinko 

Bolha, so šoštanjski gasilci ustanovili tudi svoj pevski zbor. 
Zbor bo vodila priznana pevovodkinja Anka Verdnik - Jazbec, 

ki je s svojimi pevci na raznih tekmovanjih prejela že marsikatero 
odličje in priznanje. Vsekakor upamo, da bo nov pevski zbor, vsaj 
malo poživil sicer kulturno osiromašeno življenje v mestu ob Paki? 

Ker so že pričeli pridno vaditi, lahko pričakujemo, da bo zbor 
nastopil že na gasilskem občnem zboru drugo leto. Prizadevnim 
gasilcem, ki že itak delujejo na raznih področjih družbenega živ-
ljenja v Šoštanju, lahko za to kulturno potezo samo čestitamo, z 
upanjem, da bo zbor resnično uspešno deloval. 

• Viktor  Kojc 

6. Linhartovo srečanje v Ribnici 
»• » !.- ® :<s as m % 

Sodelujejo tudi 
velenjski gledališčniki 

Zveza kulturnih organizacij Slovenije in ZKO občine Ribnica 
sta letošnji organizatorici tradicionalnega festivala  amaterskih gled-
ališč Slovenije. 

Začeli so ga minulo soboto, nadaljevali ga bodo 27. novembra. 
Ob tej priložnosti sta organizatorici v goste povabili tudi člane in 
članice Amaterskega gledališča Velenje. V prostorih TVD Parti-
zana Ribnica se bodo predstavili z delom Plakat to soboto ob 1 1. 
uri. 

Omenimo naj še nastop kulturnikov iz Mislinje. Zdravnik po 
sili je naslov njihove gledališke predstave. Zaigrali jo bodo v kin-
odvorani v Sodražici prav tako v soboto, 27. novembra ob 18. uri. 

• tp 

V E D N O Z V A M I . . . 

A V T O C E L J E 
Del. čas: 
vsak dan od 7. do 19. ure, 
v soboto od 7. do 13. ure 

UGODNA PONUDBA REZERVNIH 
DELOV  ZA AVTOMOBILE: 

• zaščitna  sredstva  ter  zimska  oprema (verige) 
• gume Sava - Michelln 
• dodatna  oprema 
• motorna  olja,  hladilna  tekočina 
• novost  - motorne  žage  ALPINA 
• kolesa  ROG - moška, ženska  in otroška 

Pri  nakupu  nad  10.000  SIT  vam  priznamo  5%  popust! 
Možnost  nakupa  na  2  da  4  obroke  brez  obresti  aH  na 
6  do  12  obrokov  z  obrestno  mero. 

Priporoča  se AVTO  CELJE  v Velenju! 

p — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — ^ 

Zima, zima bela, (ponekod) že vrh gore sedela 

Mislinja 

Tudi nočna smuka 
Smučarska sekcija TVD Parti-

zana Mislinja je - po besedah pred-
sednika sekcije Slavka Mencinger-
ja- poskrbela, da bo dovolj snežnih 
radosti tudi na njihovem smučišču. 
Holtanov breg (pri avtobusni pos-
taji v Mislinji) bo sicer namenjen 
širšemu krogu, proga na Pape-
ževem pa bo "služila" bolj kot 
rezervna proga za treninge. Omen-

imo naj še to, da bodo poskrbeli 
tudi za nočno smuko. 

Koliko bo treba odšteti za se-
zonsko karto še ne vedo. Cena 
dnevne bo približno 800 tolarjev. 
Vremenske razmere pa bodo tiste, 
ki bodo odločale o začetku 
smučarske sezone v tem delu 
Koroške. 

• tp 

Na snežnem poligonu Rahtel v Slovenj 
Gradcu 

Zagotovo vsaj 
60 smučarskih dni 

in topov je obljubil, da bo vsaj 60 
dni v sezoni mogoče smučati tudi 
tu. Dnevna karta bo stala 800 SIT, 
sezonska pa osem tisočakov. 

• tp 

Če bodo temperature nekaj dni 
zapored dovolj nizke, bo snežni top 
z umetnim snegom pobelil tudi 
snežni poligon Rahtel pri Slovenj 
Gradcu. Zasebni najemnik vlečnice 

Kope - gorsko turistični center 

"Od snega oziroma 
od vremena odvisno 

Tako zatrjujejo na slovenje-
graškem Pohorju, ko beseda na-
nese na začetek letošnje smučarsko 
- turistične sezone. Na uspešen 
zagon naprav, na prijetno smuko 
ljubiteljev belih opojnosti so 
pripravljeni. Tudi proge so ob 
naletu prvega snega poteptali, ven-
dar gaje za smuko premalo. Če ga 
zapade še od 10 do 15 cm, bo na 
smučiščih veselo. 

Kaj posebej novega tistim, ki 
bodo kakšen dan, teden preživeli 
na Kopah, ne bodo ponudili. Vsaj 
omembe pa je vredna ureditev 

tekaške proge, ki jo bodo ob bližnji 
prihodnosti tudi otvorili. 

O zmernosti cen presodite sami: 
dnevna karta za odrasle stane 1300 
SIT, za otroke tisočak. Sezonska za 
otroke 15 tisoč tolarjev, za odrasle 
20 tisoč SIT. Za nakup družinske 
karte nudijo 20 - odstotni popust. 
Prav tako ob takojšnjem plačilu. 

Od novega leta do konca le-
tošnjih zimskih počitnic imajo 
praktično zasedene že vse zmoglji-
vosti. Samo odpovedi lahko rešijo 
iz zagate tiste, ki so se odločili za 
smučarijo na Kopah šele sedaj. 

• tp 

Na Rogli pravijo: 

"Ponuditi več za enako ceno" 
Minulo soboto so na vse bolj 

uveljavljenem smučarsko - rekre-
acijskem središču Rogla že pognali 
naprave na progah Košuta in 
Uniorček in s tem označili začetek 
sezone 1993/94. Za zdaj bodo za 
radosti ljubiteljev snežno belih 
opojnosti poskrbeli ob vikendih. 
Če pa bo večje zanimanje, pa tudi 
preostale dni v tednu. 

Proge so teptane, naravno pod-
lago pa so tam, kjer je te premalo, 
s snežnimi topovi "pobelili" še z 
umetnim snegom. 

Ob dobro pripravljenih progah 
so, vsaj tako trdijo, optimistično 
"stopili" v smučarsko sezono 1993/ 
94 tudi zaradi nekaterih novosti. 
Tako so progo do vrha Mašinžage 
zasnežili, uredili kanal za snežne 
deskarje (snow board). To je prvi 
tovrstni kanal v Sloveniji in najbrž 
ne po naključju bo tu od 2. do 6. 
januarja prihodnje leto potekalo 
svetovno mladinsko prvenstvo. Za 
zdaj seje zanj prijavilo že več kot 

300 snežnih deskarjev iz vseh ce-
lin sveta. Prijetno presenečeni pa 
naj bi bili tudi smučarji, ki "kaj 
dajo" na razširjeno izven penzion-
sko ponudbo. 

Vse je "super", prav takšne so 
(pravijo, v dobrem pomenu be-
sede) tudi cene. Skratka vse v 
skladu z zgoraj zapisanim kratkim 
sporočilom: ponuditi več za enako 
ceno. Radi povedo, da te že tretje 
leto oziroma četrto sezono ostaja-
jo nespremenjene. Tako stane 
dnevna karta v predprodaji 1300 
tolarjev, za otroke 400 tolarjev 
manj. V redni prodaji bo treba zan-
jo odšteti od 23 do 26 nemških 
mark. Za sezonsko karto bo treba 
globlje seči v žep po 19800 SIT, za 
družinsko karto z enim otrokom 
37500, z dvema otrokoma 46900, 
za družino s tremi otroki pa velja 
56500 tolarjev. Ob tem naj še 
zapišemo, da je strošek nakupa 
karte moč porazdeliti na obroke. 

• tp 

Rekreacijsko-turistični center Golte 
• * * * » K i * * » * a * « i i * « « M « a ! t t » * i i « » B * 

S m u k a ž e , 
u r a d n o v s o b o t o 

Zima je ugodno presenetila tudi 
delavce na Golteh. Na okoli 25 cen-
timetrov podlage je padlo še toli-
ko novega snega. V začetku tedna 
so pospešeno urejali proge in do-
datno poskrbeli za umetno zasne-
ževanje. Uradno bodo letošnjo 
smučarsko sezono pričeli v soboto, 
28.decembra, sicer paje bilo na 

smučiščih in v hotelu živahno že od 
srede naprej. Prvi gostje v sredo so 
bili učenci iz Šaleka s svojim šport-
nim dnevom, do konca tedna paje 
zaseden tudi hotel. Gostje so nam-
reč študentje ekonomije, ki so se na 
Golteh zbrali na mednarodnem 
delovnem zboru. Smuka na Golteh 
torej uradno od sobote naprej. 

•J P 

Konec dolgih,  zelenih,  sušnih zim, so zadovoljni  dejali  tudi  na Golteh 

Križev pot za Goro Oljko 
Pred dvema le-

toma je neznanec 
ukradel iz cerkve 
svetega Križa na 
Gori Oljki štirinajst 
slik križevega pota. 
Ostali so le prazni 
okvirji in nobenega 
upanja, da bi slike 
dobili nazaj. Zato so 
se na Polzeli odlo-
čili, da bi dali nari-
sati nov križev pot, 
delo pa zaupali sli-
karju - amaterju 
Marjanu Dečmanu s 
Polzele. Že doslej je 
narisal številna dela, 
nekaterim so kritiki 
pripisali tudi umet-
niško vrednost. 

Ustvarja že dvaj-
set let, imel paje tudi 
že nekaj samostoj- Marjan  Dečman med ustvarjanjem 
nih razstav. Najprej v svojem  ateljeju 
je napravil nekaj podobi ki so jih ocenili kritiki in njihovo primer-
nost tudi v mariborski škofiji.  Ugotovili so, da so dobre in Marjanu 
Dečmanu zaupali izdelavo vseh štirinajst postaj križevega pota. 

• Besedilo  in slika:  -er 



Knjigarni Kulturnica Velenje 
in Konzorcij Ljubljana 

« » ® » » » 

najnovejšo  tujo 
Htoraturo 

Še do jutri (v petek) bodo v 
prostorih Kulturnice na Pre-
šernovi 10 v Velenju na ogled 
najnovejša dela tuje literature s 
področja managementa, eko-
nomske znanosti, računalništva, 
medicinske literature, ekologije, 
slovarji, enciklopedije. Razsta-
vo je pripravila knjigarna 
Konzorcij Ljubljana, odprta pa 
je od torka dalje od 9. do 19. 
ure. 

Naj še zapišamo, da sta orga-
nizatorici ob tej priložnosti pri-
pravili tudi okrogli mizi. Za eno 
so govorili o izkušnjah stro-
kovne knjižnice Gorenja Gos-
podinjski aparati ter službe za 
izobraževanje Gorenje o tem, 
koliko managerji pravzaprav 
berejo, za včerajšnjo paje pred-
stavila svojo uredniško politiko 
revija Manager. 

• tp 

Slovensko 
ljudsko Gledališče W k Celje 

Kot me ti hočeš 
Po dveh predstavah dela Kri in košute (v ponedeljek in torek) 

ter po včerajšnji, Buergeijevem Lažnivem Kljukcu bodo celjski gle-
dališčniki drevi ob 19.30 uri spet stopili na odrske deske. Za abon-
ma izven bodo zaigrali Kot me ti hočeš, avtorja L. Pirandella in v 
režiji Janeza Pipana. Po mnenju kritičarke Majde Knap - Šembera 
je omenjeni režiser s svojsko poetiko ustvaril veličastno predsta-

Lažnivi Kljukec 
Avtor delajeG.A. Buerger, režiserka Lažnivega KljukcapaEka 

Vogelnik. V foyerju  SLG Celje bo jutri (v petek) nastopil dram-
ski igralec Drago Kastelic, ki bo gledalce popeljal v avanture in 
izmišljije barona Muenchhausna. Predstava bo za izven, začeli pa 
jo bodo ob 16. uri. 

Tudi udeleženci letošnjega Festivala otroških predstav v Ljub-
ljani si bodo lahko v soboto, 27. novembra ogledali Lažnivega 
Kljukca v izvedbi celjskega gledališkega ansambla. Za prijetne 
minute bodo poskrbeli od 16. ure dalje. 

P r i r e d i t v e  K u l t u r n e g a  c e n t r a 
I v a n N a p o t n i k 

POSLASTICA ZA UUBITEUE GLEDALIŠČA: DVE 
PREDSTAVI Z DARJO REICHMAN 

Drevi ob 19.30, bo naša gledališka karavana krenila v Celje na 
ogled Pirandellove predstave KOT ME TI HOČEŠ. Dramo je režial 
Janez Pipan. V naslovni vlogi igra Darja REICHMAN. 

Pirandelo se tokrat igra z življenjsko usodo neznanke, ki naj-
prej skuša pozabiti psihične posledice posilstva v čutnosti ih 
družabnosti berlinskih nočnih lokalov, nato pa se skriti za zidovi 
urejenega meščanskega življenja. Darja REICHMAN vseskozi 
izraža odlično provokativno zunanjo držo in notranjo negotovost. 
Njena popolna golota je ključna za dojemanje temeljnega proble-
ma junakinje in celotnega dejanja, hkrati pa nehavadno lep in čist 
akt umetniške profesionalnosti. 

Avtobus bo v Celje odpeljal ob 18.00. Prijave sprejemajo v pisar-
ni prireditev doma kulture Velenje, tel. 853 574. Cena aranžmana 
za abonente 900 SIT, za ostale 1.200 SIT. 

KAJ PA LEONARDO? 
Jutri v petek, 26. novembra ob 19.30, pa bo v domu kulture 

Velenje gostovalo MGL Ljubljana s satirično komedijo KAJ PA 
LEONARDO? Evalda Flisarja in v režiji Dušana Mlakarja. Igrajo: 
Franc Markovčič, Veronika Drolc, Darja Reichman in drugi. Pred-
stavaje za abonente gledališkega abonmaja. Dodatne vstopnice 700 
SIT. 

Kaj paLeonardo?je za občinstvo večplasten užitek - posrečena, 
dobro organizirana, zabavna in k razmišljanju vabeča predstava. 
Evald Flisar je za to predstavo dobil nagrado Prešernovega sklada 
in Grumovo nagrado. 

Gledalce opozarjamo na točen začetek predstave. Po začetku 
bodo vhodna vrata zaklenjena. 

V galeriji Kulturnega centra "Ivana Napotnika" 

R i s b e Krištofa  Z u p e t a 

LESTVICA DOMAČE GLASBE 
Vsako nedeljo ob 17.30 na Radiu Velenje in TV kanalu 8, 

opciji 87 ali 88 ter vsak četrtek v tedniku Naš čas. 
V nedeljo, 21. novembra ste glasovali takole: 
1 .BRATJE IZ OPLOTNlCE:"Vrni se domov" 9 glasov 
2.KMETEC: "Ljubica, lahko noč" 4 glasovi 
3.GAŠPERJI: "Dobrojutro, ljubca moja" 1 glas 
3.NAGELJ: "Cvet pod planinami" 1 glas 
4.MIHELIČ: "Playboy" 0 glasov 
Predlogi za nedeljo, 28. novembra: 
I.IGOR IN ZLATI ZVOKI: "Muzikant je potepuh" 
2.NIPIČ: "Ja, ja, moj kuža" 
3.SLAKI: "Moja pip'ca" 
4.SLOVENIJA: "Dvignimo čaše" 
5.ŠALEŠKI: "Dober dan" 

• Vili  Grabner 

Srečanje s slikaijem Zupetom je 
v meni obudilo spomine na "prave" 

"umetnike, o katerih smo brali 
biografije.  V skromni atelje in dom 
te sprejme vonj po terpentinu in 
barvi. Slike se sušijo na postelji, na 
stenah in na štafelaju.  Na policah 
so knjige o slikanju in velikih 
svetovnih slikarjih, povsod vedno 
ti vedno ostane v spominu tisto, kar 
je najbolj značilno. 

Na eni strani je visela risba 
noge-goleni. Ves čas pogovora, ki 
je bil pravzaprav sprehod skozi 
prehojeno slikarsko pot tega avtor-
ja in ogled njegovih najnovejših 
olj, mi je pogled uhajal na to delo. 
V njem je zgoščena vsa pripoved 
in vsi teksti o Krištofu  Zupetu. 
Odhajala sem s slabo vestjo, da o 
slikarju ne vem veliko, hkrati pa se 
nosila s seboj vse podatke in vizijo 
o razstavi, pokazati je treba risbo -
tuje njegova moč! 

Njegova energična in verzirana 
risba je ob vsakem motivu doku-
ment. V njih so refleksije  notranjih 
čutenj, ki so v celoti ali samo frag-
mentarno predstavljene v odličnih 
in jasnih potezah, nikjer ne okle-
va. Izhaja iz govorice oči. Njihova 

pripoved je popolna, zato jie 
preseneča, kadar se omeji na iz-
postavljanje samo teh. V njih je 
veliko omahovanja, hrepenenja, 
žalosti, odločnosti, tako kot v lju-
deh. Tudi v ostalih delih telesa je 
čutiti ta razpoloženja, najpogostejši 
motiv so doprsni portreti njegovih 
dobrih znancev in prijateljev. Ve-
liko je tudi ženskih aktov ali samo 
najbolj značilnih delov telesa. Te 
z vso natančnostjo izriše in kljub 
merilom klasične dovršenosti, 
ničesar ne pogrešamo. Imajo 
"dušo", četudi nimajo telesa. Vsak 
portret je zapis karakterja in v njem 
je vrednota človeka, ki jo zazna 
malokateri portretist. 

Včasih risbo "občine" z barvo, 
ki jo uporabi predvsem na že sicer 
izpostavljenih kontrastih. Ozadje 
in manj pomembni deli telesa so 
beli. tako ob vsakem ogledu Zupe-
tovih del nevede močno sode-
lujemo z njegovo sugestivnostjo o 
portretirancih, ki seje zavemo šele, 
ko odhajamo z razstave. Ob tem 
spoznanju nismo ponižani ampak 
bogatejši za nova spoznanja in 
srečanja, ki so pred nami. 

• Milena Koren  Božiček 

Zgodilo s e je. 
25. listopada 

LETA 1872 
Iz Slovenskega naroda povzemamo naslednji članek o našem 

velikem, a včasih premalo cenjenem in spoštovanem rojaku dr. 
Josipu Vošnjak: "DR. J. VOŠNJAK pojde v nedeljo 25. t. m. v Ljub-
ljano, kjer se bode stalno uselil. Po poti se bode mudil v Laškem trgu 
v nedeljo popoldne, ker se žele tamošnji njegovi volilci in rodoljubi 
začasno od njega posloviti. Obžalujemo sicer odhod gospoda doktarja 
iz Štajerskega, pa pričakujemo, da bode izkušeni rodoljub tudi iz Ljubl-
jane za Slovence na Štajerskem delal ravno tako, ko poprej. Iz srca 
mu želimo mnogo uspeha v sredini Slovenije!" 

Tudi našim današnjim politikom, ki odhajajo v Ljubljano, toplo 
priporočamo, da naj v prestolnici Slovenije nikar ne pozabijo na 
nas, ki še vedno ostajamo v "provinci". 

LETA 1881 
V Slovenskem gospodarju so objavili nekoliko daljši članek iz 

Šaleške doline, ki ga zaradi zanimive vsebine objavljamo v celoti. 
"Iz Šoštanja. (Novi krajni šolski svet; nemškutarski tajnik.) Bile 

so v kratkem volitve za naš krajni šolski svet, in po vsej pravici si 
smemo čestitati zaradi njihovega izida. Upamo, da ne bo krajni šolski 
svet več po tistej nemčurskej muziki plesal, kojo znajo nekateri tržani 
tako dobro gosti, kajti volili so se toliko značajni možje, da se jim sme 
ta važen posel na vsak način zaupati. Voljeni so bili g. Jože Ravlen za 
načelnika, gg. J. Medved, F. Stopar, B. Rožič, J. Falk in M. Golob pa 
za odbornike. Za šolskega ogledo je imenovan g. dr. Lichtenegger. No, 
sedaj se bode smelo vendar to pričakovati, da se bodo kmetom naročila 
v slovenskem jeziku dopošiljala, in da se bode na njihove tirjatve bolje 
ozir jemalo, kakor pa do sedaj. Gotovo beremo radostno poročila o 
napredovanji slovenskega uradovanja pri naših občinah, in smešno, 
čudno se nam bode zdelo, če se govori o slovenskih občinah z nemškim 
uradovanjem. 

Tak smešen in obžalovanja vreden prizor imamo tudi tukaj v našej 
okolici. Tukaj sta občini Topolšca in Sv. Florijan, kojih prebivalci so 
skoro sami čvrsti gorjanci, skoz in skoz poštenjaki, ki še ne poznajo 
nobenih nemčurskih agitacij in nobenega drugega jezika, nego svojega 
matrnega. Al čujte in strmite! Čisto slovenski občini uradujeta pa trdo 
nemško! Obe imata enega in istega pisarja v našem trgu. Ta mož pa 
je neka čudna prikazen. Ze od mladih nog je tukaj, vendar se še nikoli 
ni toliko potrudil, da bi se vsaj za silo slovensko pisati naučil. Govori 
še govori, pa se tako modro drži, kedar svojim "gemajnderotam" kaj 
razlaga, kakor da bi bil pol Salomona; vendar nameša toliko nemških 
izrazov v svoj učeni govor, da ga živa duša ne zastopi. No, menda je 
posebna učenost tega možaka kmete imenovanih občin tako osupni-
la, da si ne upajo niti besedice zavoljo njegovega nemškega uradovanja 
črhnoti, in da vsako odobrijo, kar njegova učena glava iztuhta. Še celo 
dotična župana se morata po njegovem vetru obračati, da mu pustita 
ravno v občinskih zadevah ravnati, kakor on hoče. No, zato se pa tudi 
zdi učenjak, misleč, "ja, ja, ime že nosiš ti, ali prav za prav 'purger-
majster' sem pa jaz!" Bili ne bilo mogoče, da bi si te dve občini poiskali 
drugega, slovenščine zmožnega tajnika, in da bi volili v prihodnost 
vendar toliko značajne može za župane, da bi z njimi ne mogel vsak 
"škribarček", kakor s kako metlo pometati." (Opazovač) 

Spet opis boja za zares elementarne pravice vsakega naroda in 
seveda tudi posameznika! 

• Damijan Kljajič 

f *" G LAS BEN^l^O ViCE ̂ TJTASBEN E NOVICE" * SUSBENETTOVICE * 
Če bi bili člani skupin 2Un-

limited, Shamen, U96 in podob-
ni, tako začetnikov, kot danes 
vodilnih predstavnikov techno 
glasbe v Evropi (in s tem seveda 
tudi v svetu, saj je techno ven-
darle evropski izum in se nikjer 
na svetu ni prijel tako dobro kot 
ravno na starem kontinentu) mrt-
vi, bi se verjetno neštetokrat 
obrnili v grobu, če bi slišali tis-
to, kar je po besedah nekaterih 
prva slovenska verzija techno 
glasbe. V televizijski oddaji Po-
glej in zadeni, odskočni deski 
novih slovenskih glasbenih 
upov in kot kaže v zadnjem času 
še lansirni rampi rezultatov 
ekspirimentov nekaterih vetera-
nov slovens'ke zabavne glasbe, 
so bili seveda spet prvi in kot taki 
lansirali "prvi slovenski techno 
komad". Avtorji le-tegaso nihče 
drug kot eni pionirjev štajer-

skega rock'n'rolla, ki so v svoji 
dolgoletni karieri menda v želji po 
eksperimentiranju (ali pa so jih v 
to gnali kakšni drugi motivi, kdo 
ve), preigravali vse mogoče, tudi 
najbolj nezdružljive glasbene 
zvrsti - Čudežna polja. Glede na to, 
da se je na njihovem repertoarju 
zvrsttilo ničkoliko starih ročk 
klasik iz obdobja 50-ih, 60-ih in 
70-ih let, lastnih skladb, ki bi jim 
lahko rekli tudi rockovske, pope-
vk, namenjenih širokim ljudskim 
množicam, narečnih popevk in 
otroških pesmic, pravzaprav dejst-
vo, da so se Čudežna polja (mimo-
grede, ime bi kakšni pravi techno 
skupini pravzaprav pristajalo -
Magic fields?!)  lotili tudi techna, 
sploh ne preseneča. Način, na kat-
erega so to storili paje takšen, da 
ga ne moremo kar tako obiti. Ne-
glede na to, da so člani sami sklad-
bo "Techno bum planet" okarakter-

izirali kot parodijo na, kljub teh-
nično vprašljivi kvaliteti, enega tre-
nutno vodilnih glasbenih trendov, 
so to storili na, če že ne žaljiv pa 
vsaj na vprašljiv način, ki je ver-
jetno pri gledalcih prej naletel na 
neodobravanje kot pa simpatije. Če 
so skladbo označili za parodijo, 
zakaj potem v isti sapi trdijo, da gre 
za prvi techno komad pri nas, kot 
da bi šlo za dober in resen eksper-
iment z novim trendom? Iz ikono-
grafije  in nastopa s kakršnim so se 
predstavili v oddaji Poglej in zad-
eni pa kaj takega niti približno ni 
bilo razvidno. Čudni kostumi in 
nenavadna koreografija,  kakršne 
do sedaj v nobenem techno video-
spotu še nisem uspel zaslediti, kl-
jub temu, da sem jih videl že kar 
nekaj, niso delovali niti kot da gre 
za parodijo, niti za resno techno 
skladbo, ampak so delovali oma-
lovažujoče in so prej vzbujali 

pomilovanje in posmeh, kot pa 
nasmejali gledalca (kar naj bi sic-
er bil namen parodije). Ta prim-
er pa žal ni osamljen. Kot da bi 
se na severovzhodu države doga-
jalo nekaj čudnega, je od tam 
prišel še drug podoben primer. 
Nečesa podobnega seje namreč 
lotil nihče drug kot sam Alfi 
Nipič, človek, ki je v dolgoletni 
glasbeni karieri svoje glasilke 
obremenjeval z vsem mogočim, 
od popevk do narodnozabavnih 
viž. Kaj je torej prinesel njegov 
eksperiment si lahko precej do-
bro predstavljate, četudi tega nis-
te videli na lastne oči. Ali gre 
tudi v tem primeru za parodijo 
ali kaj bolj resnega ne vem, dej-
stvo paje, da bi takšen "techno" 
v trenutku streznil tudi do kon-
ca pribitegaorto-techno fana,  na-
polnenega z ecstasyem, v kakšni 
berlinski techno diskoteki. 
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Kaj počnejo, govorijo, lažejo, obljubljajo, ponujajo, ljubijo. 
MICHAEL JACKSON 
Po zadnjih podatkih se ta 

slavni pevec zdravi odvisnosti 
od različnih zdravil v neki priz-
nani kliniki v srednji Evropi. Kje 
točno to je ostaja še naprej veli-
ka skrivnost. Velik del ameriške, 
pa*tudi svetovne javnosti pa se 
sprašuje, ali ne gre v Micha-
elovem primeru tudi za poskus 
bega iz ZDA in s tem umika pred 
zakonom (Jackson je, kot veste, 
osumljen spolnega napada na 
mladoletnega dečka). Njegovi 
predstavniki za stike z javnostjo 
zatrjujejo, daje odhod na zdrav-
ljenje v Evropo le posledica 
premišljene odločitve na podla-
gi strokovnih mnenj njegovih 
zdravnikov. 

EAST 17 
Člane skupine East 17 so pomo-

toma priprli na newyorškem 
letališču malo zatem, ko so tja 
prispeli zaradi začetka njihove šest 
tednov trajajoče turneje po ZDA. 
Varnostniki so jih zaradi njihove-
ga izgleda zamenjali za skupino 
tihotapcev in preprodajalcev droge, 
ki deluje na tem področju in ji že 
nekaj časa sledijo. 

BRYAN ADAMS 
Potem ko je zanani kanadski 

rocker v Parizu končal snemanje 
svoje zadnje uspešnice, singla 
"Please forgive  me", bi moral sode-
lovati še pri fotografiranju  za 
naslovnico singla. Ker pa je bil 
preutrujen in ker je bil mnenja, da 
je njegov pes mnogo lepši od nje-

ga samega, je predlagal, naj za 
ovitek plošče fotografirajo  kar 
štirinožca. Tako seje tudi zgodilo 
in naslovnico Adamsovega zadn-
jega singla krasi njegov ljubljen-
ček, s katerim že vse od poletja 
živita pri neki Brianovi prijateljici 
v Londonu. 

METALLICA 
V kratkem bi moral iziti kar 

trojni live CD te znane heavy me-
tal skupine. Naslov trojnega albu-
maje"Live shit: BingeandPurge", 
posnet paje bil leta 1992 v Mexi-
co Cityu. Poleg tega bi morala iz-
iti tudi video kaseta s koncertnimi 
posnetki z nastopa v San Diegu 
(leta 1992) in nastopov s turneje 
"Andjustice for  ali" izleta 1988 v 
Seattlu. V paketu boste poleg treh 

kompaktnih plošč in videokasete 
lahko dobili še 72 strani debelo 
brošuro z informacijami  o tej 
slavni skupini. Pravi suvenir za 
vse prave fane  Metallice torej! 

FREDDIE MERCURY 
24. novembra je minilo na-

tanko dve leti odkar je za posle-
dicami zahrbtne bolezni umrl 
pevec superskupine Queen. Kl-
jub njegovi smrti pa spomini 
nanj še zdaleč niso zamrli. Kako 
tudi bi, Freddie je namreč še ved-
no z nami, tako z glasbo kot tudi 
na videu. Kar lep čas ga namreč 
še lahko občudujemo v videu 
"Li ving on my own", ki je v tem 
letu priplezal v vrhove glasbenih 
lestvic. 

• Mitja  Čretnik 
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V Šentilju so peli in igrali 
• • • • • • • • • • • • • • • • • • a 

Take, 
Nedeljsko popoldne je v 

šentiljskem Domu krajanov hitro 
minilo. Dvorana je bila premajh-
na za vse, ki so kljub slabemu 
vremenu prišli iz bližnje in dal-
jne okolice, da bi prisluhnili 
svojim sosedom, sokrajanom, ki 
so zbrali toliko poguma, da so 
prišli na oder. Bilo pa jih je veli-
ko. Od otrok, do najstarejših kra-
janov. Šentiljski planinci so pri-
reditev z naslovom "Sentiljska 
dolina poje in igra" v sodelo-
vanju s krajevno skupnostjo 
tokrat pripravili že tretjič; Z njo 
so se zaključile prireditve ob kra-
jevnem prazniku, ki ga Šentilj 
praznuje 11. novembra kot 
spomin na dogodke iz polpretek-
le zgodovine. 

Krajani Podgore v KS Šmartno ob Paki 

Letos 
Leto 1993 se počasi izteka, za 

krajane Podgore v krajevni skup-
nosti Šmartno ob Paki pa ob zimi 
trkajo na vrata še dodatne skrbi. 
Povezane so z izgradnjo vodovo-
da, ki mu ne bo moglo "do žive-
ga" še tako sušno obdobje. 

Težavam pri oskrbi z zdravo 
pitno vodo tudi ob malo dalj časa 
trajajoči sončni pripeki so name-
ravali priti do dna že lani, pa so 
zaradi potreb na drugih koncih 
ostali praznih rok. Ko pa so os-
tale tudi letošnjo sušo vodo-
vodne pipe suhe, so se odločili: 
primarni vod in jaške bomo 
zgradili letos, najbolj zagreti 
morda še sekundarc, drugi pa 
spomladi prihodnje leto. 

Zgodnja zima jim je sicer 
nekoliko zagodla. Toda, če ne bo 

...Simona, Metka in Tadeja  so bile najbolj  mladostne  in 
moderne,  kar  je bilo všeč  vsem v dvorani 

tega početja. Povezovalka Sabi-
na je o vseh, ki so prihajali na 
oder povedala nekaj besed. Sko-
raj ni bilo novincev, vsi so na tem 
odru že stali. Simona Zaveršnik 
je najprej nastopila v duu, kasne-
je je vodila še mešani pevski zbor 
Šentilj, slišali smo Planinski 
ansambel s pevko Magdo, pa 
mladega Janija Strigla, ki je na 
frajtonarco  zaigral Otroško pol-
ko. Mlada Suzana je pela, da bo 
jokala, Dražek pa je, preden je 
zapel o bencinu, spravil dvorano 
v smeh s svojim početjem na 

odru. Predstavila seje tudi Mihe-
lova mama iz Podkraja, pravi 
ljudski godec, ki je na frajtonar-
co zaigrala polko iz časov pred I. 
svetovno vojno "Sontaler" in star 
slovenski ples Sotiš, kjer staji 
pomagali vnukinji. Tudi citre so 
zazvenele, za njimi pa še ansam-
bel Sredenšek. ki je že tako raz-
greto občinstvo še bolj razgibal. 
Po pavzi, v kateri so se lahko vsi 
okrepčali, so nastopili še gostje 
iz okoliških krajev, veselica pa se 
tudi ni kmalu končala... 

• bš 

Krajevna skupnost Topolšica 

Vročevod 
prihodnjo  pomlad!? 

Mislili so, da se bodo lahko 
dokaj velikega zalogaja lotili še 
letos. Vendar so se stvari zaple-
tle, za zdaj pa se še vedno niso 
razpletle. 

V mislih imamo izgradnjo 
vročevoda, na katero se krajani 
krajevne skupnosti Topolšica 
pripravljajo praktično že od 
letošnje spomladi dalje. 
"Ekološka sanacija zraka v 
naši KS," pravita predsednik 
sveta Viki Drev in podpred-
sednik tega organa v KS 
Bogdan Menih, "je na naši 
strani v polnem zamahu. Na 
drugi pa zadeva kasni. Velen-
jski Zavod za urbanizem nam 
namreč še vedno ni izdelal 
projektov. Po roku, predv-
idenem v pogodbi, kasnijo že 
tri mesece." 

Posledica tega je, da niso 
mogli začeti del, predvidenih v 
jeseni oziroma končati ponovne 
finančne  primeijave med pro-
jektoma plin in vročevod. Po 
petkovem sestanku, prejšnji 
teden, je Viki Drev optimisti-
čen: "Vse kaže, da imamo za 
svoja prizadevanja podporo 
velenjske vlade. Ta namreč 
zagotavlja, da bo upoštevala 
in tudi poskušala uresničiti 
sprejete sklepe skupščine. 
Sklep o izgradnji vročevoda v 
Topolšici je ta sprejela spom-
ladi letos." 

Ekološki sklad za sanacijo 
zraka v Šaleški dolini naj bi bil 
vir financiranja  oziroma tisti, ki 
naj bi bdel nad naložbama plini-
fikacije  ob Severni obvoznici 
ter izgradnjo toplovoda v To-
polšici. Pri izgradnji tega krajani 
vztrajajo ne samo iz finančnih 
razlogov, ampak poudarjajo, da 
ima Bolnišnica Topolšica vse 
nared za ogrevanje s toplo vodo 
in kakršnokoli spreminjanje pr-
votnih namer prinaša toliko in 
toliko večje stroške. Predolgo 
odlašanje pa tudi ne gre v prid 
tamkajšnjemu zdravilišču, kije 

pred zamenjavo iztrošene 
toplotne opreme. Viki Drev in 
Bogdan Menih sta prepričani, 
da bodo najkasneje spomladi 
prihodnje leto vendarle lahko 
zasadili lopate na vročevodni 
trasi. 

Od prizadevanj krajanov, ki 
so v tem letu že rodila sadove, 
je treba omeniti vzdrževanje 
cest, obnovo in razširitev te pro-
ti Usatju ter izgradnjo vodovo-
da. Za to nalogo so namenili 
glavnino denaija; bodisi tistega, 
ki so ga zbrali s samoprispe-
vkom ali ga dobili iz občins-
kega proračuna. 4,5 milijona to-
larjev so porabili za ta namen. 
Toliko so namreč stali izgradnja 
3 km vodovoda, sofinanciranje 
reševanje oskrbe s pitno vodo 
krajanom ter izgradnja dveh 
zbiralnikov: na meji med KS 
Topolšica in Zavodnjami (ta je 
v celoti končan, nanj je "veza-
nih" 10 gospodinjstev) ter na 
Lomu (tu bodo dela ob ugodnih 
vremenskih razmerah nadal-
jevali letos oziroma prihodnjo 
pomlad). Prav tako pa bi radi 
zaključili še 600 m sekundarne-
ga voda, da bi tako tudi v 18 
gospodinjstvih rešili to 
vprašanje. Ob dveh večjih 
vodovodnih naložbah so sofi-
nancirali več manjših: v spod-
njem delu Lajš, v središču 
Topolšice, del v Strmini. V 
načrtu imajo še podaljšanje 
vodovoda Grmov vrh za 
približno 1400 metrov, na kat-
erega bi priključili še 6 hiš. S 
tem bi bila gospodinjstva v 
Topolšici oskrbljena z zdravo 
pitno vodo, razen v naselju 
Lajše, kjer imajo sedaj svoja 
vodovodna zajetja. Po mnenju 
sogovornikov bi morali to 
vprašanje rešiti družno z načrti 
Javnega Komunalnega podjet-
ja Velenje, ki razmišlja o 
povečanju zajetja Mazejevih iz-
virov. 

• tp 

ki vsak rad jih ima 
Nekoga, ki ni iz Šentiljske do-

Bline in seje prireditve udeležil,je 
lahko presenetilo kar nekaj 
stvari. V dve uri trajajočem 
prvem delu programa, kjer so se 
predstavili le domačini, so se 
prelivale narodne pesmi z mo-
dernimi ritmi, mladi so se 
odločali za njim bolj všečne 
melodije, starejši so se predstav-
ljali s tistimi, ki so bliže njim. 
Tako smo v tem času slišali Mir-
ka Kralja, ki je napisal pesem 
posvečeno prav tej prireditvi, 
izvedel in zapel pa jo je sam. 
Kako je nastala? V kleti. "Spiješ 
trikrat po dva deci, potem se ti 
zdi, da si pameten in napišeš. 

Najprej  Je zadonela lepa ljudska  pesem... Ko si trezen popraviš in pesem 
je tu!" je bila njegova razlaga 

primarni vod? 

Stane Vodovnik 

mraz močneje pritisnil, bodo dela 
opravili. Traso so zakoličili, tre-

nutno zbirajo ponudbe za izvajal-
ca gradbenih in izkopnih del. 
10,5 milijona bo veljala izgradn-
ja primarnega voda krajane spod-
njega dela Podgore oziroma 32 
gospodinjstev. Prav tu je teren 
najbolj razgiban in ponekod 
zahteven. 

Zgornji del vaškega odbora 
naj bi se priključil na ta vodovod 
spomladi prihodnje leto. 70 gos-
podinjstev naj bi bilo tako 
rešenih pomanjkanja pitne vode 
ne glede na vremenske razmere 
in čas. 

"V tem trenutku nas bolj 
kot začetek izgradnje skrbijo 
finance",  pravi predsednik 
gradbenega odbora za izgrad-
njo vodovoda v spodnji 
Podgori Stane Vodovnik. "Na 

seji vaškega odbora smo se 
dogovorili, da bo vsako gos-
podinjstvo prispevalo po 1000 
nemških mark, od tega polovi-
co v denarju, preostalo v 
udarniškem delu. Nekaj denar-
ja naj bi primaknila še krajev-
na skupnost. A, vse to je za 
zdaj premalo. Za popolno po-
kritje naložbe nam manjkajo 
še približno trije milijoni." 

Ob tem naj še zapišemo, da s 
tem prizadevanj glede oskrbe s 
pitno vodo še ne bo konec. Do 
spomladi prihodnje leto naj bi v 
KS Šmartno ob Paki povezali 
črpališči Podgora in Šmartno. 21 
milijonov tolarjev bodo stala ta 
dela, denar pa bo KS dobila iz 
občinskega proračuna. 

• tp 

Društvo za varstvo in vzgojo ptic Velenje 

Želijo si več pridnih članov 
Društvo za varstvo in vzgojo 

ptic Šaleška dolina iz Velenja je 
bilo ustanovljeno na pobudo lju-
biteljev sobnih in v naravi živečih 
ptic. Danes šteje 24 članov, od tega 
je 12 gojiteljev sobnih ptic, drugi 
pa so ljubitelji ptic v naravi. 
Gojitelji sobnih ptic imajo največ 
kanarčkov, eksotičnih ptic in raz-
novrstnih papig. Ena njihovih os-
novnih nalog je tudi skrb za ptice 
v naravi. V ta namen je velenjsko 
društvo pred leti odprlo ornitološki 
rezervat ob sanatoriju v Ravnah pri 
Šoštanju. Pticam so postavili pre-
ko 350 raznih valilnic. Društvo 
vsako leto priredi tudi društveno in 
ostala tekmovanja sobnih ptic z 

Stroge  oči  sodnika Draga  Kovačlča  niso 
spregledale  nobene pomanjkljivosti 

razstavo ptic pevk. Najboljši s tega 
tekmovanja se potem udeležijo 
regijskega in državnega prvenstva 
in na njih so člani velenjskega 
društva doslej prinesli veliko prvih 
in drugih najboljših mest. 

Dolgoletni predsednik društva, 
danes blagajnik, Rudi Imperl nam 
je povedal, da je skoraj edini vir 
dohodkov vstopnina na vsako-
letnih razstavah in srečelov ob tej 
priložnosti, delček pa s članarino 
prispevajo še ačlani društva. Tako 
zbrana sredstva namenijo pred-
vsem za redno delo društva in za 
zaščito zunanjih ptic. Letos se radi 
pohvalijo z dejstvom, da sta jim 
Komunalno podjetje Velenje in 

GOST Velenje 
pokrila stroške 
sedeža društva na 
Kersnikovi 56. 

Z rednim de-
lom bi seveda 
radi nadaljevali, 
obenem pa želijo, 
da bi se društveno 
delo in življenje 
vključilo več 
novih članov, ki 
se lahko oglasijo 
vsako nedeljo ob 
9.do 11.ure v 
društevnih pros-
torih. Po besedah 
Rudija Imperlaje 
njihova naslednja 
naloga ustano-
vitev novega 
združenja o 
gojitvi in varo-

vanju živalskih vrst v naravi. Za 
takšno združenje se zavzemajo tudi 
lovci, ribiči in ljubitelji ptic, ki 
prosto živijo v naravi. Prihodnje 
leto bodo znova izdelali večje šte-
vilo valilnic in jih namestili na 
primernih mestih. 

Člani društva so tudi letos or-
ganizirali razstavo in ocenjevanje 
ptic pevk v prostorih osnovne šole 
Livada. Ob tej priložnosti je pred-
sednik zveze društev za varstvo in 
vzgojo ptic Slovenije in obenem 
sodnik za ocenjevanje ptic Drago 
Kovačič povedal, daje velenjsko 
društvo zelo aktivno in je med 
okoli 30 slovenskimi društvi eno 
vodilnih po kakovosti in lepoti 

vzgojenih ptic. Prav tako pri skr-
bi za zunanje ptice, zato predsed-
nik članom velenjskega društva 
čestita in želi, da bi uspeli s svo-
jim vodilom, da namreč petje 
ptic v Šaleški dolini ne bi zamr-
lo. 

Čeprav rezultati ocenjevanja 
niso najpomembnejši, naj le zapi-
šemo najbolj uspešne. Anton Košir 
in Ivan Slapnik sta dosegla po šest 
prvih mest, Rudi Imperl pa devet. 
Skupaj so velenjski gojitelji sobnih 
ptic prejeli 26 zlatih, srebrnih in 
bronastih kolajn. Najboljši se bodo 
seveda udeležili regijskega in seve-
da tudi državnega tekmovanja. 

• B.Mugerle 

Predsednik  društva  Peter  Rožič  ocenjuje, daje razstava  kljub 
slabemu vremenu  uspela 
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Univerza za tretje življenjsko obdobje pripravila čajanko 

Obujanje spominov na prvo 
srečanje z radijem 

Tako zelo prijetno je bilo v 
četrtek popoldne v prostorih 
doma krajanov v Šmartnem v 
Velenju! Etnološko zgodovinski 
krožek Univerze za tretje 
življenjsko obdobje je pripravil 
čajanko, na kateri so ob 65.1et-
nici slovenskega radia obujali 
spomine na prva srečanja z ra-
dijskim programom. 

Nena Mijoč, predsednica An-
dragoškega društva Slovenije, po-
družnice Velenje vodi Univerzo 
za tretje življenjsko obdobje, vka-
tero je vključenih več kot sto pet-
deset starejših občanov. "Zdaj 
imamo šestnajst krožkov, od tu-
jih jezikov, etnološko zgodi-
vinskega krožka do likovnega. 
V zadnjem času pa smo morali 
ustanoviti tudi nekaj krožkov 
namenjenih rekreaciji, ohran-
janju gibčnosti. Nekateri se lah-
ko v poznih letih naučijo tudi 
plavati." 

Eden od najbolj zanimivih 
krožkov je etnološko zgodovin-
ski, ki deluje od začetka ustanovit-
ve Univerze za tretje življenjsko 
obdobje. "Za dejavnost, ki je 
bila na začetku delno podprta z 
občinskimi sredstvi, zdaj že dve 

jem kar zapisala, ker se čajanke ni 
mogla udeležiti. Spominja se, da 
seje prvi radio v Velenju pojavil 
leta 1930, takrat, ko je Velenje 
štelo štirinajst hiš. Kot blisk se je 
razširila med ljudmi novica: "Pri 
Fišerjevih (upam, da sem ime za-
pisala prav) bodo kupili radio. 
Njihov vajenec Geršak pa bo 
vse obvestil, ko bo radio prišel." 
In ta prvi radio v Velenju so lahko 
poslušali tudi drugi, ne samo 
"lastniki", saj je gospa dovolila 
vsem, da so ga lahko poslušali v 
veži. 

Prijetni in simpatični spomini 
so potem kar vreli na dan. Skoraj 
vsaka se je česa spomnila, druge 
pa so ji prikimavale in jo kaj do-
polnile. Bilo je veliko smeha, veli-
ka petja.. . 

Etnološko zgodovinski krožek, 
ki je čajanko pripravil tokrat, kdaj 
prihodnjič jo bo kateri drug, je le 
eden od mnogih. V njem so zbra-
ne ženske, ki jih zanima prete-
klost. Zbirajo material za drobno 
knjižico, ki bo izšla pri Šaleškem 
zborniku in bo pričevanje o 
življenju med obema vojnama. 

• Milena Krstič-Planine 

leti ne prejemamo nobenih 
sredstev. Ljudje pa radi priha-
jajo in so navdušeni," nam je po-
vedala Nena Mijoč. 

Ob čaju in domačih dobrotah, 
piškotih in potici ter glasbi s stare-
ga gramofona,  kjer se je vrtela 

65 let, pa nič zato! Tudi spomini o 
njihovem prvem srečanju z radi-
jem, če tudi je bilo to dosti kasneje 
kot seje prvič oglasil v Sloveniji, 
so bili zanimivi in posrečeni. "O, 
ti ljubi Avguštin...," je bila veli-
kokrat slišana melodija. Anica 

Trzinka in zbujala nostalgijo za 
nečim davnim, so se udeleženci, 
pravzaprav udeleženke, saj je bil 
med njimi le en moški, vračale v 
čas, koje prišlo v deželo to čudo, 
ki se mu reče radio. Resnici na lju-
bo je treba povedati, da marsikate-
ra od udeleženk te čajanke še nima 

Podlesnik pa seje dobro spomni-
la petja Ježka in Jožka, ki sta pela 
tisto: "Snoč'sem bil na Viču, na 
Viču pri dekliču. Če človek smo-
lo ima, mu vest miru ne da..." 

Najstarejša udeleženka tega 
krožka Marta Trampuš je svoje 
spomine na prvo srečanje z radi-

OPTO 
III 

Kdo ni bil piripravljen? 
Ponedeljkovo izdatno sneženje je marsikomu povzročilo vrsto 

nevšečnosti. Vsi so seveda za to krivili tiste, ki naj bi bili zadolženi 
za čiščenje cest. Nihče pa pri tem ni pomislil, da se tudi sam ni pri-
pravil na sneg. Kaj češ! Po sedmih praznih in suhih letih lahko 20 
ali 30 centimetrov snega ustavi skoraj vse. Še sreča, da napoved 
letošnje zime ni taka, kot sojo doživljali naši starši. Si predstavljate, 
kaj bi se zgodilo, če bi nametalo meter snega? No, že pol metra bi 
bilo dovolj. 

Brezplačno branje 
Prihajajo s hudo zimo tudi hudi časi? Po tem, da so nekateri za en 

časopis pripravljeni vzeti domov kar cel, tuj seveda, predalnik, to 
dokazuje. Nepridiprav, ki to počenja na Kardeljevem trgu 3, naj se 
javi, na časopis ga bomo naročili za pol leta. 

Gospa, kaj se razburjate? 
Še ena s Kardeljevega trga, podobna prejšnji. Gospa, kije (dru-

gič) odkrila, daji je nekdo uničil poštni nabiralnik, ni mogla ustaviti 
jeznih besed. "Kaj se jezite, gospa?" joje nagovoril nadebudni naj-
stnik. "Spet so mi uničili nabiralnik, kako ne bi bil človek jezen?" 

- "Gospa, ne se jeziti. Mojemu atiju seje to zgodilo že petkrat." 

Odškodnina za poletni hrup 
Zdaj na zimo, koje mirneje tudi v Starem Velenju, so starotrški 

gostinci na osnovi izkupička maratonskih poletnih prireditev na 
žiro račun KS Staro Velenje nakazali okoli 600 tisoč tolarjev in se s 
tem odkupili tistim, ki so nergali zaradi poletnih hrupnih večerov. 
Če so gostinci lahko dali toliko, pa se tisti, ki se že prej niso pri-
toževali, zdaj sprašujejo, koliko je šele kanilo njim? 

Študent naj bo 
« * • • » » » » » » » « » » • » » » » » 

RAZBIJAM ČASE 
Petek. Nad Velenjem se v 

oblakih dela sneg, spodaj, v me-
stu paje le mrzlo. - 4 stopinje. 
Premražena študenta stojita pred 
Placom, sestanek predsedstva se 
je že končal in v Placu, kjer ni 
ventilatorja, seje začelo na veli-
ko kaditi. Premraženima študen-
toma (PŠ) je bilo dovolj, pa sta 
šla. Najprej na minus dva deci, 
potem pa... Saj ne moreva nika-
mor, Max je še zaprt, M4je pre-
več otmen, Saloon je za otroke, 
ostalo pa je brez veze. Le kam 
lahko greva? In PŠ sta modrova-
la o tem, kako se brez miru okrog 
divja, in da v Velenju nimaš 
nič... Glasna muzi-ka pretrga to-
kove njunih misli. V Delavskem 
klubu, ali bolje v Fast Foodu & 
Restavraciji klub, je petkov 
večer. Vabljeni so vsi Ve-
lenjčani, ki znajo uživat ob pri-
jetni muziki in odlični postrežbi. 
Zabava Chatou in to v odštekani 
(akustični) verziji. Noge ju kar 
same ponesejo v pravo smer, 
čeprav se glavi s tem ne strinjata. 
Preko bele zelenice, v toplino 
petkovega večera in PŠ se znaj-
deta v Restavraciji klub (mimo-
grede, zmeraj bo to samo DK, pa 
če se sistem še stokrat spreme-
ni). 

Najprej ju pozdravi toplota in 
ponesrečen vodomet ob ogleda-
lih. PŠ stopita v restavracijo. 

Vse mize so polne in natakaiji 
tečejo sem in tja med njimi. DK 
je kot Amerika, samo daje ta ta-
lilni lonec narodov, DK paje ta-
lilnica za generacije. Tukaj 
sedijo vsi, od tistih v najboljših 
letih, pa tja najmlajših, takih, ki 
so jih starši mogoče šele prvič 
pustili ven. Ne več tako prem-
ražena študenta (NPŠ) se 
uspešno vključita v družbo in 
posadijo ju na stole. Takoj usta-
vita natakarja s črnim me-
tuljčkom, ki pa se nekako ne 
ujema z garderobo ostalih obi-
skovalcev. Sicer pa, gost ima 
zmeraj prav. Natakar prinese 
dva piva in NPŠ se spustita v 
živahen pomenek o skupnih pri-
jateljicah. Medtem pa si 
oboževalci nastopajočih režejo 
žile ob vsaki malo bolj znani ba-
ladi. Toda, tukaj je nekaj narobe. 
NPŠ opazita, da so natakarji 
malo otožni. Potem pa nekaj 
poči. Znan zvok razbitega ste-
kla. Pa še enkrat in enkrat. Na so-
sednji mizi so razbili vse 
kozarce in pepelnike. Takšni 
mladi. Prvi letnik meče kozarce 
ob steno, saj je spil deci vina, saj 
ima pravico. NPŠ, ki imata zara-
di napornega študija jeklene 
živce, se sploh ne vznemirjata. 
In potem, ko začne redno pokati, 
sploh ne obračata glave. Otožni 
natakaiji se zbudijo, to poznajo, 

takšni otroci, zanje sploh niso trd 
oreh, to ni čudna muzika in zvi-
janje na plesišču, to poznajo. 
Majhnega natarja s črnim me-
tuljčkom zamenja večji, tisti v 
beli srajci, kije najmočnejši. So-
sednja miza v trenutku izgine. 
Mlade deklice, z dolgimi lasmi 
nič ne vedo, ostali pa so ravno na 
stranišču. Ostanejo samo čre-
pinje in čistilka, ki jih pometa. 
Ko neha igrati Chatou, izginejo 
tudi najmlajši. DK je spet pravi. 
Z zimzelenimi melodijami in ro-
kami na riti soplesalk. Natakarji 
so spet veseli. 

NPŠ se odločita, daje dovolj. 
Dovolj imata pijače in mehur 
kliče. Pa spet na minus par deci. 
Na moškem stranišču ugotovita, 
da je nekdo razbil školjko in v 
njej steklenico piva. V razbiti 
školjki sameva zelena steklenica 
piva, kot grožnja natakarjem. 
Nekdo se'je mogoče maščeval. 
Ali pa tudi ne. Mogoče pa j e 
školjka počila zaradi mraza, ker 
je bilo odprto okno. To bo, saj je 
bilo takrat na Nami, kakor sta 
kasneje, kljub marici ugotovila 
spet PŠ, - 6 stopinj. Koje petek 
padel v soboto se je iz oblakov 
spustil sneg. 

• Jure Trampuš 

OBVESTILA: 
V petek, 26. novembra ob 21. uri bo v plac-u 
otvoritev razstave slik Nataše Tajnik. Sodelu-
je Irena Jakopanec s predstavitvijo svojega 
pesniškega prvenca. Vabljeni! 
V soboto, 27. novebra ob 11.30 uri se v mali 
dvorani Kulturnega doma prične plesna re-
kreacija pod vodstvom Nine Mavec. Prijavite 
se lahko v plac-u, na teL: 858-860 ali pa v sobo-
to na prvih vajah. Se vidimo! 

Akademski pevski zbor deluje s polno paro! 
Druga avdicija bo v soboto, 27. novembra ob 
17. uri v gimnaziji, ob 18. uri pa se že začnejo 
prve vaje. 
Zdrav duh v zdravem telesu! Pohitite na re-
kreacijo v OŠ MPT ob petkih ob 1830, ob so-
botah pa se od 18. ure dalje "savnamo" na 
velenjskem bazenu; Vstopnice v placu po po-
lovični ceni. 

• AlešČ. 

200 L E T N I C A M U Z E J A 
LOUVRE 

Francija te dni slavi 200. 
obletnico muzeja LOUVRE, 
rojstni dan največje palače tega 
prekrasnega mesta ob reki Sei-
ne. 

LOUVRE je kompleks štirih 
velikih stavb z dvoriščem, katerih 
začetki gradnje segajo v 12. stolet-
je, koje Filip Avgust začel pri reki 
Seine graditi palačo - mogočno 
trdnjavo, ki naj bi služila za 
obrambo domačinom pred napa-
dom Saksoncev. Ime LOUVRE 
izhaja iz saksonske besede "leo-
var", kar pomeni utrdba. 

V 14. stoletju je Karel IV. preu-
redil palačo za svoj dom, dogradil 
knjižnico, vendar je bil to zadnji 
izmed francoskih  kraljev, ki so v 
Louvru živeli. 

1546je Francois I. porušil stav-
bo in začel graditi novo po načrtih 
P. Lescota v stilu renesanse. Po 
1660 letu so dela v palači povsem 
zamrla, ker seje gradil Versailles 
in denarja za oba dvorca ni bilo. 

1789 med revolucijo je postal 
LOUVRE zopet aktualen in za 
javnost so ga odprli 18. novembra 
1793. 

Napoleon I. je z deli in izgrad-

njo nadaljeval in 1852 leta je bil 
Louvre dokončno zgrajen, sedaj 
paje zopet eno največjih gradbišč 
v Parizu. 

18. novembra je muzej odprl 
francoski  predsednik F. Mitte-
rand, ki je že davnega 1981 leta 
dal idejo o "velikem Louvru", 
namreč do 1996 naj bi povsem 
adaptirali in renovirali to največjo 
pariško palačo, katero je samo le-
tos obiskalo že 5. milijonov obi-
skovalcev. 

Sedaj so odprli krilo Richelieu 
je dolga skoraj 200 metrov, v njej 
pa bo razstavljenih kakšnih 4500 
eksponatov. Povsem na novo so 

postavili islamsko 
zbirko, francosko 
kiparstvo, slikar-
stvo severne 
Evrope in seveda 
fantastična  za-
kladnica svetega 
Denisa. 

Trakt JENON. 
kjer je razstavlje-
na Mona Lisa, 
najslavnejši ek-
sponat zbirke v 
Louvru je ostal 
ne sp remen jen . 
Prav gotovo velja, 
daje delo Leonar-
da da Vincija in 
njegova Mona 

Lisa najbolj obiskan del muzeja. 
pa so za javnost odprli kletne 

prostore Louvra z novim nakupo-
valnim centrom in z vsemi prepo-
trebnimi parkirišči in velikimi 
sprehajalnimi dvoranami, ki vam 
razkazujejo temelje starega LOU-
VRA. Svetovaljanske trgovinice, 
butiki, galerije, knjigarne so zdaj v 
kleteh palače in možno je opazo-
vati zidove stare trdnjave iz 12. 
stoletja in Mingovo piramido, ki 
je pognala iz globin v višino. Kar 
je bilo do tega trenutka še tabu, je 
zdaj odprto za javnost. 

Če bi si želeli ogledati ves kom-
pleks bi pač rabili nekaj dni, ven-
dar za 35 FRF, kolikor stane 
vstopnica, dobite ogromno. V 
Louvru vam tudi če niste posebno 
velik ljubitelj umetnosti nikoli ni 
dolgčas. V palači imate vse od ga-
lerij, muzejev, knjigarn, pošte, 
počivalnic, suvenirnic do prem-
nogih "kafaterij",  zdaj še cel kup 
trgovin, ki vas popeljejo v sanje. 

Pariz kljub hladnim dnevom -
slavi, slavi 200 letnico svoje naj-
večje palače, palače Louvre. 
Palačaje s svojim enkratnim vho-
dom - svojo piramido, že dosegel 
enega izmed svojih vrhuncev 
1989 leta. Njegova 200 letnica pa 
pomeni veliko za vso evropsko 
kulturo in o Louvru se te dni govo-
ri po vsej stari celini. 

• Renata Natek - Hudarin 



Izvršni svet Skupščine občine Velenje na podlagi 36.člena Zako-
na o gospodarskih javnih službah (Ur.l. RS, št. 32/93) in v skladu z 
Zakonom o dimnikarski službi(Ur.l. RS, št. 16/74), objavlja 

JAVNI  RAZPIS 
za oddajo koncesije za opravljanje dimnikarske službe 

na območju občine Velenje 

1. KONCENDENT: 
OBČINA VELENJE, IZVRŠNI SVET 
2. PREDMET KONCESIJE: 

Opravljanje dimnikarske službe v občini Velenje 
3. VSEBINA KONCESIJE: 

Pravica opravljanja dimnikarske službe, ki zajema pregledovan-
je in čiščenje kurilnih naprav, dimnih vodov in prezračevalnih na-
prav v skladu z zakonom (Ur.l. RS, št. 16/74) 
4. KONCESIJA SE DAJE ZA ČAS: 

10 let in se prične izvajati s 15.1.1994 
5. OBVEZNOSTI KONCESIONARJA: 

5.1. Da samostojno na svoje stroške izdela načrt organizacije 
opravljanja dimnikarske službe; 

5.2. Da skrbi za stalno vzdrževanje dimnih naprav, dimnih vo-
dov in prezračevalnih naprav v občini Velenje; 

5.3.Druge obveznosti, ki izhajajo iz zakona in pravilnika o rokih 
in načinu čiščenja in pregledovanja kurilnih naprav, dimnovodnih 
in prezračevalnih naprav ter o meritvah dimne in druge emisije 
kurišč (Ur.l.SRS, št. 1/78); 
6. VSEBINA PONUDBE: 

ponudba mora glede na vsebino javnega razpisa vsebovati vse 
elemente iz 12.člena Odredbe o postopku za izvajanje javnega raz-
pisa za oddajo javnih naročil (ur.l.RS, št. 28/93) 
7. RAZPISNA DOKUMENTACIJA IN 
INFORMACIJE: 

so ponudnikom na voljo na Izvršnem svetu Skupščine občine 
Velenje in na Sekretariatu za občo upravo, telefon  št.: 854-656 
8. KRITERIJI ZA IZBOR KONCESIONARJA: 

8.1. Finančna trdnost in sposobnost ponudnika 
8.2. Večja jamstva ponudnka 
8.3. Ugodnejša cena 
8.4. Vključevanje domačih izvajalcev 

9. NAČIN IN ROK ODDAJE PONUDBE: 
Ponudbo s predpisano vsebino izroči ponudnik v tajništvu 

Izvršnega sveta Skupščine občine Velenje ali odda priporočeno po 
pošti v zaprti kuverti z oznako "NE ODPIRAJ -PONUDBA ZA 
KONCESIJO". Rok za oddajo ponudbe je 15 dni od dneva objave 
razpisa v Uradnem listu RS. 
10. ODPIRANJE PONUDB BO 24. 12. 
1993 ob 8. uri. 

11. Ponudniki bodo o izidu razpisa 
obveščeni v 8 dneh od sprejema 
odločitve o izbiri. 

IZVRŠNI  SVET  SO VELENJE 

Proti mučenju živali 
8 8 8 8 8 8 8 8 8 8 8 S 8 3 8 88 88 88 88 88 88 88 88 88 88 88 8 8 8 S Č 8 8 88 88 S8S 

Nepravilnosti, 
kolikor hočeš! 

Zakaj so 
poslanci 
združene liste 
glasovali za 
proračunski 
memorandum? 

Združena lista je ob proračun-
skem memorandumu zahtevala, da 
se v njem jasneje in tudi z material-
nimi sredstvi zagotovi prioriteta in-
dustrijski, razvojno-tehnološki in 
aktivni politiki zaposlovanja. Ob 
omejenih proračunskih sredstvih in 
ob nujnosti razbremenjevanja go-
spodarstva in prebivalstva, s čemer 
je soglašala, n i pri staj al a na razpore-
ditev vseh razpoložljivih sredstev v 
korist obrambe. Odločila seje, da za 
koncept memoranduma, ki ne bo v 
razumnih mejah upošteval njenih 
zahtev, ne bo glasovala. Predlog 
memoranduma v vladni koaliciji ni 
bil usklajen. Zato je morala svoje 
zahteve postaviti javno in zahtevati 
tudi ponovno usklajevanje koalicij-
skih strank. 

Ker je prvo usklajevanje upošte-
valo zahtevo Združene liste le delo-
ma (glede sredstev za razvoj 
energetike in glede sredstev za teh-
nološki razvojni sklad) je vložila 
amandmaje k proračunskemu me-
morandumu. 

Vloženi amandmaji in odločna 
stališča, da brez njihovega razum-
nega upoštevanja, ZL ne bo glaso-
vala za memorandum, so privedli do 
ponovnega usklajevanja in dogovo-
ra koalicijskih strank. 

Dogovor koalicijskih strank in 
glasovanje o amadmajih je za po-
slance Združene liste predstavljalo 
zadostno podlago, da so lahko gla-
sovali za memorandum. Ob tem je 
pomembno poudariti, da od 
vloženih amandmajev Združene li-
ste nista bila sprejeta le dva aman-
dmaja; vsi ostali so bili ali sprejeti ali 
pa so jih glede na dogovor vladnih 
strank poslanci ZL umaknili. 

Spremembe, zaradi katerih smo 
lahko glasovali za memorandum so 
naslednje: 
Zi izvajanje proračuna je odgovor-
na Vlada kot celota, ne pa posamez-
no ministerstvo v okviru 
proračunskih sredstev. To je po-
membno posebej za resor minister-
stva za delo, družino in socialno 
politiko, ki ima zdaleč največ ob-
veznosti za izplačevanje nadomestil 
in prejemkov napodlagi zakonov. V 
kolikor predvidena sredstva v pro-
računu teh pravic ne bodo zagota-
vljala, bo morala vlada predlagati 
rebalans ali spremembo zakonoda-
je. Če to povežemo še s sprejetim 
naši m amandmajem, da se raven so-
cialne varnosti v letu 1994 ne bo re-
alno zmanšala, lahko trdimo, da bo s 
tem zagotovljeno tudi izvajanje ak-
tivne politike zaposlovanja in so-
cialne politike. 

- Za razvojne naloge energetike 
sta zagotovljeni dve milijardi SIT, 
nadaljevalo pa se bo tudi z gradnjo 
verige Savskih elektrarn. 

- Za prestrukturiranje gospodar-
stva, tehnološki razvoj ter ohranjanje 
in ustanavljanje novih delovnih mest 
se bo iz obrambnih sredstev prerazpo-
redilo 3,5 milijarde SIT, predvidena 
pa je tudi realno enaka vrednost ga-
rancij - cca 13 miljard SIT. 

- Sredstva za kulturo bodo realno 
na ravni predlogov v letu 1992. 

- Ukinjen bo interventni zakon na 
področju pokojnin. 

Vsi ti bistveni premiki od predlo-
ga memoranduma, v politiki in ma-
;erialnih razmerjih, so zadosten 
razlog za naše glasovanje. Za nas je 
pomembno, dajih je kot obveznost 
prejela Vlada in podpisala koalici-
a. Verjamemo, da bodo uveljavlje-
ni v proračunu. Ob njem bomo 
poštovanje dogovorov preverjali in 

glede na naše ocene tudi glasovali. 
Zavestno sprejemamo obveznost 

razprave tudi o strategiji obrambe in 
programov potrebne oborožitve za 
realizacijo te strategije. O višini in 
razporeditvi sredstev pa bomo 
soočili argumente. Glede na pomen 
varnostne strategije in večletni pro-
gram pričakujemo, da bo o njem 
dosežen najširši možni konsenz. 

• Tajnik  ZL 
Bojan Kontlč 

Minuta 
zgodovine 

V časopisu NČ so 18. novem-
bra krajani Graške gore objavili 
zapis o "glavni" cesti do njihove-
ga zaselka in menim, da gre za 
enega pomembnejših pozivov 
vsem občanom občine Velenje, 
predvsem pa vsem nam, ki kakor-
koli sodelujemo "na oblasti"! 
Večkrat, ko človek prebere ta za-
pis, bolj občuti vsa zapostavljan-
ja, ki so jih bili in so jih še deležni 
ljudje, ki živijo po obronkih 
Šaleške doline. Ne vem, ali bi 
"graščakom" z velenjskega muze-
ja uspelo v parih odstavkih tako 
jedernato opisati štiridesetletno 
kalvarijo Graškogorcev in njiho-
vih naprezanj, da vendarle pridejo 
do spodobne cestne povezave z 
dolino, kot so to storili kmečki 
fantje  in možje z Graške gore. 

Upam, da zapis ne bo obtičal 
zgolj, kot zgodovinski dokument 
v arhivih NČ, zato pozivam vse, ki 
razumejo stisko ljudi na odročnih 
krajih, dajim ne le zgolj dobrohot-
no prikimamo, ampak naredimo 
kaj bolj konkretnega. Pred nami je 
novo proračunsko leto, zato pozi-
vam vse, ki imajo svoj glas v ve-
lenjski skupščini, da bodo podprli 
Graškogorce in ne le z besedo, 
ampak tudi s proračunsko postav-
ko v primerni višini in odprli pot 
za asfaltiranje  ceste na goro 
jurišev. Zeleni Velenja bomo to 
storili ravno s takšnim žarom, kot 
smo to uspeli v letu 1992 in z 
2.000.000 SIT namenskih sred-
stev pognali kolesje za obnovo ce-
ste Zavodnje-Šentvid. Tega 
seveda ne počnemo zato, da bi ko-
merkoli lezli pod kožo; zavedamo 
se izredne pomembnosti spodob-
nih povezav s Koroško in Avstrijo 
tudi po bližnjicah, preko hribov, 
ne le skozi Hudo luknjo. To so 
obenem projekti, ki lahko 
združujejo vse politične stranke v 
občini k enotni akciji, da ne bomo 
kar naprej tarnali, kako hudobna 
je mati Ljubljana. 

Vidimo se pri obravnavi osnutka 
proračuna za leto 1994 v občini Ve-
lenje. 

• Za Zelene  Velenja 
Peter  Rezman 

Samoplačniški 
tenis! 

Nisem za odprta pisma v sred-
stvih javnega obveščanja, vendar 
mi ne ostane nobeno drugo sred-
stvo, kot da to možnost tudi sama 
uporabim, saj sem vsa druga že 
izčrpala. Želim javni odgovor 
gospodov, ki so podpisani na 
uradnih dokumentih Šaleškega 
teniškega kluba, želim jasen od-
govor kako in zakaj, brez 
odvečnega politiziranja. 

Začel je leta 1989. Kljub temu, 
da nosi očala, je začel igrati tenis. 
Nekateri namreč mislijo, da se z 
očali s športom ne da ukvarjati, 
niti trenirati, kaj šele tekmovati. 
Za vključitev v ŠTK se moramo 
zahvaliti osebi, ki tudi danes skuša 
rešiti klub propada in vztrajnosti 
nas, staršev. Razmere v katerih je 
začel, niso bile idelane. Trenerji 
so prihajali in odhajali, nihče ni bil 
za klub dovolj dober. Zakaj, ne 
vem. Sama sem bila vrhunska 
športnica, državna prvakinja, 
športnica mednarodnega razreda, 
športnica občine Celje. Sistem, ki 
je vladal v klubu mi kot izkušeni 
športnici ni kazal na možnost 

uspeha, na kontinuiran trening 
pod kontrolo, ki edini vodi do 
uspeha. Odločnost, da najdemo 
trenetja, nas je pripeljala do Za-
greba in do gospoda Vjerana 
Friščiča. 

Koliko prevoženih kilometrov 
Velenje Zagreb?! Z voljo je med 
počitnicami šlo. Začela pa se je 
šola, hoteli smo ostati z do-
polnjenim znanjem tenisa v doli-
ni, vendar nihče od takratnih 
"trenerjev" Mateja ni hotel. Za-
kaj? 

Samoplačniško: tedenski tre-
ningi v Zagrebu, kadar je bilo to 
možno, vikend treningi, priprave 
na Rogli, Poreču, Malem Lošinju. 
Vse to leta 1990. Zima 90/91, za-
snežene ceste, vožnja med Velen-
jem in Zagrebom, obveznosti v 
šoli, obveznosti v službi, vse se 
prepleta, a z voljo se da vse prema-
gati. 

Kdor išče, ta najde. Uspeli smo 
najti trenerja, čeprav je večina v 
krogu teniškega kluba gledala na 
to zelo skeptično: češ, kaj bo on? 
Skupaj smo začeli maja. Brez klu-
ba, brez funkcionaijev,  vnedar vse 
z njihovo vednostjo in njihovim 
skeptičnim pristankom. Pismeno 
je bil obveščen predsednik kluba, 
ki je še zdaj na tem položaju. S 
prof.  Tomažem Volkom iz Celja 
smo bili skupaj, skupaj na trenin-
gu v Ameriki v campu Van der 
Meer, skupaj doživeli v Ameriki 
Matejevo zmago na turniiju, sku-
paj prišli do državne reprezentan-
ce. Z voljo, resnim pristopom, z 
delom, smo veliko dosegli. Jasno 
naj bo vsem, da vse samo-
plačniško, na ramenih staršev. 
Koliko? Veliko! Lepo je bilo vse 
do aprila leta 1993, ko seje ŠTK 
vmešal v naše razmeije sin - trener 
- starši. Obljuba, res samo ustna, 
vendar usodna. Kritje stroškov 
vsakodnevnih treningov naj bi 
bila domena klub - trener. 

November je začetek nove pri-
pravljalne dobe, dobe bazičnih 
priprav. Od obljub pa se ne da 
živeti. ŠTK je z obljubo, da bo kril 
stroške treningov našemu profe-
sionalnemu trenerju prof.  Volku 
naredil levjo uslugo. Ostali smo 
brez treneija, z dolgom do njega in 
z vsemi stroški na plečih staršev 
za vse turniije na nivoju Slovenije 
in na nivoju državne reprezentan-
ce. 

Sprašujem vse uradne osebno-
sti ŠTK: ali bi bili sami pripravlje-
ni na svoja ramena prevzeti vso to 
obremenitev? Ali bi dovolili, da 
klub, ki ničesar ne vloži v tekmo-
valca, žanje hvalo?! Noben kmet 
ne bo dovoli, da požanjete njivo, 
ki jo je on posejal. 

Morda res niste pripravljeni 
vlagati v tekmovalca, vendar vas 
prosim, da ste iskreni, da ne lažete, 
kot lažete nam že več let. Ne dajaj-
te upov nadebudnim staršem in 
njihovim otrokom, če tega potem 
z vso resnostjo odraslega človeka 
ne izpolnjujete. 

Ostali smo brez treneija zahval-
jujoč vaši brezbrižnosti in naši 
naivnosti, ker smo vam verjeli. 
Navsezadnje ste ljudje na 
položajih, ki zahteva resnost. 

V svojo matematično knjigo 
sem kot učenka gimnazije zapisa-
la: ne reci - tega ne znam, ampak -
tega še nisem poskusila! 

Zato veijamite: kakršen koli bo 
vaš odgovor, ki ga v resnici, po 
vseh izkušnjah z vami ne morem 
pričakovati, z Matejem gremo 
dalje. Z vami ali brez vas! 

Športni pozdrav, 
• mr.ph. Natalija  Dermo! 

Črešnik 
P.S. Konec tedna (19., 20. in 21. 

november) se je v Ljubljani v 
novo odprti dvorani Teniškega 
centra Dolgi most odvijalo odprto 
prvenstvo fantov  od 14 let, kjer je 
Matej v finalu  izgubil 7:6, 6:4 z 
Doleček (Branik). 

Ljudje božji, 
zakaj tako! 

V našem mestu je sicer res mar-
sikaj narobe z ureditvijo ali ure-
janjem prometa, enosmernih in 
večpasovnih vozišč na glavnih ce-
stah. Mnogo je tudi težav s parki-
rišči, ko si vsak občan po svoje 
razlaga, kje in kako je dovoljeno 
in kje ni dovoljeno parkirati. Tu 
prednjačijo stanovalci posamez-
nih blokov, ki si marsikaj neopra-
vičeno svojijo in si še vedno 
razlagajo družbeno svojino po 
svoje. Za javno dobro sploh zmot-
no mislijo, da si jo lahko svojijo. 
Občina in njeni organi se trudijo 
urediti in umiriti ta prometni ali 
kargordijski vozel. Vse preveč pa 
vsi skupaj udrihamo po tistih, ki 
so zadolženi zato, da ne pride do 
prometnega infakta  v tem našem 
mestu. Pri tem prav radi pozablja-
mo, da je pa vendar za varno 
vožnjo, zlasti za pešhojo, bilo pri 
nas kar mnogo staljenega. Prav tu 
pa si moramo sami očitati, zlasti 
pešci, da smo dokaj samovoljni 
pri uporabi varnih objektov za 
našo pešhojo. Čez poletje, zlasti 
sedaj - po zimi, si izbiramo naj-
bližnje poti, delamo škodo na "na-
sadih in travnikih, kar se dolgo v 
poletje pozna in kazi naše okolje. 
Ker pa pametnejši odneha, potem 
navadno komunala ali občina kar 
odredi, da se taka izsiljena pešpot 
posuje ali celo asfaltira.  Da se s 
tem kazi naše mesto, pa nikomur 
nič mar. 

Višek samovolje je gotovo pre-
hod pri pošti. Občina je zgradila in 
z leti tudi uredila lep podhod za 
pešce, celo za kolesaije, pa tudi za 
invalide z vozički ter mamice z 
vozički. Za varnost je tako zelo 
dobro poskrbljeno. To seveda ne-
katerim (če ne celo mnogim) nič 
ne pomeni. Kaj jim mar milijarde 
in milijoni, ki smo jih vtepli v tak 
varen prehod. Zakaj bi moral na 
podvoz, če lahko grem kar čez 
glavno dvopasovnico in s tem 
poškodujem vse lepo kar posadi 
vrtnarija, ogrožam sebe in vozni-
ke. In če bo prišlo do nesreče, bo 
spet v postopku voznik in ne 
pešec, ki je edini in izključni kri-
vec samo zato, ker se mu je mudi-
lo. Mudi se mladim in starejšim. 
Celo mamici z otrokom in invali-
dom. Kar poglejmo in postojmo 
pri pošti, pa bomo marsikaj videli. 
Policijabore malo ukrepa. Če stoji 
policist v uniformi,  je to že znak za 
pozornost. Nekaj je treba ukreniti 
in te samovoljneže disciplinirati, 
ko delajo škodo sebi in vsem nam, 
ko vendar zdravstveno zavaro-
vanje plačujemo vsi, a samovol-
jno' poškodovanje za zdaj še ni 
uveljavljeno. Ko bomo enkrat 
prišli do tega, da bo vsak, ki bo ta-
kole samovoljno prečkal cesto 
mimo vseh označenih prehodov 
čeznjo in bo pri tem poškodovan, 
moral iz svojega žepa vse sam 
plačati, bo pravici šele zadoščeno! 

Naše društvo ima že preko 3000 
članov - invalidov. Vsakega invali-
da radi sprejmemo v naše vrste. A, 
želimo, da bi se te ne množile. Zato 
pišemo to pismo, da bi ga prebrali 
vsaj tisti, ki jimje samovoljaže v na-
vadi in v krvi. Prosimo vas: če ne 
mislite nase, pomislite vsaj na druge 
in potrudite se skozi podhod in ne 
prečkajte ceste tam, kjer ni prav no-
bene varnosti, tudi ne označbe o pre-
hodu za pešce. Ali pa celo hočete s 
to samovoljo dokazati, daje pač 
nekdo na občini kriv, ker v najgo-
stejšem delu prometa ni, kljub po-
dhodu, še zebre na cesti. Po 
možnosti kar nad podhodom. Mla-
dost je res norost, čez vodo skače 
kjer je most. A norost tudi ni vedno 
zdrava kost, običajno je pač "prazna 
glava". Razmislite o tem! 

• Društvo  Invalidov  Velenje 

Na terenskih obhodih člani 
Društva za varstvo živali 
opažamo porast malomarnega od-
nosa do domačih živali. Pri tem 
nimamo v mislih le pomanjkljive-
ga hranjenja, nudenja sveže vode, 
ampak tudi slabe bivalne pogoje 
(hlevi, pasje ute, svinjaki, 
zajčniki, kurniki,...). 

Ob tem nudenja veterinarske 
pomoči bolnim živalim ne omen-
jamo posebej kot tudi ne zaposta-
vljanja živali, 
preobremenjevanja, trpečega dol-
gotrajnega zakola brez predhod-
nega omrtvičenja, nečloveškega 
odmetavanja, pobijanja, zastru-
pljanja, utapljanja ter mučenja po-
sebno psov, mačk, golobov in 
drugih ptičev. 

Najbrž se ni tako hudo obrniti 
po pomoč, nasvet na veterinarsko 
postajo, kjer bodo na primeren in 
človekoljuben način poskrbeli za 
odvečne mladiče psov in mačk, za 
oslabele, težko ozdravljive in sta-
re živali. 

Nedopustno je vzeti samici vse 

mladiče. Raje pravočasno po-
skrbite za njeno trajno sterilizaci-
jo. 

Človeško srce in roka sta tista, 
ki povzročata živalim trpljenje in 
ljubezen. Človek sije žival podre-
dil, zato mora zanjo skrbeti na člo-
vekoljuben način. Ne tako, da 
obesi psu okoli vratu težko verigo 
ali celo žico. Primer, ki smo ga 
našli pri enem od naših terenskih 
opravil, žal, ni osamljen. Psička, 
zaprta v temni baraki, priklenjena 
na kratko verigo, brez hrane in 
vode je človeka nevredno dejanje. 
Tudi kaznivo. 

Na podeželju so najpogosteje 
žrtve psi čuvaji. Ti marsikje ne 
čutijo, da so člani družine. 

Zima je tu, zato prosimo in 
hkrati opozarjamo vse lastnike 
živali, daje treba za štirinožce po-
skrbeti na primeren način. Poleg 
vsakodnevnega toplega obroka, 
vode mora imeti tudi toplo in suho 
zavetje. Bodimo ljudje, odnos do 
živali je odraz naše kulture. 



Brez vozniškega dovoljenja čez 
pločnik 

Vponedeljek, 15. novembra, okoli 11.30, je po Kidričevi cesti v Ve-
lenju vozila osebni avto 31-letna Danica P. iz Šaleka. Ko je peljala proti 
križišču z Jenkovo, je v levem ovinku zaradi neprimerne hitrosti glede 
na stanje vozišča, zapeljala čez pločnik na dvorišče stanovanjske hiše 
na Finžgaijevi cesti in tam trčila v betonsko ograjo. V nezgodi seje Da-
nica, ki nima vozniškega dovoljenja, lažje telesno poškodovala in sojo 
prepeljali v slovenjegraško bolnišnico. Na vozilu je nastalo za okoli 200 
tisoč tolaijev škode. 

Trčil v drog javne razsvetljave 
19. novembra nekaj po drugi uri zjutraj seje pripetila prometna nez-

goda na Šaleški cesti v Velenju. Radoslav Sivka, 52 let, iz Velenja, je 
vozil osebni avto po Šaleški cesti proti Slovenj Gradcu. Približno 15 me-
trov od križišča Šaleške z Rudarsko cesto je zapeljal na desni robnik, 
nato pa trčil v drog javne razsvetljave. Pri nezgodi sta se lažje poškodo-
vala voznik in sopotnica v osebnem avtomobilu 32-letna Irena 
Pogačnik. Nastalo je za okoli 200 tisoč tolaijev škode. 

Dva pridržali v primernih 
prostorih 

Prejšnji teden so velenjski policisti v svojih prostorih, ki se jim reče 
prostori za pridržanje, gostili dva obiskovalca. 

Ko so 19. novembra izvajali poostren nadzor prometa na območju 
občine Velenje, so pri vožnji pod vplivom alkohola zalotili devet vozni-
kov. Vsem so začasno odvzeli vozniško dovoljenje in jim prepovedali 
nadaljnjo vožnjo. Stanko L., 27 let, iz Velenja, pa te njihove odredbe ni 
bil pripravljen upoštevati in je z vožnjo nadaljeval. Policisti so, da so mu 
vožnjo preprečili, zanj odredili pridržanje do istreznitve. 

18. novembra okoli pol dveh zjutraj pa so posredovali v Hrastovcu, 
kjer je 52-letni Stanko T. pretepal sestro. Policisti so ga najprej pomirili 
in opozorili, vendar pa je po njihovem odhodu s pretepom nadaljeval. 
Ko so posredovali drugič, niso imeli več razumevanja in so ga, da jim 
ne bi bilo treba na pot še enkrat, vzeli kar s seboj. 

"Serija" vlomov v 
osebne avtomobile 

Prejšnji teden je bilo v Velenju storjenih deset kaznivih de-
janj, od tega kar štirje vlomi v osebna vozila. 

V noči iz 16. na 17. november je neznanec obiskal podzemne 
garaže na Kardeljevem trgu. Iz osebnega avtomobila Frana V. je 
odtujil nekaj avdio kaset in žepni kalkulator in ga oškodoval za 
okoli 7000 tolaijev. 

Bogat plen gaje isti večer na istem mestu, v podzemnih garažah 
na Krdeljevem trgu, čakal v osebnem avtomobilu Ivana Š., saj mu 
je neznanec odtujil za okoli 50 tisoč tolaijev različnih vrednih stva-
ri: avtoradio Blaupunkt, daljnogled, fotoaparat,  ročno svetilko in 
dvojne usnjene rokavice. 

V noči iz 18. na 19. november paje neznanec vlomil v osebni 
avto parkiran pri stanovanjskem bloku v Šaleku 89. Iz avtomobila 
je odtujil avtoradio - kasetofon  in lastnico Darinko K., 40 let, iz 
Šaleka oškodoval za 30 tisoč tolaijev. 

Manj sreče paje imel neznanec pri poskusu vloma v noči iz 15. 
na 16. november v osebni avto Trabant, parkiran na Kosovelovi uli-
ci. Ker mu ni uspelo, kot je računal J e od dejanja odstopil. 

Padel s strehe 
17. novembra okoli 18.20 sta delavca Boris Peško, star 46 let in Stojan 

Marinovič, star 50 let, oba iz Vrbja zaključevala dela na strehi trgovine 
DADA v Vrbju. Ko je Marinovič od sodelavca dobil v roke opeko in jo 
nameraval odnesti na vrh strehe, mu je pri tem spodrsnilo in padel je s 
strehe v globino 4 metrov na asfaltno  površino. Pri padcu seje hudo te-
lesno poškodoval. Pripeljali so ga v celjsko bolnišnico. 

Prometne nezgode z materialno 
škodo 

Prejšnji teden so imeli mozirski policisti kar nekaj dela s prometnimi 
nezgodami. K sreči so se vse končale le z materialno škodo, poškodova-
nih v njih ni bilo. 

17. novembra ob 8.15 seje prometna nezgoda pripetila v Lačji vasi. 
Zaradi neprimerne hitrosti glede na stanje na vozišču, je s ceste zapeljal 
voznik osebnega avtomobila, 40 letni Jurij P. iz Moziija. 

Naslednji dan, 18. novembra, ob 14.25 seje prometna nezgoda pripe-
tila na lokalni cesti v kraju Otok. Zaradi vožnje po levi je Anton L., 23 
let iz Bočne trčil v vozilo Vilija H., 27 let, iz Velenja. 

Istega dne ob 15.45 pa seje prometna nezgoda pripetila v Gornjem 
Gradu. Renato B„ 34 let iz Pustega Polja, je zaradi vožnje po levi trčil v 
vozilo Rafaela  P., 60 let, iz Dola. 

V soboto, 20. novembra ob 9.20 paje v Spodnjem Pobrežju voznica 
osebnega avtomobila 20-letna Irena O. iz Dol Suhe zaradi poledenele 
ceste zapeljala z vozišča. 

Draga šola 
Tudi mi smo pred kratkim že pisali in opozaijali stanovalce v hišah 

in stanovanjskih blokih, naj pazijo, kje puščajo ključe od stanovanj. 
Odsvetovali smo predpražnike, cvetlične lončke in podobne "skrite 
kraje," za katere samo mi mislimo, da so skriti, ne pa tudi nepridipra-
vi. 

Tako je neznanec na takšnem "skritem mestu" ob vhodnih vratih 
stanovanja v Doberteši vasi odkril ključ stanovanja, ga odklenil in si 
postregel z zlatnino, nemškimi markami, lirami, avstrijskimi šilingi, 
ceio tolarjev se ni branil. 

Neprevidni lastnik Franc P. je ostal brez vsaj 90 tisočakov. Šola, ki 
gaje žal precej stala. 

Dan v znamenju 
orožja 

Četrtek, 18,novembra,je na celjskem minil v znamenju orožja. 
Policisti so tega dne zasegli kar 5 kosov različnega orožja in 150 
kosov streliva. 

V Studencah, v žalski občini, seje 23-letni Jožef  Č. v vinjenem 
stanju spri z vsemi domačimi. Ker z besedami ni bil dovolj pre-
pričljiv, tako je vsaj menil, je domačim začel groziti, in da bi 
grožnje podkrepil, je odšel v svojo sobo in se iz nje vrnil s puško 
šibernico. Domači so seveda pobegnili iz hiše pred hudo razjarje-
nim Jožefom,  ta paje potem pred hišo ustrelil v zrak. Žalski polici-
sti, ki so morali posredovati, so Jožefu  zasegli puško znamke 
mavericter71 različnih nabojev, poleg tega so mu zasegli še zračno 
puško predelano za izstreljevanje matokaliberskih nabojev. Zoper 
Jožefa  so policisti napisali kazensko ovadbo in predlog sodniku za 
prekrške. 

Tudi Martin G. iz Hrastja pri Šentjuiju se bo moral srečati s sod-
niki in sodnikom za prekrške. Z lovsko puško, za katero je sicer 
imel dovoljenje, ker je lovec, je grozil svoji ženi. Policisti so mu 
zasegli dve lovski puški in 56 nabojev za to orožje. 

Alojz I. iz Prebolda paje brez dovoljenja posedoval pištolo in 7 
nabojev zanjo. Ostal je brez orožja in z napisanim predlogom sod-
niku za prekrške. 

• mkp 

"center Sana" v Žalcu 

Posvetovalnica, 
nega in trgovina 

Tega, kaj je zdravje, se žal mnogi zavemo šele, ko zbolimo. In ta-
krat znamo ceniti dobro oskrbo, nego, pomoč. Sonja Druks, lastnica 
"centra Sana", je po poklicu zdravstveni tehnik z dolgoletnimi 
izkušnjami v zdravstvu, zato je poznala vse težave, ki spremljajo 
bolnike z obolenji stome, revmatike, nepokretne... V "centru Sana" 
je poskrbela za celostno ponudbo, od terapije in nege, do prodaje 
vseh zdravstvenih pripomočkov, ki jih taki bolniki potrebujejo. Pri 
tem je zelo pomembno, da ponuja vse na enem mestu, da so pri njej vsi 
zaposleni zdravstveni delavci in da vam bodo v trenutkih dileme znali 
tudi svetovati. 

Vsak ponedeljek, torek in sredo od 15.00 do 18.00 ure se v "centru 
Sana" posvetijo bolnikom stom. V tem času vam višja medicinska se-
stra svetuje, nudi nego in terapijo. Lahko se naročite po telefonu,  če 
boste prišli nenajavljeni, vas bodo prav tako sprejeli. Ponujajo vam 
tudi komplet Stoma, ki vsebuje vse, kar potrebujejo bolniki s temi 
obolenji in komplet za nego vseh teh pripomočkov. 

V "centru Sana" vam nudijo tudi vse ortopedske pripomočke in celoten 
program za nepokretne. Veliko tega imajo vedno na zalogi, seveda pa se 
zgodi, da česa vam primernega ne bo. Ne skrbite. Potrudili se bodo in željen 
ortopedski pripomoček priskrbeli v zelo kratkem času, pripeljejo pa vam ga 
tudi na dom. Zelo pomembno je to, da lahko pri njih kupujete na recept 
zdravnika. Plenice za vse velikosti, od majhnih za otroke, do tistih za 
odrasle, srednje in velike podloge in osmičke vam prav tako nudijo na 
recept Zaradi ugodnih cen boste pri njih na en ovrednoten recept prav 
gotovo dobili največ plenic. Revmatiki boste v "centru Sana" našli od 
posebnega spodnjega perila do kompletov za vse obolele dele telesa in to 
tako za otroke kot odrasle. 

"center Sana" lahko obiščete vsak dan od 9.00 do 12.00 in od 
15.00 do 18.00 ure, ob sobotah pa od 9.00 do 12.00 ure na Šlandrovem 
trgu 21 v Žalcu. Če vas pred tem zanima še kaj, jih pokličite na tel. št. 
713-471. 

Odločila seje, da bo v svojem centru ponudila vse, kar potrebujejo 
bolniki stom. 

Policija svetuje: 

Vožnja pozimi (1) 
Preden začnete z vožnjo, najprej poskrbite za 
dobro vidljivost iz vozila. To velja še zlasti za 
voznike, ki vozil nimajo v garažah, ampak na 
zunanjih parkiriščih. Najprej očistite vsa ste-
kla, ne samo sprednje. 

Nekateri vozniki očistijo namreč samo to, ko pa se pripeljejo do 
križišča, nimajo dobre vidljivosti skozi stekla na vratih vozila. 

Če 
je zunaj megla, sneži ali dežuje, je vidljivost še manjša. V takšnih 
primerih lahko hitro spregledate kakšno vozilo, recimo kolesatja 
ali voznika kolesa z motorjem, saj so navadno takšna vozila slabše 
osbvetljena. 

Tudi zadnje steklo pripomore k boljši vidljivosti, posebno v pri-
merih, ko nameravamo prehitevati ali obvoziti drugega udeleženca 
na cesti. Če nimate očiščenega stranskega ogledala pa bo pregled-
nost nad dogajanjem za vami še slabša. 

Občasno je potrebno prekontrolirati tudi umazanost sprednjih in 
zadnjih luči. Pozimi se vozila hitro umažejo, z njimi pa tudi luči. 

Med vožnjo, sploh, če potujete na daljše razdalje, morate poskr-
beti za udobnost. V zimskem času nosimo težja, bolj debela in topla 
oblačila, ki lahko povzročijo utrujenost. Temperatura v vozilu naj 
bo takšna, da se boste pri vožnji počutili sproščeno in prijetno. 

Vožnja po zasneženi ali poledeneli cesti zahteva od voznika 
zbranost in izkušenost. Izkušnje nas učijo, da smo v preteklih letih, 
v prvih dnevih, ko je ceste prekril sneg, obravnavali nepreimerno 
več prometnih nezgod. Ponavadi so bile te nezgode z manjšimi po-
sledicami, predvsem s premoženjsko škodo ali lažjimi telesnimi 
poškodobami. V večini preimerov je bil vzrok nezgode neprimer-
na oziroma neprilagojena hitrost glede na lastnosti oziroma stanje 
vozišča, pa čeprav so nekateri od udeležencev v nezgodah dejansko 
vozili počasi. Izkušenost v takšnih primerih igra veliko vlogo. 

Voznikom, ki še niso vozili po zasneženi ali poledeneli cesti pri-
poročamo, da preizkusijo vožnjo v takšnih pogojih na poligonih ali 
na večjih parkirnih prostorih, kjer ni nevarnosti, da bi ogrožali svo-
jo varnost ali varnost koga drugega. Vozilo se v takšnih pogojih 
drugače obnaša. Želimo vam, da zimske vozne razmere spoznate 
brez posledic. 

• AdilHuselja 

Občane 
vznemirjajo 
petarde 

Na velenjski Policijski postaji ne mine dan, da ne bi klicali 
občani in se pritoževali zaradi pokanja petrad, ki jih 
vznemirjajo. Bati se je, da bo tega v prihajajočih prazničnih 
dneh še več, zato je prav, da vas seznanimo, kako zakoni "ure-
jajo" tovrstno početje. 

Policisti pravijo, da bodo dosledno ukrepali zoper vse kršitelje, 
kar je po zakonu tudi možno. Ni pa možnb ukrepati proti otrokom, 
saj za tovrstna dejanja niso odgovorni sami. Zakon o javnem redu 
in miru jim v 13. členu daje možnost, da sodnik za prekrške kaznuje 
starše otrok, toda le v primerih, kadarje otrokovo početje posledica 
pomanjkljive vzgoje. Policisti bodo starše otrok, ki bodo s petardi-
mi pokali naokrog, sicer prijavili, vprašanje paje, kako bodo 
uspešni pri sodniku za prekrške oziroma sodniku, ko bo treba to po-
manjkljivo vzgojo staršem dokazati! 

Zakon o prometu eksplozivnih snovi in Zakon o eksplozivnih 
snoveh, vnetljivih tekočinah in plinih ter drugih nevarnih snoveh 
prepoveduje prodajo mladoletnikom in tudi rokovanje mladoletnih 
oseb s temi snovi. Reševanje tovrstnih zadev pa sodi v pristojnost 
inšpekcijskih služb, ki preganjajo še zlasti prodajalce, ki teh snovi 
mladoletnikom ne bi smeli prodajati. 

• mkp 

Društva proti mučenju živali 
K««**«*****«**«*****«««*«***«« '******** 

Za prepoved 
uporabe petard! 

Društva za varstvo in proti mučenju živali Slovenije zahteva-
jo takojšnjo in popolno prepoved uporabe petard in drugih pi-
rotehničnih sredstev, saj akriviranje le -teh predstavlja 
posebno zvrst nasilja nad vsemi živimi bitji. 

Splošno znano in občuteno je dejstvo, pišejo v pismu, ki so ga 
naslovli tudi na javnost, da ta pojav nima zelo motečih učinkov 
samo na ljudi, temevč zbuja grozo in pamničen strah tudi pri 
živalih. 
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šteto 

T Oven  od  21.  marca  do  20.  aprila 
V  naslednjih dneh boste najbolj pogrešali  podporo okoli-

ce, saj se boste počutili  močno nesigume. Če na to podporo ne 
boste naleteli, se raje ne odločajte za stvari,  ki bi lahko imele še 
dolgo posledice. Zdravje  ne bo najbolj trdno, zato naredite več 
zase in se poskušajte vsaj zaščititi. 

Bik  od  21.aprila  do  20.mqja 
Ne bo vam uspelo, da bi ostali neopaženi,  čeprav  si bo-

ste^to močno želeli.  Domači se bodo kar naprej vtikali  v vaSe 
osebne težave,  vi pa jih ne boste želeli  na široko razlagati.  Pa 
tudi moči, da bi jih reševali,  ne bo prav  veliko.  Čeprav  ste zdrav-
stveno še dobri, preveč  počivate.  To  vam bo povedal tudi pogled 
v ogledalo. n

Dvojčka  od  21.maja  do  21.junija 
Ne odlagajte neprijetnih  opravkov  na prihodnji  čas, saj je 

pred vami le še nekaj relativno  ugodnih dni, ko vam tudi energija 
še ne bo čisto zbledela. Če ne boste ravnali  tako, boste naen-
krat v takšni časovni  stiski, da vam tudi 30 urni dan ne bi veliko 
pomagal. Ker  niste najbolj trdnih živcev,  ukrepajte takoj. Nekaj 
časa za nežne poglede in dejanja boste še vedno imeli, zato se 
temu ne izmikajte. 

Rak  od  22  Junija  do  22  Julija 
toliko zabavali,  kot se boste v prihodnjih dneh. In že dol-

go si niste vzeli  zase toliko dragocenega  prostega  časa. Ugoto-
vili  boste, da je vse začarana krog.  Bolje se boste počutili,  bolje 
boste sprejeti  v vsaki družbi  in zelo dobro se bosta razumela s 
partnerjem. 

obaob 

Lev  od  23Julija  do  23.avgusta 
Vplivi  škorpijona so sedaj zbledeli, zato se vaše krizno 

obdobje končuje. Kar  hitro na delo, da ne boste povsem zaspa-
li. Najprej se lotite reševanja  finančnih  zadev,  poskrbite za re-
den dotok denarja. Potem se lotite še partnerja  in mu končno 
pokažite,  da ga imate še vedno radi, saj vam ne verjame  več. 
Kar  veliko dela vas čaka. 

yw  Devica  od  24.avgusta  do  23.septembra 
IIJB Zdržite  še nekaj dni, potem pa si boste lahko oddahnili. 

Mnogo hudih strahov,  ki vam niso pustili spati, se bo razblinilo. 
Čisto samo od sebe sicer ne, vendar  boste na nekaj prob-
lemčkov  pripravljeni  bolj, kot bodo težki.  Izrecite  že vendar  tistih 
nekaj besed, ki vam sicer ne gredo lahko iz jezika, vendar  jih 
druga stran željno pričakuje. 

n 
Tehtnica  od  24.septembra  do  23.oktobra 
Čeprav  ne boste hoteli ne opaziti in ne priznati,  bo ljubo-

sumje spremljalo nekaj naslednjih dni. Želja,  da bi ugajali neko-
mu, ki vam je že dolgo všeč,  bo uresničena,  ne bo pa vam všeč, 
da se bo tudi partner  do vas obnašal nekoliko odsotno. Vi  bi 
imeli seveda najraje, da bi se oba vrtela  okoli vas. Kakšen čaj 
več  kot ponavadi bo dobrodošel. 

yy.  Škorpijon  od  24.oktobra  do  22.novembra 
Samovšečnost  bo tista, ki vas bo stala nekaj živcev.  Se-

veda ste že pred časom spoznali nove kvalitete,  kijih v zadnjem 
času tudi dobro tržite,  vendar  gre to nekomu v nos. Ne ozirajte 
se nanj, prepustite  se vsak dan lepšim čustvom  in dogodkom, 
kijih nevede ustvarjate  tudi sami. S partnerjevo  pomočjo seve-
da. 

y.  Strelec  od  23.novembra  do  21.decembra 
X Doma še vedno lahko igrate,  vendar  bo po usodnem 
srečanju,  ki mu je bil priča tudi vaš partner,  marsikaj drugače. 
Poskušal bo izvedeti  več  in potrditi  svoje (vi  že veste,  da upra-
vičene)  sume. Ne boste se pustili, da bi priznali,  pa sploh ni 
šans. Partnerju  bo vaše čudno obnašanje iz dneva v dan bolj 
presedalo, sledijo seveda neprijetni  ukrepi. 

Kozorog  od  22.decembra  do  20Januarja 
" j O Okolica bo od vas terjala vsak dan nove aktivnosti  in na-

pore, kijih žal niste pripravljeni  kar tako požreti.  Težko  jim bo to 
tudi pokazati, ker boste enostavno obmolknili, ko bi se morali 
najbolj odločno upreti.  Delali boste veliko in kot ponavadi zato 
ne boste dobili ne kolajne, ne priznanja.  Še poštenega plačila 
ne. 

^  Vodnar  od  21Januarja  do  20.marca 
•vvv  Nekoliko lepši teden, kot je bil prejšnji,  je vendarle  pred 
vami. Sploh, kar se tiče ljubezenskega področja.  Tu  se bodo 
nekatere stvari  le izboljšale, druge povsem uredile. Nekaj stra-
hov se bo izkazalo kot nepotrebnih, z nekaterimi  boste morali v 
boj. Počutje  žal ne bo najboljše, robčke imejte vedno s seboj. 

^  (  Ribi  od  21.  februarja  do  20.marca 
J t Razburkano bo, saj se bodo vaši  odnosi s partnerjem  en 
dan segreli  do vrelišča,  že naslednji pa bodo hladni kot pravi 
led. Vaša  bujna domišljija in scenariji,  ki se bodo vpletali  v vse 
to, bodo stvar  le še poslabšali. Vsekakor  bi bilo dobro, če bi se 
vsaj za kakšen dan oddaljili od doma in krepko premislili.  Zdravi 
boste kot riba! 

M O D A! 
Od "gojzarc" do ličnih 

NOVO NA VASEM JEDILNIKU * NOVO NA VAŠEM JEDILNIKU 

Rdeča pesa 
tudi drugače 

Najprej nasvet Ko boste ku-
povali rdečo peso, pazite, da bo 
čvrsta in enakomerne barve. Ko 
jo kuhate, ne odstranite vseh li-
stov, ampak jim pustite vsaj ne-
kaj centimetrov pecljev. Kuha 
se uro do dve uri, v ekonom lon-
cu pa 20 minut. Lahko jo 
spečete v pečici. Ce jo boste ku-
hali v mikrovalovni pečici, bo 
dovolj 6-8 minut, vendar peso 
pred kuhanjem olupite! 

Še to. Surov sok pese je dobro 
zdravilo za slabokrvne. Vsebuje 
kalij, magnezij, kalcij in vitamine 
A,B in C. Jejte jo tudi surovo; na-
ribano zmešajte z hrenom, lahko 
dodate naribana jabolka in poka-
pajte z limono. Toliko o surovi, 
okusna paje tudi kuhana. Poglej-
mo kako. 

Pisano v enem 
loncu 

Potrebujemo(za 4 osebe): 25 
dkg mletega mesa, 1 zemljo, sol, 
poper, glavo čebule, 1 jajce, sol 
poper olje, 50 dkg skuhane 
rdeče pese, 2-3 mala stebla pora, 
2 del smetane, žličko kumine, 
malo kopra. 

Čebulo nasekljajte zelo na 
drobno. Prepražite. Namočite in 
spražite žemljo in pomešajte z 
ohlajeno čebulo,zmletim mesom, 
soljo, poprom in jajcem. Naredite 
majhne kroglice in jih opecite na 
olju. Vzemite jih iz maščobe in v 
njej na hitro prepražite še por, za-

tem mu dodajte olupljeno peso 
narezano na koščke. Prepražite in 
zalijte s smetano. Začinite s po-
prom in kumino in prevrite. Na 
koncu primešajte mesne kroglice 
in nasekljan koper. 

Gosta pesi na 
juha 

Potrebujemo (za 4 osebe): 4 
skuhane pese, 1/2 korena zele-
ne, 3 del suhega belega vina, 3/4 
1 kokošje juhe, 1/4 kisle smeta-
ne, sol, poper, po želji limonin 
sok ali jabolčni kis. 

Skuhajte rdeče pese in jih olupi-
te. Posebej skuhajte koren zelene 
in iz obojega naredite pire. Zalijte 
zjuho in dobro prekuhajte. Dodaj-
te smetano, sol in poper ter še 

TORI 
Gornji grad, Attemsov trg 9, 

tel: 063/84- 041,842-007 - POOBLAŠČENI SERVIS ZA 
VOZILA ŠKODA 

- PRODAJA VOZIL ŠKODA 
- REZERVNI DELI 
- DODATNA OPREMA 

malo kuhajte, da se zgosti. Do-
končajte po svojem okusu in še 
okisajte. 

/Q + W  ~ ŠKODA 
V Volksvvagen Group 

isfiesski 

25.11. Katica, Erazem, 
Mojmir (Mojzes) 

26.11. Konrad, Silva (Sil-
vana), Lenart 

27.11. Virgil, Bernarda, 
Zdravko (Valerij) 

28.11. Jaka, Ruf(Arnulf), 
Grgur 

29.11. Nino (Satirnin), 
Blanka, Nina 

30.11. Andraž, Justa, 
Mariša (Marisa) 

1.12. Nataša (Boža), 
Aljaž, Marijan 

Lunine mene 
1.12. mlaj ob 17.44h 

DOBRO JE VEDETI 
Kuhinjske krpe - i n krpe 

za pomivanje bodo bolj čiste in 
brez neprijetnega vonja, če jih 
boste po uporabi na hitro pre-
prali v vroči vodi, enkrat na te-
den pa še v vodi, ki ste ji dodali 
nekaj žlic sode. Pri obešanju 
jih ne upogibajte čez vrvico, 
ampak naj prosto visijo na 
ščipalkah, da se tudi temeljito 
prezračijo. 

Ščetka - Obrabljene ščetine 
bodo spet čvrste in polne, če 
ščetko nekaj časa držite nad 
paro. 

Stročnice - Prismodile so se 
stročnice? Nepoškodovana 
zrna stresite v drug lonec, do-
dajte košček masla, košček 
oglja, malo vode in soli ter 
skuhajte jed dokonča. Isto vel-
ja za krompir. 

Angora - Puloverji, dodatki 
in drugi kosi oblačil iz angore 
so sicer zelo občutljivi, vendar 
jih lahko perete in čistite tudi 
sami; pletenine potopite v 
vodo, ki ste ji prilili šampon, in 
jih previdno stiskajte. Nikakor 
jih ne smete drgniti ali ožema-
ti. 

To vrsto volne morate res te-
meljito izplakovati, voda mora 
biti na koncu popolnoma čista. 

Oprana oblačila najprej 
položite med dve brisači, ko 
vpijeta odvečno tekočino, pa 
jih posušite na zraku. Pletenin 
ne obešajte, ampak jih razpro-
stite po sveži brisači ali rjuhi. 
Ko so suhe, jih oščetkajte z 
mehko krtačo: najprej v smeri 
vlaken, nato še v nasprotno 
stran. 

Otroško perilo - Pri pranju 
otroških oblačil ne uporabljaj-
te ostrih praškov, belila, mo-
drila ali drugih podobnih 
dodatkov. Vsa takšna sredstva 
dražijo kožo in zlasti na 
občutljivih mestih povzročajo 
vnetja. 

Surova svila - Ta tkanina 
pri pranju rada izgubi lesk. 
Zadnji vodi za izpiranje dodaj-
te malo krompiijevega škroba 
in nekaj kapljic stearina. 

Avtomobilska stekla - Na 
njih se bo nabiralo manj uma-
zanije, če jih na tanko pre-
mažete z mešanico glicerina in 
mazastega mila, nato pa 
zdrgnete z mehko krpo. 

Uremenska ^ 
prerokovanja 

u obliki pregovorov 
LISTOPAO 

Kakeršen  s v. Konrada 
dan  (26.),  takšen  bo tudi 
malone celi svečan. 

Andrejev  sneg, z žitom 
kreg. 

Listopada  zmrzlina,  to je 
svečana  ne bo; listopada 
južnina, bode  svečana 
zmrzlo. 

Če mokro  zemljo sneg 
pokrije,  malo bo prida  za 
kmetije;  če  pa sneg na 
suha pade  tla,  mlatič  in 
zanjica se smejeta. 

Še vedno drži, da je čevelj ti-
sti, ki močno vpliva na počutje 
celega telesa. V času jesensko -
zimskih dni, ki kaj hitro spre-
minjajo svojo podobo in so zato 
enkrat topli, drugič mrzli, pa 
mokri in po tem, ko zapade sneg 
tudi "žlausasti", je to še najbolj 
izrazito. 

Ravno zato si v tej sezoni ne 
moremo umisliti le enih samih 
čevljev, razen, če se v visokih 
škornjih počutimo odlično in lah-
ko z njimi (seveda prilagojeno 
našemu oblačenju) čisto uspešno 
prezimimo. 

Letošnjajesen in zima sta v zna-
menju gležnaijev in različnih mo-
delov, ki iščejo navdih v 
"gojzaijih". Močni podplati, rahlo 
ali močno narezljni, ki jih dopol-
njujejo bolj ali manj drzne pete 
(seveda v višino in širino), so 
zaščitni znak. In še eden je, ki ne 
sme manjkati. Vezalke. Na niz-
kih, višjih in tudi zelo visokih 
škornjih so hit letošnje sezone. Če 
je model zelo tesen, boste ob stra-
ni našli tudi zadrgo, vezalke pa 
ostajajo na takšnih gležnarjih ali 
škornjih dekor. Manj je letos 
sponk in priponk, čeprav so seve-

da še vedno tu. Prav tako dekora-
tivne zadrge, ki so izrazite in nič 
več skrite v reže usnja. Veliko 
modnih modelov ima vstavljene 
elastične vložke iz blaga, saj ti 
modeli zahtevajo, da se v gležnji 
dobro oprimejo in to ne glede na 
to, kako visoko segajo. 

Za tiste, ki prisegajo na elegan-
co, posebnih novosti ni. Tu velja 
kvalitetno usnje, lični, enostavni 
modeli, le pete niso več vratolom-
no visoke. Pa tudi praktične ne, ra-
zen za res svečane priložnosti. 



SLOVENIJA 1 
10.30 Video strani 
11.05 Zgodbe iz školjke 
12.30 Analitična mehanika, 

42/52 
13.00 PoroCila 
13.05 Po domače 
15.20 Obiski 
17.00 TV dnevniki 
17.10Otroški program 
sledi ŽIVŽAV 
18.00 Regionalni studio Mari-

bor 
18.45 ABC -ITD, TV igrica 
19.10 Risanka 
19.30TV Dnevnik 2,vreme 
19.56 Šport 
20.00 TV nocoj 
20.10 Žarišče 
20.35 Četrtek na ledu 
21.35 Tednik 
22.20TV Dnevnik 3,vreme 
sledi TV šport 
23.00 SOVA: 

sledi Hiša naprodaj, 7/21 
23.30 Ike, 6. zadnji del 
00.10 Video strani 

SLOVENIJA 2 
15.30 Video strani 
16.00 France Balantič 
16.55 Koncert za violino in or-

kester 
17.20 SOVA,ponovitev 
sledi Muzikanta, 29. zadnji del 
17.45 Ike, 5/6 
18.45 Že veste 
19.15 Majhne skrivnosti velik. 

kuh. mojstrov 
19.30TV Dnevnik 2,vreme 
19.55 Šport 
20.05 Elitne bojne enote, 

dok.serija, 7/8 
21.00 Povečava, Federico Fel-

lini, portret 
22.20 Beli Šejk, ital. film 
22.45 Video strani 

HRVAŠKA 1 
10.00 Poročila 
10.05 Šolski program 
11.35 Vau, 2/8 
12.05Zvezda vodilja 
12.50 Risanka 
13.00 Monofon 
13.30 Mlada Bess, amer. film 
16.05 Domače živali 
18.05 Kolo sreče, kviz 
18.35 Santa Barbara 
19.30 TV dnevnik 1 
20.15 Iz življenja tujcev 
20.40 Zabavnoglasbena od-

daja 
21.55 Ekran brez okvirja 
22.55 Slika na sliko 

SLOVENIJA 1 
09.30 Video strani 
10.00 Ebba in Didrik, 4/9 
10.30 Učna doba Duddyja Kra-

vitza, kanad.film 
12.30 Že veste 
13.00 Poročila 
13.05 Poslovna borza 
13.15 Povečava 
14.35 Beli Šejk, ital. film 
16.15 Osmi dan 
17.00 TV dnevnik 1 
17.10 TOK TOK, oddaja za 

mladostnike 
18.00 Regionalni studio Koper 
18.45ABC- ITD, TV igrica 
19.10 Risanka 
19.30 TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
20.00TV nocoj 
20.10 Forum 
20.30 Misery, amer. film 
22.20 TV dnevnik 3, vreme 
22.37 Šport 
22.50 SOVA: 
sledi Vlak obilja pelje na 

vzhod, 1/4 
23.50 Ciklus filmov Boštjana 

Hladnika: Ubij me 
nežno, slo. film 

01.25 Video strani 

SLOVENIJA 2 
16.15 Video strani 
16.35 Četrtek na ledu 
17.35 SOVA, ponovitev 
sledi Hiša naprodaj, 7/21 
18.05 Ike, 6. zadnji del 
18.45 Znanje za znanje, učite 

se z nami 
19.15 TV nocoj 
19.30TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
20.05 Znanost, 30. oddaja 
20.30 Večerni gost 
21.30 Pinchas Zukerman v Lju-

bljani, 2. del 
22.25 Moja Barcelona, portret 

Jo seja Carrera  sa 
HRVAŠKA 1 
10.00 Poročila 
10.05 Šolski program 
11.35 Bettyna družba, 98/13 
12.05Zvezda vodilja 
12.50 Risanka 
13.30 Kapetan Horatio Hor-

nblovver, amer. film 
16.30 Hišni ljubljenci 
18.05 Kolo sreče, kviz 
18.35 Santa Barbara 
19.30 TV dnevniki 
20.15 Zabavnoglasbena od-

daja 
21.05 Talk shovv 
22.05 Katarina Zrinska 
22.35 Slika na sliko 
sledi Običajni čas, češki film 

SLOVENIJA 1 
08.00 Radovedni Taček 
08.20 Lonček, kuhaj 
08.30 Otroci širnega sveta, 

22/26 
08.55 Klub klobuk 
09.45 TOT TOK 
10.35 Zgodbe iz školjke, pono-

vitev 
11.25 Kot čolni na suhem, 

francoski film 
13.00 Poročila 
13.05 Tednik 
13.45 Večerni gost 
14.45 Video strani 
15.05 Misery, ponovitev, 

amer. filma 
17.00TV dnevnik 1 
17.10 Terra X, nem. dok. od-

daja, 1/8 
18.00 Regionalni studio Lju-

bljana 
18.45TV mernik 
19.00 Risanka 
19.10 Žrebanje 3x3 
19.30TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
20.10 Utrip 
20.30 ONA + ON 
21.30 Domače obrti na sloven-

skem, 6. del 
22.05 TV dnevnik 3, vreme 
22.40 SOVA: 
sledi Želite, milord?, 4/6 
23.35 Policaj, amer. film 
01.10 Video strani 

SLOVENIJA 2 
09.30 Video strani 
09.55 SP v alp. smučanju,' 

VSLŽ 
11.00 Človek in glasba 
11.55 SOVA, ponovitev: 
sledi Vlak obilja pelje na 

vzhod, 1/4 
12.55 SP v alp. smučanju, 

VSLŽ 
13.55 Vitezi okrogle mize, 

ang. film 
17.05 Športna sobota 
sledi Košarka NBA liga 
18.00 SP v alp.smučanju VSL 

(M), 1. tek 
18.45 Vodne pustolovščine, 

2/24 
19.30 TV dnevnik 2, vreme 
20.10 Udobna vožnja, 2/6 
21.00 Veliki zločini in procesi 

20. stoletja, 9/13 
21.35 Poglej in zadeni 
22.40 Sobotna noč 

SP v alp.smučanju VSL 
(M), 2. tek 

HRVAŠKA 1 
10.00 Poročila 
10.05 Šolski program 
10.35 Doktor Argus, 5/13 
12.05 Živalski svet, znanstve-

na oddaja 
13.35 Prizma 
14.20 Salambo, franc. film 
17.30TV izložba 
18.30 Santa Barbara 
19.30 TV dnevniki 
20.15 Film-video-film 

SLOVENIJA 1 
08.45 ŽIVŽAV 
09.35 HOV! 5/8 
10.00 Sezamova ulica 
11.00 Pesmice za Barbaro 
11.30 Obzorja duha 
12.30 Vodne pustolovščine, 

2/24 
13.00 Poročila 
13.05 Video strani 
13.35 Debeluška, kanadski 

film 
15.05 Elitne bojne enote, 6/8 
15.55 Edvard VII., 9/13 
17.00 TV dnevniki 
17.10 Po domače 
19.00 Risanka 
19.10 Slovenski loto 
19.20TV nocoj 
19.30 TV dnevnik 2, vreme 
20.10 Zrcalo tedna 
20.30 Nedeljskih 60 
21.30 S Petrom Usti novim 

okoli sveta, 3/6 
22.05 TV dnevnik 3, vreme 
22.25 SOVA: 
sledi Mojster in Margareta, 

polj.nad., 8/8 
sledi Vlak obilja pelje na 

vzhod, 2/4 
00.05 Video strani 

SLOVENIJA 2 
09.55 SP v alp. smučanju, SL 

Ž 
11.05 Poglej in zadeni 
12.55 SP v alp. smučanju, SL 

Ž 
13.00 Tvariete 
16.10 Športna nedelja 
sledi DP v nogometu SCT 

OlimpijarBranik Mari-
bor 

18.00ParkCity: SPv 
alp.smuč. SL (M) 

19.30 TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
20.05 Slovenski magazin 
20.35 Maska, amer. film 
22.35 Športni pregled 
23.15 Odprto dvoransko prven-

tsvo v tenisu 
00.00 SP v alp.smuč. SL (M), 

2. tek 

HRVAŠKA 1 
11.00 Malavizija 
12.05 Sadovi zemlje 
13.55 Duhovni klic 
14.05 Velike avanture, risana 

serija 
15.50 Amer. film 
18.50 Zajčje zgodbe 
19.30 TV dnevniki 
20.15 Sedma noč 
21.50 Odletel bom, 5/16 
23.05 Slika na sliko 

SLOVENIJA 
11.40Znanje za znanje, učite 

se z nami 
12.10 Terra x, 1/8 
13.00 Poročila 
13.35 Športni pregletf 
16.25 Dober dan Koroška 
17.00TV dnevnik 1 
17.10 Radovedni Taček 
17.25Zimska tekmovanja, ri-

sanka, 2/13 
18.00 Regionalni studio Mari-

bor 
18.45 Pari, TV igrica 
19.10 Risanka 
19.30 TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
19.59 TV nocoj 
20.10 Svet na zaslonu 
20.55 Omizje 
22.15 TV dnevnik 3, vreme 
22.40 SOVA: 
sledi Ljubezen na prvi pogled, 

5/10 
sledi Vlak obilja pelje na 

vzhod, 3/4 
00.05 

SLOVENIJA 2 
13.45 Forum 
14.00 TV mernik 
14.15 Utrip 
14.30 Zrcalo tedna 
14.45 Nedeljskih 60 
16.15 SOVA, ponovitev 
sledi Želite milord? 4/6 
17.05 Mojster in Margareta, 

8/8 
17.55 Vlak obilja pelje na 

vzhod, 2/4 
18.504x4 
19.20TV nocoj 
19.30 TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
19.59 TV nocoj 
20.05 Sedma steza 
20.25 Potovanje okrog moje-

ga očeta, ang. drama 
21.45 R+R, izobraževalna od-

daja 
22.15 Studio city 
23.15 Brane Rončel izza odra 

Video strani 

HRVAŠKA 1 
10.00 Poročila 
10.05 Šolski program 
11.35 Moon Jumper, 9/14 
12.05 Zvezda vodilja 
13.30 Mogambo, amer. film 
16.05 Ali ste vedeli 
18.35 Santa Barbara 
19.30 TV dnevnik 1 
20.15 Dramska serija 
21.15 Hrvaška in svet 
22.00 Hitreje, višje, močneje 
22.55 Slika na sliko 

SLOVENIJA 1 
09.30 Pamet je boljša kot 

žamet 
09.40 Sezamova ulica 
10.404x4 
11.10 R + R, izob. oddaja 
11.40 Potovanje okrog moje-

ga očeta, ang. drama 
13.00 Poročila 
14.10 Sobotna noč 
16.10 Sedma steza 
16.25 Mostovi 
17.00 TV dnevnik 1 
17.10 Lonček kuhaj 
17.25 Hov! 6/8 
18.00 Regionalni studio Koper 
18.45 Pari, TV igrica 
19.10 Risanka 
19.30 TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
19.59 TV nocoj 
20.10 Žarišče 
20.35 Euromusica '93 
21.30 Osmi dan 
22.15 TV dnevnik 3, vreme 
22.50 SOVA: 

VldeS>tedi Medvedja usluga, 8. del 
sledi Vlak obilja pelje na 

vzhod, 4. zadnji del 
~ 00.15 Video strani 

SLOVENIJA 2 
16.15 Sve na zaslonu 
17.20 SOVA, ponovitev 
sledi Ljubezen na prvi pogled, 

5/10 
17.45 Vlak obilja pelje na 

vzhod, 3/4 
18.45 Iz življenja za življenje, 

da ne bi bolelo 
19.05 Poslovna borza 
19.15 TV nocoj 
19.30TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
19.59 TV nocoj 
20.10 Po vojni, 10/10 
21.00 Proetcontra 
22.00 Videošpon 
22.55 Svet poroča 
23.30 Video strani 

HRVAŠKA 1 
11.30 Povejte mi kaj naj delam 
12.05 Zvezda vodilja 
13.30 Korakaj ali umri, amer. 

film 
16.05 Veliki odmor 
18.05 Kolo sreče, kviz 
18.35 Santa Barbara 
19.30 TV dnevniki 
20.15 Zabavno glasbena od-

daja 
21.00 TV parlament 
22.30Pax Christi, dok. serija, 

6/6 
23.10 Slika na sliko 

SLOVENIJA 1 
10.10 Biskvitki, ameriška risa-

na serija 
10.35 Videošpon 
11.30 Iz življenja za življenje 
12.00 Veliki zločini in procesti 

20. stoletja 
12.30 S Petrom Ustinovim 

okoli sveta, 3/6 
13.00 Poročila 
13.05 Poslovna borza 
14.25 Pro et contra 
15.25 Povojni, 10/10 
17.00 TV dnevniki 
17.10 Klub klobuk 
18.15 Regionalni program Lju-

bljana 
18.45 Pari, TV igrica 
19.15 Risanka 
19.30 TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
19.59 TV nocoj 
20.10 Žarišče 
20.35 Na drugi strani, grški 

film 
22.15 TV dnevnik 3, vreme 
22.45 SOVA: 
sledi Burleska Charlieja Cha-

plina, 1. del 
sledi Advokati, škotska nad., 

1/3 
00.00 Video strani 

SLOVENIJA 2 
15.15 Euromusica '93, posne-

tek iz Ledsa 
17.25 Medvedja usluga, 8. 

del 
17.45 Vlak obilja pelje na 

vzhod, 4. zadnji del 
18.45 Analitična mehanika, 

43/52 
19.15 TV nocoj 
19.30TV dnevnik 2, vreme 
19.55 Šport 
20.10 Športna sreda 
sledi Košarka NBA 
21.05 Kri, znoj in slava, 2. del 

šport, filma 
22.00 Oči kritike 

HRVAŠKA 1 
10.00 Poročila 
11.30 Otroška serija 
12.05 Vodilna zvezda 
13.30 Film 
15.30 Učimo se o Hrvaški 
16.30 Informatika: pogled 

skozi okno 
18.05 Kolo sreče, kviz 
18.40 Santa Barbara 
19.30TV dnevnik 1 
20.15 Potepam se in snemam 
21.00 V iskanju 
21.45 Resna glasba 
22.45 Slika na sliko 

Petek, 26. novembra 

T V S l 20.30 

MISERY, ameriška grozljivka, 1990 
Igrajo:  James Caan, Kathy  Bates, Richard 
Farnsvvorth 
Režija:  Rob Reiner 
Je zelo dobra grozljivka.  Nasilnih prizorov  je 
malo, vendar  Rob Reiner ohranja napetost 
skozi ves film.  Odlična je igralska  zasedba. 
T V S l 22.50 
UBIJ ME NEŽNO, slovenski film, 1979 
Igrajo:  Duša Počkaj,  Marina  Urbane,  Igor 
Samobor 
Režija:  Boštjan  Hladnik 
Čudna druščina  se znajde v obmorski vili.  Tudi 
njihove želje in obsesije so prav  nenavadne. V 
spolnosti se prepletajo tako, da vsak strastno 
ljubi enega, čeprav  hrepeni za drugim.  Nazad-
nje se izkaže,  da prave  ljubzeni sploh ni, če pa 
je, je pogubna. Junak za junakom doživi  nena-
vaden "nežen"  umor, a se vsi spet pojavijo  v 
spremenjeni vlogi.  Kdo je resnična zla duša se 
komajda odkrije, saj se še tako nežni vzdihljaji 
vselej prelevijo  v hudobijo, pogojeno z egoiz-
mom slehernega protagonista. 

Sobota, 27. novembra 
T V S l 11.25 

KOT ČOLNI NA SUHEM, franc. film, 1992 
Igrajo:  Mathias Le Ny,  Patrick  Fierry,  Lilia-
ne Ledun 

Režija:  Dominique Ladoge 
Čeprav  se zdi na pogled življenje  Fabiena  eno-
stavno in zanimivo,  temu ni tako. Z očetom in 
materjo živi  v stanovanjski  prikolici,  ki je kar 
primerno prebivališče,  saj se oče seli za grad-
beniškim delom po vsej Franciji.  Za Fabiena  to 
pomeni, da mora velikokrat  menjati šole, da 
mora največkrat  zapustiti  prijatelje  v trenutku, 
ko jih je pridobil.  Tako  je tudi tokrat:  Fabienova 
družina  se seli na sever  Francije  in Fabien  se 
mora posloviti  od svojega  najboljšega prijatel-
ja. Znova  se znajde v tujem okolju, na tuji šoli, 
med sošolci, ki mu že na začetku niso naklon-
jeni. Za Karla  in njegovo  druščino  je Fabien  ci-
gan, saj živi  v stanovanjski  prikolici  in se 
neprestano seli... 

T V S l 23.30 
POLICAJ, amer. film, 1987 
Igrajo:  Bruce Fairbarn,  Robert  Vaughn,  Ker-
rie  Kean 
Režija:  Joseph L. Scanian 
Film  govori  o Newyorškem  kriminalnempod-
zemlju, v ospredju pa je zgodba osamljenega 
policaja, kije do kriminalcev  povsem nepopu-
stljiv  in po potrebi tudi krut. Čaka ga težka na-
loga, da ujame nevarno  tolpo treh bratov,  ki 
pustošijo po mestu, ubijajo in celo grozijo,  da 
bodo razstrelili  magnatske stolpnice, če ne 
dobijo odkupnine 5 milijonov dolarjev... 

Nedelja, 28. novembra 

T V S l 13.30 

DEBELUŠKA, kanad. film, 1989 

Igrajo:  Ricki  Lake, Craig  Sheffer,  nada De-
spotovich 
Režija:  Paul Schneider 
Film  govori  o debeluški, ki trpi zaradi svoje re-
snično prevelike  teže in seveda zaradi strahot-
ne osamljenosti. Junakinja je vse prej kot 
tipično sodobno dekle, dela v mrtvašnici  in 
svoje nenavadne naloge opravlja  vestno in 
brez slabe volje. Hujše je, ko se vrača  v svoje 
prazno stanovanje.  Ničesar razen hrane in te-
levizije  nima, s čimer bi si polepšala življenje. 
Vendar  pa je mlada, želi  si ljubezni in nekega 
dne se zaljubi... 

Sreda, 1. decembra 

T V S l 20.35 

NA DRUGI STRANI, grški film, 1991 
Igrajo:  Nikitas  Tsakiroglu,  Anna Makraki, 
Lydia  Lenosi 
Režija:  Tassos  Psarras 
Tema  filma  je izredno aktualna, gre za virus  in 
za obolovenjem za AIDSom. Avtor  filma  se je v 
svoji  pripovedi  izobnil tipičnim aidsovskim 
zgodbam o narkomanih, prostitutkah,  homo-
seksualcih. Skratka izognil  se je predstavni-
kom tistih skupin ljudi, ki jih označujejo za 
rizične.  Na ta način se je izognil  možnosti 
okužbe z virusom  kot vezanosti  le na rizične 
skupine, umestil ga je med nas kot nekaj, kar 
se lahko pripeti  vsakomur.  Hkrati  pa je zgodba 
o AIDSU samo okvir  za dramo o umiranju 
čustev,  o lagodnosti  povr-šja  in razburkanosti 
pod njim... 

AVTOKLEPARSTVO 
AVTOLIČARSTVO 
AVTOVLEKA 
AVTOTRGOVINA 
AVTOMEHANIKA 

JOŽE MURŠIČ 
Žarova ulica 7, Velenje, tel./fax: 063 856 - 852 

AVTO KLEPARSTVO 
Opravljamo najzahtevnejša avtokleparska opravila 
na univerzalni RAVNALNI MIZI GLOBAL JIG z vsemi 
merilnimi napravami, kjer avto dobi svoje prvotne 
mere. 

AVTOLIČARSTVO 
Vršimo vsa avtoličarska opravila s proizvodi 
znanega nemškega proizvajalca STAND0X, ter tujih 
in domačih podjetij. Barve mešamo v mešalnici 
barv. Lakiramo v ličarski komori. 

AVTOVLEKA 
Za naše stranke vleka brezplačna. 

AVTOTRGOVINA 
V svoji trgovini vam nudimo svoje proizvode 
proizvajalcev STAI\ID0X, 3 M in MOBIHEL - HELIOS. 
Nudimo vam tudi vse karoserijske rezervne dele za 
vse tipe avtomobilov, ter vsa VETROBRANSKA 
STEKLA (RENAULT, VOLKSVVAGEN, OPEL, ZASTAVA ...) 

NOVO - NOVO - NOVO 
NUDIMO VAM AVTOMEHANIČNE  STORITVE. 



Mura:Rudar 2:0 (2:0) 
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Niso bili lahek zalogaj 
Tudi 14.prvenstveni krog je minil v obeh nogometnih ligah v snežnem 

razpoloženju. Velenjski nogometaši so gostovali pri odlični Muri, kjer 
kljub porazu niso z igro razočarali.Škoda, da so gostitelji (pre)hitro po-
vedli. Srečanje je bilo odločeno že 
v prve pol ure, ko so tudi dosegli 
oba zadeka. Velenjčani so od 20. 
minute dalje igrali brez izklju-
čenega Muslimoviča. 

Kljub številčni prednosti, pa 
gostje niso dosegli nobenega zade-
tka več, žal pa tudi "rudarji" kljub 
nekaterim priložnostim niso zatres-
li mreže domačega vratarja. 

Ne glede na poraz so Velenjčani 
obdržali dvanajsto mesto.Če bodo 
na njem tudi prezimili, bo odvisno 
od njihovega nedeljskega nasprot-
nika. V zadnjem jesenskem kolu 
bodo gostili četrtouvrščeni celjski 
Publikum. 

Skratka, v nedeljo bo v Velen-
ju lokalni derbi. Bo tudi v nedel-
jo tradicija na Rudarjevi strani? 

ERA Šmartno:Nafta 1:0 (0:0) 
^»»SSSSiSSSKSliSBSSSSSBMSBiSSffSi««®!"®« 

Osmič zapored 
neporaženi 

Z zadnjo tekmo jesenskega dela pred svojimi navijači so nogometaši 
ERE nadaljevali niz uspešnih iger, saj že osmič zapored niso bili poraženi. 
Na zasneženem igrišču so premagali lendavsko Nafto  in jo zamenjali na 
6.mestu, za tretjim Turniščem pa zaostajajo le za dve točki. Kljub težkim 
razmeram so prikazali dobro igro in na koncu zasluženo zmagali. 

Prvi polčas je v glavnem minil na sredini igrišča, najlepšo priliko pa 
je v 30.minuti zapravil Druškovič, ko je že preigral vratarja, vendar je 
streljal preko gostujočih vrat. V drugem polčasu so domačini prevzeli 
pobudo, gostje so se dobro branili, zmagoviti zadetek pa so Šmarčani 
dosegli v 79.minuti. Irman poslal predložek v kazenski prostor, Druškovič 
paje žogo z glavo preusmeril v mrežo. 

V zadnjem kolu bodo igralci ERE Šmartno gostovali v Veržeju 
pri trinajstem Beltransu. 

• Janko Goričnlk 

Plavanje 
% s % » s s ® 

Medalje na 
mednarodnem mitingu 

Preteklo soboto in nedeljo je Plavalni klub Neptun iz Celja organi-
ziral že 8.mednarodni plavalni miting. Nastopili so tekmovalci iz Hrvaške, 
Rusije, Češke, Slovaške, Madžarske in Makedonije ter seveda iz vseh 
slovenskih klubov. Tekmovali so va članski, mladinski in kadetski 
konkurenci. Med 264 vrhunskimi plavalci je nastopilo tudi 10 najboljših 
velenjskih mladincev in kadetov. To je bilo njihovo prvo tekmovanje po 
mesecu dni treninga. Njihov nastop je bil zelo uspešen, saj so v tako močni 
konkurenci osvojili 6 medalj, od tega 3 zlate, 2 srebrni in 1 bronasto, 
najboljši pa sta bili Ajda Valcl v kadetski in Špela Bukovec v mladinski 
konkurenci. 

Rezultati velenjskih plavalcev: kadeti - 100 m prosto: 8.Petras 
1:00,99; 200 m prosto: 7.Valcl 2:11,16; 400 m prosto: 10.primožič 
4:53,25; 100 m prsno: 4.Doblšek 1:15,46; 200 m prsno: 5.Doblšek 
2:43,77; 100 m hrbtno: 4.Valcl 1:07,81; 200 m hrbtno: 4.Valcl 2:27,01; 
100 m delfin:  4.Valcl 1:08,52. Kadetinje -100 m prosto: 2.Valcl 1:05,33; 
200 m prosto: 2.Valcl 2:20,13; 200 m prsno: 5.Udovičič 3:08,96; 100 m 
hrbtno: 1.Valcl 1:12,05; 200 m hrbtno: 1.Valcl 2:35,39. Mladinci-100 
m hrbtno: 9.Fricelj 1:07,04; 200 m hrbtno: lO.Fricelj 2:21,79; 100 m 
delfin:  9.Stopar 1:06,06. Mladinke- lOOmdelfin:  2.Bukovec 1:14,61; 
200 m delfin:  1.Bukovec 2:40,34. 

• Marko Primožič 

Košarkaški klub "Elektra" Šoštanj se zahavljuje vsem spon-
zorjem, ki pomagajo reševati slabo finančno  stanje kluba. Uspehi v 
zadnjem času so rezultat postopnega urejanja klubskih razmer. 

Zahvala gre predvsem g. Danielu KORTN1KU iz Šoštanja, Fran-
cu Krevzlu iz Pesja in Branetu Vrtačniku iz Raven pri Šoštanju, ki 
jim ni vseeno, da KK "Elektra Šoštanj životari in se srečuje z 
neštetimi problemi! 

Hvala! 
KK "Elektra"  Šoštanj 

Gorenje:Omnikum Rudar 21:9 (15:4) 

Lekcija 
rokometne igre 

Rokometaši Gorenja so se obilno oddolžili Trboveljčanom za lansko 
izločitev iz končnice prvenstva. Dali so jim pravo lekcijo kako se danes 
igra rokomet, gostje so sicer nepričakovano hitro povedli. V minuti in 
nekaj sekundah sta bili v Lapajnetovi mreži že dve žogi; nekdo izmed 
gledalcev je v šali dejal, da so se domači predolgo ogrevali in se še niso 
dovolj ohladili. Za to paje bilo potrebno le nekaj minut. Povedli so s 5:3, 
v 13.minuti so gostje dosegli svoj četrti zadetek, tedaj pa so si domači 
najbrž dejali "dovolj bo". Začelo se je 20 minut ure rokometa, ki je 
navdušila približno 400 gledalcev. Lapajne je neprodušno zaprl svoja 
vrata, neprodušna je bila tudi obramba njegovih soigralcev, na nasprotni 
strani pa so letele žoge v gostujočo mrežo. Do 33.minute kar 11 - rezu-
ltat 16:4. 

Sredi drugega polčasa je trener Miro Požun postavil v vrata drugega 
vratarja Stropnika, ki je nadaljeval izvrstne obrambe, skorajda povsem 
je spremenil tudi postavo v polju, priložnost za igro sta dobila tudi Oštir 
in Milačak, pred tem že German in pomlajena postava je obdržala viso-
ko vodstvo. Tako se Gorenjčani utrjujejo na 3.mestu, v preostalih treh 
krogih jesenskega dela prvenstva pa se jim ponuja priložnost, da morda 
to svojo uvrstitev še "popravijo". Seveda bo to težko, saj bodo kar dvakrat 
gostovali. Najprej pri Andor Jadranu, nato še pri Šeširju, v zadnjem je-
senskem srečanju pa bo večni derbi v Rdeči dvorani z vodilno Pivovar-
no Laško. V ekipo se je znova vrnil kapetan Plaskan, do konca jesen-
skega dela pa bodo po vsej verjetnosti igrali brez poškodovanega Tometa. 
Član Gorenja pa ni več visoki Redžebašič, ki pač ni bil igralec po nji-
hovem okusu. 

GORENJE: Stropnik, Meolic 5, Krejan 5, Ocvirk 1, German 1, 
Ojsteršek, Plaskan 3, Oštir I, Milačak, Rozman 2, Cvetko 3, Lapajne. 

Odbojka 

Zmagale v gosteh 
Odbojkarji Topolšice tudi v 4.kolu 1.državne lige niso zmagali, na 

svojem terenu so morali tokrat priznati premoč vodilne Olimpije, ki je 
bila boljša s 3:0. V 1.ženski ligi so odbojkarice Gornjega grada prema-
gale ekipo HP Hobby Branik s 3:0 in so sedaj na 2.mestu. V 2.ženski ligi 
so igralke Topolšice v gosteh s 3:0 premagale drugo ekipo Branik Rogo-
za, v tretji moški ligi paje druga ekipa Topolšice v gosteh z 0:3 klonila 
proti drugi ekipi Šempetra. 

• J.O. 

Strelski šport 

Sikman drugi, Veternik četrti 
Prvega odprtega strelskega tekmovanja slovenskih strelcev medna-

rodnega programa so se udeležili tudi velenjski pištolarji. Najbolj uspešen 
je bil Dejan Sikman, kije s 522 krogi pri mladincih osvojil drugo mesto, 
Simon Veternik paje s 562 krogi pri članih zasedel 4. mesto. Po večletnem 
nenastoapanju seje s 553 krogi izkazal Legner, mladinke Benko, Rav-
njak in Matijevič pa so se uvrstile od 6.do 8.mesta. 

* * * 

Velenjski invalidi so uspešno pričeli državno strelsko ligo. V 1 .kolu 
so nastreljali 972 krogov (Tratnik 320, Burger 298, Žučko 354) in pre-
vzeli vodstvo. 

* * * 

Strelska družina Mrož je izvedla prvenstvo RLV-ja. V ekipnem delu 
je zmagala ekaipa RLV DS s 583 krogi (Perhač 166, Trupej 169, 
Klemenčič 138, Triglav 118), druga je bila Jama Pesje (567) in tretja 
Klasirnica (551). Vrstni red med posamezniki: Trupej 169, Perhač 166, 
Plohi 159. V ženski konkurenci je zmagala ekipa HTZ s 444 krogi (Kelher 
166, Postopinjak 89, Debenjak 104, Jelen 85), s 345 krogi je bila druga 
ekipa RLV DS; v posamični konkurenci paje zmagala Darja Kelher s 
166 krogi, druga je bila Štefaka  Lesjak s 118 in tretja Diana Janežič s 
116 krogi. 

• F.  Ž. 

Mali nogomet 
V nadaljevanju zimske lige v malem nogometu so bili doseženi nasled-

nji rezultati: skupina A: Borut Gotovlje: TEŠ 0:0, Dolič: Mušketirji 2:0, 
Trgovina MM: Sportklub 1:2, Beli labodi: Lahko laško 2:1, 
Mušketirji:Trgovina MM 1:5, Lahko alaško: Dolič 3:7, Konovo: Borut 
Gotovlje 2:3, TEŠ: Beli labodi 0:0; lestvica po 5.kolu: Sportklub 8 točk, 
Borut Gotovlje 7, Trgovina MM 6 itd.; Skupina B: Trafika:  Gorica 2:0, 
Dan želja: Fori Škale 0:1, Don Juan:Kava bar 2:2, Gaj: Visko 1:1, Sa-
loon Konovo: Don Juan 2:2, Gorica:Gaj 1:3, Fori Škale: Trafika  2:0, 
Kava bar: Dan želja 1:2; lestvica po 6.kolu: Fori Škale in Dan želja po 7, 
Saloon Konovo 6 itd. 

• Zdravko  Golob 

Seltron Ruše:Elektra 83:81 (43:27) 

Neprijetno 
presenečenje 

V 2. slovenski košarkarski ligi - vzhod je bila v sobotnem kolu kop-
ica presenečenj. Med drugim je prvi poraz doživela doslej vodilna Piv-
ovarna Laško, neprijetno pa so svoje navijače presenetili tudi košarkarji 
šoštanjske Elektre. Povsem nepričakovano so namreč klonili v Rušah. 
Domačini so goste presenetili z odlično igro in ob polčasu povedli kar za 
16 točk. V nadaljevanju so bolje zaigrali gostje in v 37.minuti izenačili 
na 73:73. Štirideset sekund pred koncem je bil rezultat 79:79, odločilni 
koš pa so domačini dosegli z razdalje prav v zadnji sekundi tekme. Za 
Elektro je 24 košev dosegel Rizman, Plešej pa 22. V naslednjem kolu bo 
Elektra doma igrala s predzadnjim Slovenj Gradcem. 

Namizni tenis 
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Ekipa v sklepnem delu 
Mladinska ekipa ERE je v soboto na kvalifikacijskem  turnirju osvojila 

2.mesto in si s tem zagotovila nastop v finalu  najboljših 8 slovenskih 
ekip, ki bo 8.januarja v Murski Soboti. Turnir so organizirali Velenjčani, 
zmagala paje ekipa Potrošnika iz Murske Sobote. Tretja je bila ekipa 
TAM iz Maribora, četrta Arcont iz Gornje Radgone, peti pa Fužinar z 
Raven na Koroškem. Za ERO so igrali brata Slatinšek in Damijan Vodu-
šek. 

Mlada ekipa seje z gostovanja v Radljah ob Dravi vrnila s polovičnim 
izkupičkom. Z gostitelji je igrala 5:5 in dokazala, da se za mlade ni treba 
bati, posebej pa sta se izkazali Saša Koprivec in Karmen Steblovnik. 

• A.V. 

Squash 
85 X  SS tu s m 

Tokrat uspeh v Gradcu 
Na posebno povabilo enega najuspešnejših avstrijski klubov "Play-

er" seje najboljša slovenska igralka Petra Vihar kot edina iz Slovenije 
udeležila zaprtega turnirja za avstrijsko jakostno lestvico. V močni 
konkurenci je osvojila 3.mesto 

S 3.in 4.ko|om bodo v soboto nadaljevali slovensko ligo. Velenjčani 
bodo v 3.kolu gostovali v Vojniku. Dekleta si obetajo tretjo zaporedno 
zmago, fantje  pa obljubljajo trd boj in morebitno prvo zmago v letošnjem 
prvenstvu. V 4.kolu so Velenjčani prosti. 

• BigJoco 

Kegljanje 

Moškim poraz, ženskam zmaga 
Srečanje 9.kola v moški medregijski ligi je na Ravnah med Dravskimi 

elektrarnami in Šoštanjem pripadlo "domačinom" iz Dravograda. 
Šoštanjčani so srečanje izgubili v zadnjih 50 lučajih, pred tem pa so vso 
srečanje vodili. Gostitelji so zmagali s 5:3 in 4.990:4.960. V 10.kolu bodo 
spet gostovali, v Trbovljah pa se bodo pomerili z drugo ekipo Rudarja. 

ŠOŠTANJ: Križovnik 823 (0), Glavič 869 (1), S.Fidej 822 (1), Kram-
er 832 (1), Sotler 801 (0) in Hasičič 813 (0). 

Bolj so se izkazale šoštanjske kegljavke. Na domačem kegljišču so 
gostile uveljavljeno ekipo Nafte  iz Lendave in visoko zmagale s 6:2 in 
2.209:2.198. V 6.kolu bodo gostovale v Mariboru pri ekipi G1M Miklavž. 

ŠOŠTANJ: Hojan 370 (1) Premelč 364 (0), Mihajlev 355 (0), Lozič 
357 (1), Prelog 370 (1) in Podbrežnik 393 (1). 

Kapetan  Ervln  Polovšak 
(foto  vos) 

To  je bila Igral 

Velenje:Mlinotest 20:25 (8:10) 

Dober začetek 
V ženski ligi so v soboto odigrali že tekme drugega dela oziroma 7.kro-

ga prvenstva. Velenjčanke so sicer doživele nov poraz, vseeno pa 
približno 200 gledal-
cev ni bilo nezado-
voljnih s tem kar so 
pokazale, še zlasti to 
velja za njihovo igro 
v prvih 20 minutah. 
Zaradi prevelikega 
spoštovanja nasprot-
nic so mlade Velenj-
čanke na večini te-
kem doslej dovolile 
nasprotnicam, da so 
jim že kar na začetku 
dobro napolnile nji-
hovo mrežo. V so-
boto je bilo drugače. 
V 7.krogu so gostile 
Ajdovke proti kater-
im so na začetku za-
igrale odlično. Do-
bršen del prvega 
polčasa so vseskozi 
vodile, žal, so jim 
nato pričele pohajati 
moči in s presene-
čenjem ni bilo nič. 
Vseeno pa - kot smo dejali - je igra Dobnikove ekipe vse boljša. Po dolge-
ma času je znova zaigrala Hudarinova in ob tem ljubitelji ženskega roko-
meta upajo, da bo (lahko) tudi v prihodnje veliko pomagala pri uveljav-
itvi te mlade ekipe. 

Velenje: Lakič, Brelih, Hudarin 6, Topič 1, Nojinovič, Rodič, Ste-
vanovič 5, Krajnc 4, Ibralič 4, Raukovič, Notesberg, Matič 

• vos 

Stevanovlčeva  v akciji 



Tudi NCY Marathon je Amerika 
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Pozdrav v slovenščini 
Slovenski tekači so na 

letošnjem 24. newyorškem mara-
tonu dosegli z uvrstitvijo Marije 
Vidovič na 20. mesto v ženski 
konkurenci enega največjih 
mednarodnih uspehov, poleg 
tega pa predstavili Slovenijo v 
družbi 25.000 športnikov iz 104 
držav na najimenitnejši način. 

Prav gotovo bo 20 slovenskim 
maratoncem, ki so se zaupali Go-
renjevi družbi Turizem in vodstvu 
Tekaške sekcije Gorenje, v naj-
lepšem spominu ostala slovesna 
otvoritev pred palačo OZN. Ne le, 
d a j e plapolalo več slovenskih 
zastav in napisov in da se je slišala 
dobrodošlica v slovenščini, temveč 
so organizatorji poiskali tudi slo-
venskega prevajalca. Velike pozo-
rnosti smo bili deležni tudi zaradi 
enotnih oblačil. Bunde v privlačni 
barvi smo staknili v novomeškem 
Novoteksu, z našitki Gorenje in 
značkami Slovenije smo postali 
nenadoma zelo zanimivi tudi za 
menjevalce opreme in zbiralce. Po 
uradnem delu in teku na zajtrk v 
Centralni park je bilo menjavanje 
opreme tako živahno kot je pestro 
na newyorški borzi. Največ zani-
manja je bilo za našo bundo, ven-
dar v soboto, pa tudi pozneje, je 
nihče ni dal kljub vabljivim ponud-
bam! Zato p a j e bilo že bolje z ru-

menimi kapami Gorenja , ki so 
menjale lastnika! Francozi so jo 
zamenjali z najlepšo ogrevalno tr-
enerko francoskih  maratoncev, 
sponzorirano od francoskega  mi-
nistrstva za mladino in šport. Ircem 
je bila slovenska oprema tako všeč, 
da so nam poklonili zlato značko 
triperesne deteljice in kravato, bun-
do pa bodo prejeli na 9. novolet-
nem teku 18. decembra v Topol-
šici. Posel je posel in takšen je tudi 
maraton v New Yorku. Na svetov-
ni razstavi športne opreme je Uta 
Pippig dejala: "Zmagala bom!" 
Nadvse vesela je bila značke slo-
venskega olimpiskega komiteja in 
naposled postala prava zmagoval-
ka. "Zmaga v New Yorku je 
vredna toliko kot na olimpiadi!" 
je bil njen odgovor v ponedeljko-
vem Daily Nevvsu, v katerem je bila 
na TOP 25 uvrščena tudi Marijana 
Vidovič, prav vsi slovenski mara-
tonci pa prav tako objavljeni - od 
255. mesta BožaMulejado 17405. 
mesta Milene Peče. 

Še utrinek iz vrveža na razstavi 
opreme: v paviljonu Reebok sem 
pomeril copate; zaradi cene bi po-
treboval sponzorja! Že v nasled-
njem trenutku je prišel predstavnik 
in napoved časa Marijane Vidovič 
je bilo dovolj, da jo je dan pred 
maratonom čakal zavoj s copati, 

majico in trenerko. Ni bilo veliko, 
toda dovolj, da verjamejo na lepe 
oči. Toda tudi Marijana ni razoča-
rala. 

Na maratonskem teku, proga 
poteka po vseh petih okrožjih New 
Yorka, je Božo Mulej dosegel svoj 
najboljši čas. "Ko slišiš pozdrav 
v slovenščini, se naše poslanstvo 
premalo ceni"! Danilo Flisar iz 
Murske Sobote je kot absolvent 
Fakultete za šport želel doživeti ta 
spektakel. "Nisem atlet, toda 
maraton je bil izziv in zdaj meje 
navdušil!" 

Marjana Vidovič sploh ni ver-
jela, d a j e dvajseta in v svoji kate-
goriji verjetno štirinajsta. 
Pričakovala sem boljši rezultat, 
ne pa tako dobre uverstitve. Hv-
ala tekačem Slovenije za soli-
darsnostno akcijo! Razpoloženje 
ob progi je bilo nepozabno." 

Janez Kovač je kot nekdanji 
tekač sklenil svojo atletsko pot v 
New Yorku. "Organizacija pod 
vodstvom TS Gorenje je bila en-
kratna. Mislim, da Slovenija še 
ni znala izkoristiti vseh možnosti 
na takšnih prireditvah, kot so 
svetovni maratoni!" Klavdija 
Šturn, Tanja Kovač, Lojze Šale-
har itd. "Uresničene želje in iz-
polnjena pričakovanja"... 

• Hinko Jerčlč 

Šaleški jamarski klub Topolšica 

Nadaljujejo raziskave sistema 
'Molička peč' 

Jamski sistem Molička peč je od 
lanskega leta dalje največja jama na 
Štajerskem. Dolga je 2308 m, globo-
ka pa 682 m. Na najnižji točki jame je 
ožina, za katero se vidi nadaljevanje. 
Z nadaljnjimi raziskavami utegne 
postati celo ena večjih jam v Sloveniji, 
že sedaj pa se s svojo globino uvršča 
med prvih deset najglobljih jam v 
državi. Zato je razumljivo, da jamarji 
kot tudi ostali raziskovalci v zadnjem 
času usmerjamo največjo pozornost 
prav v to jamo. Na vsaki raziskovalni 
akciji se porajajo nova vprašanja, na 
katera skušamo jamarji sami ali v 
sodelovanju z raznimi strokovnimi in-
situcijami, najti ustrezne odgovore. 

Jamarji iz Topolšice in Velenja, ki 
ta sistem raziskujemo, smo opravili 
doslej že številne meritve in raziskave, 
več kot v katerikoli jami doslej, mnogo 
pa jih še čaka na realizacijo. Sistem 
Molička peč namreč predstavlja 
svojstven tandem dveh globokih bre-
zen ne samo po tem, da se ti brezni na 
globini 618 m združita, temveč tudi s 
stališča hidroloških in meteoroloških 
značilnosti. Že pri prvih raziskavah 
Zadnikovega brezna v letu 1991 so 
jamarje presenetile velike količine 
snega in ledu, na katere smo naleteli 
na različnih globinah brezna. Na koti 
-100 m je npr. debelina snega in ledu 
znašala preko 6 m. Najgloblje pa smo 
v breznu opazili sneg ter led na koti -
275 m, t.j. na eni izmed polic v spod-
njem delu 210 m globokega prepada, 
imenovanega Adrenalin. Zaradi 
ogromnih količin snežnih in ledenih 
sedimentov seje tudi temperatura zra-
ka v jami gibala stalno med 0,5 in 3 
stopinjami celzija, kar je bilo dognano 
z meritvami. Zanimivo paje zlasti to, 
da v sosednji Ledeni devici, katere 
vhod je oddaljen od vhoda v Zadnik-
ovo brezno le slabih 200 m, snega in 
ledu sploh nismo zasledili. 

Izjemno suhi zimi v letih 1991/ 
1992 in 1992/1993 sta verjetno vpliva-
li na občutno stanjšanje količine sne-
ga in ledu v Zadnikovem breznu. Na 
že omenjeni koti -100 m je dne 
23.9.1993 bil izmerjen nivo snega in 
ledu kar 6,5 m nižje kot 26 oktobra leta 
1991. Sneg in led je v precejšni meri 
pobralo tudi na ostalih lokacijah, kot 
npr. na koti -140 m, -170 m in -275 m. 
Zato je tudi temperatura zraka v 
breznu nekoliko porasla. Posledica 
taljenja snega in ledu je bolj ali manj 
stalen pretok vode, ki znaša okoli 10 
l/min. Tej količini je treba prišteti še 
vodo, ki s pronicanjem ali kako 
drugače izhaja iz razpok v kamnini. 

Na globini nad 620 m pretok vode 
zaradi pritoka iz Ledene device še 
naraste in znaša na sedanjem dnu jame 
cca 60 l/min. oziroma 1 l/s. Ta podatek 
seveda velja za normalne vremenske 
pogoje oziroma za obdobja z manj pa-
davinami. Če paje padavin na površju 

nadpovprečno mnogo, kot je to deni-
mo bilo letošnjo jesen, pa se v odvis-
nosti od teh ustrezno poveča tudi 
pretočna količina vode v breznu. 

Voda v Ledeni devici predstavlja 
resnejši problem za jamarje šele v glo-
binah med 150 in 300 metri. V teh glo-
binah je pet slapov, ki ob večjem 
deževju predstavljajo resno oviro. V 
globini 390 m je studenček, kjer se 
pretaka okoli liter vode na minuto in 
po opazovanjih se količina zaradi pa-
davin ne povečuje ali zmanjšuje. 

Ob takšni količini vode se človek 
najprej vpraša, kje vsa ta voda potuje 
in v katerih izvirih nižje v dolini potem 
priteče zopet na dan. Odgovor na 
takšno vprašanje je mogoče dobiti 
pravzaprav le na en način. To je z bar-
vanjem vode. Jamarji sami takšnih 
raziskav ne izvajamo, saj za to nismo 
dovolj strokovno usposobljeni. 

Naključje paje hotelo, da so stro-
kovnjaki GZL-a ravno v tistem času 
izvajali na območju Veže barvanja 
vodnih tokov in sicer v okviru raziskav 
zaledja pomembnejših vodnih virov v 

Savinjski dolini. Raziskave je vodil 
mag. Dušan Novak. Ker bi barvanje v 
enem od brezen na Veži poleg drugih 
točk dalo zelo pomembne podatke o 
podzemnem pretakanju vode, smo se 
jamarji z mag. Novakom dogovorili, 
da obarvamo vodo v enem izmed 

brezen na Veži (Veža je 
kraška planota nad 
Lučami). Izbrali smo 
Zadnikovo brezno, v ka-
terem sta dva člana 
jamarskega kluba To-
polšica dne 23.9. obarv-
ala vodni tok na globini 
140 m. 

Topolška jamarja sta 
s 5 kg barve RODAM1N 
(barva zdravju ni škod-
ljiva) obarvala vodo, ki 
priteka izpod ledene 
gmote z izdatnostjo cca 3 
l/min. Rezultati bodo po-
dani v enem od nasledn-
jih prispevkov. 

Nadaljnje raziskave 
se navkljub problemom 
zaradi ožine na koti -682 
m izvajajo po načrtu, žal 
pa jamarje pri tem 
močno ovira izjemno 
slabo, deževno vreme, ki 
traja že od septembra 
naprej. Dež namreč zara-
di velike propustnosti 
apnenca hitro pronica v 
globino, zato potem še 

enkrat "dežuje" v jami, kar ustvarja 
nadležno vlago. Glavni cilj raziskav je 
doseči čim večjo globino, kar je z 
ozirom na potencialno globino, ki 
znaša v tem delu Alp preko 1000 m, 
možno. Obstaja pa tudi možnost po-
vezave v obstoječi jamski sistem še 
katero izmed sosednjih jam, pri tem 
imamo jamarji v mislih 448 m globo-
ko brezno 1-51. Vsekakor je potrebno 
na Molički peči, kot tudi na sosednjih 
področjih (Poljšak, Križevnik, Poljske 
device) opraviti še veliko raziskoval-
nega dela, ki ga nameravamo jamarji 
obeh klubov v naslednjem obdobju iz-
vajali združeno. K sodelovanju pa 
želimo povabili tudi ostala društva. 

Z odkritjem sistema Molička peč 
smb jamarji naposled dokazali, da se 
tudi v Kamniških in Savinjskih Alpah 
nahajajo zanimivi kraški pojavi in da 
z ozirom na njihovo slabo raziskanost 
čaka raziskovalce podzemnega sveta 
v tem delu Slovenije še mnogo zani-
mivih odkritij. 

• Slavko  Hostnik 
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SUOVEHIA 

PRODAJALNA 

Kocenova 4 
Celje 
tel.: 24-751 

BOGATA  IZBIRA  IZDELKOV 
ZA  v 

ŠOLARJE 
SLIKARJE 
PODJETNIKE 
GOSPODINJE 
IN ZA VSE  VELIKO 
PRESENEČENJ! 

OBIŠČITE  NAS! 

Ne, nismo trgovci z 
registrskimi blagajnami. 

Stopili smo korak naprej. 
Blago, ki ga tržimo, je Znanje. 

Naša specialnost je poznavanje poslovanja na področju trgovske dejavnosti., 
reference pa dokazujejo, da smo sposobni rešiti informacijske probleme tudi v drugih 

poslovnih okoljih. 
Strankam ponujamo celovit informacijski inženiring, podprt s predanim posluhom za 

potrebe, in tudi želje, naročnikov. 
Osebne računalnike in ostalo računalniško opremo lahko pri nas odslej dobite na tri 

brezobrestne obroke ali na šest - mesečni kredit pod ugodnimi obrestnimi pogoji 
Agrina INFORMATIKA, Novo Celje 9, 63310 Žalec, Tel: 063 - 713 - 568, 711 - 123, 

713-211 

za ljudi, ki iščejo odgovore 
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Kje so, kaj delajo? 
; Sodelavci Radia Velenje se v teh dneh že 
; vneto pripravljajo na decembrske oddaje, za 
| katere pravijo, da morajo biti nekaj poseb-
; nega, tako kot se za prihajajoče praznike spo-
! dobi. Veliko in še več neposrednih kontaktov 

s poslušalci, veliko in še več nagradnih iger in 
dobre, razpoloženjske glasbe. 

Tako razmišlja tudi tonski tehnik Marjan 
Slapnik, kije trenutno v domači negi, poško-
doval seje namreč z delom. Pardon, Delo, ti-
sto z veliko začetnico mu je poškodovalo oko. 
O tem, ali bo ČGP Delo zaradi te poškodbe 
zdaj tožil ali ne, pa iz Zgornje Savinjske doli-
ne, kjer zdaj živi, še ni vesti. 

Najhuje, kar se lako voditelju oddaje na Ra-
diu Velenje pripeti paje, da zjutraj ne more 
priti pravočasno na delo. Pri tem neznansko 
trpi. Sem ne šteje tisto, ko zaspi oddajo. To 

namreč ni trpljenje. Danijel Vunderl pa si v 
ponedeljek zgodaj zjutraj ni mogel nič poma-
gati. Vsaka minuta mu je bila muka, a s 
Koroške se po neočiščenih cestah z javnim 
prevoznim sredstvom do šestih ni mogel pre-
biti. Samo na uroje lahko gledal... Zadregoje 
rešila kar urednica Mira Zakošek, ki jo je o 
pogrešanem Danijelu šele dest čez šest obve-
stil tehnik Mitja Cretnik, nepopisni optimist, 
kije vse do takrat upal in upal, da se Danijel le 
pojavi. A zaman. 

No, ampak vsak se da pogrešiti razen naše 
pridne Rajke Lesnik. Najbolj se nam na ra-
diu pozna, kadar nje ni. Pospravi za nami vse 
tisto, kar v naglici pustimo neurejeno in nepo-
spravljeno. Pa še prijazno nam skuha kakšno 
kavico, kadar mi ne utegnemo. Tako tudi 
sama prispeva h kakšni dobri oddaji, čeprav 

tega morda ni čutiti. Mirjam Salobir paje v 
veselem pričakovanju. Tudi zadnje dneve, ki 
jo ločijo do tega dogodka, je pripravljana pri-
hiteti na pomoč, če jo potrebujemo. Že zdaj 
se veselimo, da bomo morda glas njenega 
malega kričačaali kričačke lahko uporabili za 
kakšno režirko. 

Simona Brglez, naša Celjanka, paje med 
tistimi, ki najbolj vneto polni zvezek, ki se mu 
reče: Sem vpišite opombe. Neprestano nekaj 
piše in človek sploh ne more veijeti, od kje ji 
toliko idej. Res je, da jih do drugih nikakor ne 
more in ne more spraviti, zato pa jih sama v 
svojih oddajah dosledno uporablja. Bravo, 
Simona! Opomba: je tudi edina, ki kdaj na ra-
dio prinese kakšen svinčnik, daje možno v 
studiu vsaj pisati. 

I mkp 

Tedensko poročilo o meritvah onesnaženosti zraka na 
območju občine V e l e l e 
V tednu od 15.11. do 21.11.1993 so povprečne 24-urne koncen-
tracije SO2, izmerjene v AMP na območju občine Velenje, presegale 
dovoljene dnevne koncentracije: 
125 mikro-g S02/m3 za urbana in industrijska območja 
100 mikro-g S02/m3 za neindust.,zaščitena in rekreacijska območja v 
naslednjih dneh: 
16.11. AMP VELIKI .VRH 330 mikro-g/m3 

17.11. AMP VELIKI VRH 210 
20.11. AMP VELIKI VRH 110 

• Sekretariat  za varstvo  okolja 

MAX. POLURNE KONCENTR. 
o d 15.11. d o 22 .11 .1993 

konc. SO 2 (mg/m3) 

V V . Z A V . 

MERILNE POSTAJE 

• • 16.11. 

Kiitl 10.1t. 
0BB 16.11. 

20.11. 
17.11. 

21.11. 

Predavanje in duhovna g l a s b a 
"Deve ali angeli", v Knjižnici Velenje 

^ v četrtek. 25 .1 1. 1 9 9 3 o b 18. uri. 

Vpis za trfnesečni  tečaj sprostitvenih tehnik, meditacije in joga sinteze. 
Vaje za ohranitev dobrega psihofizičnega  počutja "Ravnovesje med 
duhom in telesom" v nedeljo, ob 15. uri, 28.11.93 in 12.12.93 v telo-

vadnici OŠ Miha PintcrTolcdo Velenje. 

Ramaton in Skupina za duhovni razvoj Velenje, tel: 854-344. 

| Zunanja trgovina 
Mariborska  7, Celje 
tel. 063/411-256, 441-245 

IZREDNI POPUST-10 % 
DO 30. NOVEMBRA1993. 
Kanina Belarus - cena 126.000 SIT brez p.d. 

barva črna in rjava 
Planina Gnessin - cena 135.000 SIT brez p.d. 

barva črna 
Harmonike 96 bas samo 33.000 SIT brez p.d. 

Gotovinski  popust. 

"KONTAKT" 
T O P O L Š I C A 85d, T E L . 893-701 

Odp. čas : de l . 8. - 1 2 . , 15. - 1 9 . h ; s o b . 8 . - 1 2 . h 

NUDIMO POPRAVILA: 
• električnega  orodja (Iskra,  Biack&Deckerin 

ostalih proizvajalcev) 
• malih gospodinskih aparatov 
• transformatorjev  in stopniških avtomatov 
• manjših elektromotorjev... 
Obnavljamo motorje za pralne stroje - za samo 

3.850,00 sit!!! 
VSAKA  STRANKA  BO SODELOVALA  V  NAGRADNEM 
ŽREBANJU,  KI BO konec JANUARJA '94! Se priporočamo! 

HVALEŽNA POKROVKA 
Veselo  presenečenje  za vse, ki radi 
kuhamo - hvaležna  pokrovka. Kako? 
boste rekli.  Tako,  da  loči  paro in 
tekočino.  Skozi  odprtine  na dnu 
pokrova izhaja para, ki se utekočinja 
pod zgornjim  pokrovom ter se skozi 
odprtine  vrača  nazaj v posodo. 

S tem omogoča,  da  se toplota  s paro ne izgublja  v ozračje,  ampak se vrača  in 
tako občutno  skrajša  čas  kuhanja ali  pečenja.  Pečica  -friteza  hkrati,  torej. 
Uporabljali  jo boste, kolikor  dolgo  boste kuhali,  in to pri vseh tipih  posode,  do 
premera 21 oziroma 29 cm. 
Mala  pokrovka 4.900 SIT,  velika  pokrovka 5.900 SIT.  Vse  informacije:  Marko 
Sušnik,  C.  Dolomitskega  odreda  31, Ljubljana,  telefon  (061)  263-795. 

MALA + VELIKA + ČISTILO = 9.900 SIT 

ocajt 
DELOVNI  ČAS:  vsak  dan  od  7.  do  20.  ure, 

ob  sobotah  In  nedeljah  od  8.  do  14.  ure. 
Stari trg 12, tel: 856 - 763 

Tomšičeva 15, tel: 855 - 420 

TOALETNI PAPIR 10/1 
MOKA 25/1 

188,60 SIT 

TEKOČINA ZA POSODO - TICO PIATI 4/1 
MEHČALEC 4/1 
PRALNI PRAŠEK L0L0 8/1 
COPATI 3 KOM. 
SIRUP 5/1 
PUDING 
KOMPOT MARELICA 
ČOKOLADA LETEČI MEDVEDKI 

352,00 SIT 
360,00 SIT 

1.4 

882,00 SIT 
29,90 SIT 

173,00 SIT 

ZA VEČJE 
NAKUPE 

MOŽNOST 
PLAČILA 

NA 2 ČEKA 
IN ZAMIK 
PLAČILA! 

POHITITE, 
KOLIČINE 

SO 
OMEJENE! 

APO 
Zaradi preureditve 

lokala na Prešernovi 22 
v Velenju, vam po 

izjemno ugodnih cenah 
ponujamo razstavne 

eksponate. 
M o ž n o s t p l a č i l a n a 5 
č e k o v b r e z o b r e s t i , 

Pri t a k o j š n j e m p l a č i l « 
waiw p r i z n a v a m o 10 

p o p u s t . 
Informacije: 
tel 853 - 930 

Vljudno  vabljeni  ! 

I o 
m 

«f  v/-V/ 

107,8 MHz (oddajnik Plešivec) in 88,9 
MHz (oddajnik Velenje) 
ČETRTEK, 25.N0VEMBRA: 6.00 Dobrojutro; 6.30 Poročila; 7.00 Ju-
tranja kronika; 7.30 Horoskop; 8.00 Vaš glas, naša glasba; 9.00 Lju-
bljanska banka se predstavi; 9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje. 14.00 
Pozdrav; 14.30 Poročila; 15.30 Dogodki in odmevi; 16.10 Poslovni utri-
nek; 16.30 Kdaj,kje,kaj; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje. 

PETEK, 26.NOVEMBRA: 6.00 Dobrojutro; 6.15 Brskamo po zgodo-
vini; 6.30 Poročila; 7.00 Jutranja kronika; 7.30 Horoskop; 9.30 
Poročila; 10.00 Na svidenje. 14.00 Pozdrav; 14.30 Poročila; 15.30 
Dogodki in odmevi; 16.00 Petkov klepet; 16.30 Za konec tedna; 
18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje. 

SOBOTA, 27.N0VEMBRA: 6.00 Dobrojutro; 6.30 Poročila; 7.00 Ju-
tranja kronika; 7.30 Horoskop; 8.30 Izbor pesmi tedna; 9.30 
Poročila; 10.00 Na svidenje. 14.00 Pozdrav; Vaše čestitke in pozdra-
vi; 14.30 Poročila; 15.30 Dogodki in odmevi; 16.30 Kdaj,kje,kaj; 
17.00 Minute za film; 18.00 V imenu Sove; 18.30 Poročna; 19.00 
Na svidenje. 

NEDELJA, 28.NOVEMBRA: 6.00 Dobrojutro; 6.30 Poročila; 7.00 Ju-
tranja kronika; 7.30 Horoskop; 8.00 Nedeljski utrinek; 9.30 Trič trač 
in druge čveke; 10.00 Na svidenje. 14.00 Pozdrav; Vaše čestitke in 
pozdravi; (vmes ob 14.30 Poročila; ob 14.50; 15.50 in 16.50 epp 
bloki); 17.30 Minute z domačimi ansambli; 18.15 Duhovna iskanja; 
18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje. 

PONEDELJEK, 29.NOVEMBRA: 6.00 Dobrojutro; 6.30 Poročila; 
7.00 Jutranja kronika; 9.00 Nasveti vrtičkarjem; 9.30 Poročila; 
10.00 Na svidenje. 14.00 Pozdrav; 14.30 Poročila; 15.30 Dogodki 
in odmevi; 16.30 Kdaj,kje,kaj; 17.00 Ponedeljkov šport; 18.30 
Poročila; 19.00 Na svidenje. 

TOREK, 30.NOVEMBRA: 6.00 Dobrojutro; 6.30 Poročila; 7.00 Ju-
tranja kronika; 7.30 Horoskop; 8.00 Odstopim, odstopiš; 8.30 Bor-
zni kotiček; 9.30 Poročila; 9.45 Kuharske variacije; 10.00 Na 
svidenje. 14.00 Pozdrav; 14.30 Poročila; 15.30 Dogodki in odmevi; 
16.30 Kdaj,kje,kaj; 17.00 Naši kraji in ljudje; 17.30 Pa zapojmo eno 
po slovensko; 18.30 Poročila; 19.00 Na svidenje. 

SREDA, 1.DECEMBRA: 6.00 Dobro jutro; 6.30 Poročila; 7.00 Ju-
tranja kronika; 7.30 Horoskop; 8.00 Problem je vaš, rešitev je naša; 
9.30 Poročila; 10.00 Na svidenje. 14.00 Pozdrav; 14.30 Poročila; 
15.30 Dogodki in odmevi; 16.30 Kdaj,kje,kaj; 17.00 Mi in vi; 18.30 
Poročila; Ziv žav; 19.00 Na svidenje. 

Kino Velenje vabi na 

OTROŠKI FILMSKI DAN 
Filmsko veselje za stare in mlade 

v nedeljo, 28.11.: 
oh 10. uri PREDPREMIERA 

filma  ZADNJA VELIKA 
AVANTURA(Arnold 
Schvvarzenegger) 

ob 16. uri čudovita Waltdiesne-
yeva risanka KNJIGA O 
DŽUNGLI 

oh 17.30 uri avanturistična 
uspešnica JURSKI PARK 

ob 20. uri psihološka kriminalka 
PROSTI PAD (Michael 
Douglas) 

Nagrade za obiskovalce! 
Razpis nagradnega natečaja! 
Povezovala bo Suzana Kok! 

Pokrovitelji prireditve: Naš 
čas Velenje, Pluton d.o.o, 
VTV Studio 

1 
r m 

KINC IKIINC IKIINC 
Petek,  26.11. okoli  24. ure 
Promocija filma SLI VER v Di-
skoteki DUO v Šentilju: 
-glasba iz filma 
-glasbeni videospot 
- žrebanje treh nagrajencev 

D O M K U L T U R E 
V E L E N J E 

X  X  X  X  X  X  X  X  X  X  X  X  X  X  X  X  X  X  X 

V  nedeljo,  28.11.od 10. -
20. ure 
OTROŠKI FILMSKI DAN! 
V  soboto, 27.11. ob 21. uri 
PROSTI PAD (Falling down) - psi-
hološka kriminalka. 
Vlogi: Michael Douglas, Robert 
Duvall 
Režija: Joel Schumacher 
Poprečnemu, miroljubnemu 
meščanu v gneči prometnega 
zastoja popustijo živci... 

Ponedeljek,  29.11. ob 
20. uri 
NINA - akcijski triler 
Vloga: Bridget Fonda, Harvey 
Koitel, Gabriel byrne 

K I N O Š O Š T A N J 
S -S i; :: « •::: S S B » S B -i S -ž K •:! 
Sobota, 27.11. ob 16. uri 
risanka KNJIGA O DŽUNGLI 
Sobota, 27.11. ob 18. uri 
PROSTI PAD - psihološka 
kriminalka. 
Nedelja,  28.11. ob 10. uri 
JURSKI PARK avanturistični. 

K I N O Š M A R T N O OB 
PAKI 

Nedelja, 28.11. ob 14. uri 
risanka KNJIGA 0 DŽUNGLI 



O b d n a Ve lenje 
a a a s s s s s a s K s a s a a s a a s s 

Zdravstveni  zavod Velenje  ima orga-
nizirano NUJNO MEDICINSKO 
POMOČ za celotno območje občine 
Velenje  v Zdravstvenem  domu Ve-
lenje in to 24 urna dan (podnevi  in 
ponoči - ob delavnikih  in praznikih). 
Pomoč poiščite  osebno v Zdravstve-
nem domu Velenje  ali po telefonu 
na številko  94 ali 856-711. 
Zdravniki: 
Četrtek, 25. novembra - dopoldan 
dr. Friškovec, popoldan dr. Seher, 
nočni dr. Urbane in dr. O.Renko 
Petek, 26. novembra - dopoldan 

DEŽURSTVA 
dr. Urbane, popoldan dr. Gašper, 
noCni dr. Kozorog in dr. Friškovec 
Soboto, 27. novembra in nedeljo, 
28. novembra - dr. O.Renko, dr. Pir-
tovšek, dr. Stupar 
Ponedeljek, 29. novembra-
dopoldan dr. Slavič, popoldan dr. 
O.Renko, noCni dr. Urbane in dr. Lazar 
Zobozdravstvo: 
Soboto, 27. novembra in nedeljo, 
28. novembra- dr. Romana Lah 
od 8. do 12. ure v dežurni zobni 
ambulanti ZZ Velenje. 
Lekarna: 
Ob sobotah, nedeljah in praznikih 
je dežurna lekarna v Velenju z 

GIBANJE PREBIVALSTVA 
enourno prekinitvijo med 12. in 
13. uro. 
Veterinarska postaja v Šoštanju: 
Od 26. novembra do 3. decembra -
Ivo Zagožen, dr.vet.med, Jerihova 
38, tel.: 858-704. 

Občina Moziije 

Veterinarska postaja v Mozirju: 
Do 28. novembra - Marjan Lešnik, 
dr.vet.med., Ljubija, tel.: 831-219. 
Od 29. novembra do 4. decembra -
Ciril Kralj, dr.vet.med., Ljubno, 
tel.: 841-410. 

NOV DALJINSKI TELEFON ABASO-
NIC (500 m) prodam za 9990 SIT. 
S 850-552. 
KLAVIRSKO HARMONIKO, skoraj 
novo 120 basno, ter 14 registrov, 
nemško, prodam za 800 DEM. S 
850-056. 
GOLF RDEČE BARVE, dizel, letnik 
84, prodam. Cena po dogovoru. 
« 858-697. 
ZAMENJAM ENOSOBNO STANO-
VANJE, za manjšo starejšo hišo v 
bližini Velenja (Bevče, Vinska gora, 
Lipje...). » 850-129. 
PET KM IZ LAŠKEGA, smer Breze, 
prodam manjšo hišo (voda, elektri-
ka, centralna, kamin), z nekaj zem-
lje (sadovnjak, njiva, vrt). Primerna 
je tudi za vikend, a 850-129. 
Možna je zamenjava za podobno 
bliže Velenja. 
MOTOR ZA R-4 GTL, letnik 1991, 
prodam z dokumentom. Stropnik 
Peter, Florjan 63, Šoštanj. 
PLAŠČA IN JAKNI iz blaga ter 
krznen plašč vse št. 42-44, pro-
dam. a 853-924 popoldan. 
PRAŠIČE TEžKE od 80 do 100 kg 
in 30 do 40 kg, prodam. Kajzer 
Vrba, Dobrna. 
DEPUTATNO KARTO ZA PREMOG, 
prodam. Rok veljevnosti 
15.12.1993. a 894-071. 
AVTO AX, letnik 1990, prodam. 
Cena po dogovoru. 8 853-913. 
ZELO DOBRO OHRANJENO KOTNO 
SEDEŽNO  GARNITURO, prodam. 

\  Motnost kredita. Informacije in 
ogled Šmartno ob Paki 84, ali po 
telefonu 885-609. 
PISALNO MIZO PRODAM za 8000 
SIT in dve jogi vzmetnici za 8000 
SIT. B 852-876. 

mali OGLASI 
PLETILNI STROJ PFFAF, dvoredni z 
dodatno opremo, prodam. Informa-
cije popoldhe po telefonu 885-601. 
USNJENA GALANTERIJA FORŠTNER 
zaposli šivilijo.Informacije popoldan 
po telefonu 885-601. 
SPALNICO S FRANCOSKIM JOGI-
JEM prodam ter žensko kolo in 
šivalni stroj.a 858-005. 
ZASTAVA 128, SKALA 55 letnik 
1989/4, prodam, a 853-476. 
JUGO 55 A, letnik 1987, registri-
ran do 1/94, nove prevleke in avto-
radio, prodam, a 854-987. 
KUPIM SMUČARSKE ČEVUE št. 
43. a 857-534. 
SAMCA PAVA, letnik 1991, kupim, 
a 832-878. 
MANJŠI BARVNI TELEVIZOR in ne-
kaj CD -jev prodam. B 856-249 
Nina. 
KOZO POCENI PRODAM. S 850-
492 popoldan. 
IZDELUJEM ŠROGL, nosila, lestve, 
klepe in to tudi prodajam. B 892-
133. 
KRZNENO JAKNO NERC, prodam 
za 800 DEM, možno na dva obro-
ka. B 856-756. 
V VELENJU KUPIMO enosobno sta-
novanje v I. ali II. nadstropju. B 
856-899. 
NOVO BELO OTROŠKO POSTEUO 
zjogijem, prodam 30% ceneje kot 
v trgovini in pletilni stroj Brotherza 
grobo pletenje, še skoraj nov. 
B 854-504. 
R-5, UGODNO PRODAM.8 850-
883. 
ŠKODO FAVORIT, letnik 91, pro-
dam. B dopoldan 851-890 ali 
zvečer 0602-44-027. 

PRAŠIČA ZA ZAKOL, težkega okrog 
190 kg, prodam, a 885-529. 
16 MESECEV STARO TELIČKO 
PRODAM. B 893-341 po 20 uri. 
POLAGANJE, BRUŠENJE, LAKI-
RANJE VSEH VRST PARKETA, 
montaža, predelava kuhinj ter 
drugega pohištva. B 851-110. 

SKORAJ NOVO SPALNICO IN DNEV-
NO SOBO, ugodno prodam. Ogled 
možen v petek med 10. in 12. uro, 
na Cesti Talcev 45, (Surovina). 
Lah, Velenje. 

PRIMA ZAVAROVALNICA z vami 
na vsakem koraku. Informacije 
852-063 ali 853-578. 

MEDICINSKO VOLNENO POSTELJNI-
NO vam na domu kvalitetno in po 
konkurenčni ceni očistimo. V prime-
ru nakupa najnovejšega čistilnega 
stroja (suho in mokro globinsko 
čiščenje z ugodnim novoletnim po-
pustom) opravimo čiš-čenje brez-
plačno. B 851-506 po 20. uri. 
V POPOLDANSKEM ČASU in ob vi-
kendih sprejmem honorarno delo 
prodajalke. Cenjene ponudbe 
pošljite na upravo tednika Naš 
čas, Foitova 10, s pripisom šifre 
"PRODAJALKA". 
INDUSTRIJSKI ŠIVALNI STROJ 
"TEXTIMA", možnost plačila na 
obroke. B 851-343. 
KUPIM SANKE IN OTROŠKI KOM-
BENZION za 2 leti in pol.' 
351. 

t 892-

PISARNISKE PROSTORE, UREJE-
NE V POSLOVNI STAVBI V CEN-
TRU VELENJA, 50 m2 oddamo. 
B 852-376 do 15. ure, ali 858-
052 po 15.uri. 

Trgovsko podjetje d.o.o. "INTRADE" 
Maribor, Mlinska 22 

tel. (062) 22 66 00,22 66 13; tel./fax (062) 22 42 80 
Se odločate  za nakup audio ali video  tehnike,  potrebujete 
darilo  za posebne priložnosti?  Obiščite  nas, svetovali  in 
pomagali  vam bomo! 
Nudimo vam artikle  svetovno  znanega Korejskega 
proizvajalca  audio in video  tehnike  SAMSUNG H! 

Za vas smo pripravili  posebno 
ponudbo z najugodnejšimi  tenami  v 
iasu od 25.11 do 02.12. 1993! 
BTV CB 5051 AT 51 tm, teletekst, daljinski zosamo 44.999 si! 
BTV CB 5314 AT - 55 cm, teletekst, daljinski zo somo 51.999 sB 
VIDEOR. VX 350 - 4 glave, VPS, 10NG PWY, doljin. zo 44.370 sit 
VIDEOR VX 300 - 2 glavi, VPS, daljinski zo samo 39.780 sit 
HI-FI SCM 8100 - rodio, 2 kos., CD 2*60 w, dalj. za 41075 sit 
HI-FI MAX 360 - rodio, 2 kos., CD 2*80 W, dolj. zo 47.999 sil 
JEDILNI PRIBOR "S0LINGEN*CA«0 (zo 12 oseb) zo somo 20.999 sit 
JEDILNI PRIBOR"SOUNGfN"SABINE{12 oseb) zosamo 22.999sit 
JEDILNI PRIBOR "SOUNGBTSANORA (12 oseb) za samo 16.999 sit 
POSODA GOLDEN CR0WN (12 delov s termostatom) za samo 22.999 sit 
POSODA GOLDEN CR0WN (12 delno -steklen pokrov) za 16.999 sit 
POSODA GOLDEN CR0WN (12 delna • steklen pokrov) za 14.999 sit 

'"KOLIČINE SO OMEJENE!*** 
Na zalogi še vefiko  izbira: 
- IV, videorekorderjev, Hl-R stolpov, radiokasetofonov, avtorodiev... 

POSEBNE 
UGODNOSTI 
ZA KUPCE: 
• prodaja  na 2 
čeka! 
O darilo  pri 
nakupu nad 
5.000 sit 
• dodatnih  500 
sil popusta za 
kupce iz krajev 
oddaljenih  vei 
kot 30 krnil 
Maribora 
O garancija  in 
sevis  v Mariboru 

Za naše zveste stranke in za vas, ki nas do sedaj niste poznali: 
poslujemo v Mlinski ulid 22 vsak dan od 9. -12. in 15. -19. ure, 

v soboto od 9. -12. ure! 
PRIHRANEK IN KVALITETA  SE POTRJUJETA  Z NAKUPOM SAMSUNGOVIH 

IZDELKOV! 

PO CENAH  KOT  SE NIKOLI  V  SLOVENIJI!, 

POLZELA  38 
informacije 

J C K j a tel.: (063) 721 -052 

•OTDTd.0.0. 
Odpiralni čas: 
delavnik od 8" -16", sobota od 9" - 12h FIAT * ALFA ROMEO * LANCIA ' 
FIA7 cena do reg. 
PANDA 1,0 i.e.CAFE CAT 13.690 DEM 
UN01,1 i e.S CAT 16.420 DEM 
T1P01,4 S MAQ 19.560 DEM 
T1P0 2,0 i.e. GT CAT 25.360 DEM 
PONUDBA TEDNA: 
TEMPRA 2,0 i.e. SLX CAT autom. 

24.990 DEM 
ALFA ROMEO 
33 ŠPORT WAG0N 1,3 18.980 DEM 
155 V6 CAT 36.440 DEM 
155 04 CAT 44.190 DEM 
164 T. SPARK 32.420 DEM 
TAVRIA - najcenejši avto v Sloveniji!!! 
1091 ccm/53 KM, 5-stopenjski menjalnik, 
največja hitrost 145 km/h, poraba goriva 
4,6/6,6/6,8 (1/100 km) 609.477,00 SIT 
ODKUPUJEMO  ALI POSREDUJEMO 
PRODAJO RABLJENIH  VOZIL. 
MOŽNOST  NAKUPA  Z BANČNIMI 
KREDITI. 

POKLIČITE  NAS! 

O b č t n a V d e n j e 
a a a a a a a a s a a a a a s a a a s a ® 
Poroki: Srečko Zorman, roj. 1968, 
Golavabuka št. 11 in Marija Brecl, 
roj. 1969, Črnova št. 9; Peter Ari-
stovnik, roj. 1970, Škale št. 85/a 
in Tatjana Razgoršek, roj. 1974, Mi-
slinja, Sejmišče št. 46. 

Smrti: Antonija Trnovšek, toj. 
1910, Bovše št. 7/a; Ivan Zavo-
lovšek, roj. 1911, Bočna, Kropa št. 
7: Marija Lovrec, roj. 1912, Gavce 
št. 48/c; Alojz Oset, roj. 1908, 
Trnovec pri Dramljah št. 12; Ivana 

Meh, roj. 1909, Veliki vrh št. 38; Ju-
stina Golavšek, roj. 1912, Lokrovec 
št. 27; Roza Mravljak, roj. 1911, 
Velenje, Vojkova c.št.14; Fatime 
Kujundžič, roj. 1903, Ključ. 

Občina Žalec 

Poroke: Stanko Romih, Dobrteša 
vas in Doroteja Gračner, Dobrteša 
vas; Anton Piki, Gotovlje in Vesna 
Braniša, Šempeter v Sav. dolini; 
Vinko Peklič, Polzela in Klementina 
Krajnc, Polzela; Marko Jovaft, Črno-
va in Helena Meke, Vinska gora. 

Smrti: Neža Bizjak, stara 89 let, 
upokojenka, Andraž nad Polzelo št. 
69; Angela Lapornik, stara 82 let, 
upokojenka, Celje, Ul. bratov 
Vošnjakov; Hasiba Džafič, stara 86 
let, begunka, Hoziči b.b., sedaj 
Žalec. 

Občina Moziije 

Smrti: Ciril Podlesnik, 1931, Ljub-
no ob Savinji, Loke št. 6; Marija 
Žagar, 1929, Krnica št. 54; Janez 
Zavolovšek, 1911, Bočna, Kropa 
št. 7. 

ZAHVALA 

Ob tragični izgubi dragega očeta, brata in strica 

STANISLAVA  RABICA 

Se iskreno zahval jujemo vsem prijateljem, znancem in sostanovalcem za izraženo 

sožalje, darovano cvetje in sveče ter spremstvo na zadnji poti. 

Posebna zahvala velja kolektivoma ESO in ERA Velenje za nudeno pomoč in govorniku 

ESA za poslovilne besede. 

Toplo zahvalo izrekamo tudi bivšim sodelavcem LIP Bled. obrat Tomaž Godec 

Bohinjska Bistrica. 

Zahvala velja tudi pevcem in gospodu župniku za opravljen obred. 

V S I N J E G O V I 

ZAHVALA 
ob boleči izgubi moje drage mame 

MARIJE LOVREC 
iz Gavc 

se zahvaljujem vsem sorodnikom in prijateljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, 
sveče in svete maše. 

Še posebna hvala družinama Korošec in Bačovriik za pomoč, sodelavcem obrata Jama 
Pesje in sodelavkam ERA Tržnica. 

Iskrena hvala gospodu župniku za lepo opravljen obred, govornici in moškemu 
pevskemu zboru iz Šmartnega ob Paki. 

Sin Jože VajngerI z družino. 

Želite svoje penudlbo predstaviti  v 
"Božičnem Kažipotu",  prilogi  tednika 
Naš čas? 
Zavrtite  telefon 853 45 1 In obiskali 
vas bomof 

107,8 MHz 
RJUHO VELENJE 

Tani Od 26. julija dalje se ne imenujemo več 
JUGOTANIN, ampak TANIN SEVNICA, 
spremenili smo tudi telefonske številke, naš 
proizvodni znak pa je ostal enak. 

Še vedno odkupujemo 
LES PRAVEGA  KOSTANJA 

za predelavo v tanin. 
Vse podrobnejše informacije lahko dobite na našem naslovu - TANIN 
SEVNICA, Hermanova 1, oziroma po telefonu 0608 - 41349, les pa 
lahko pripeljete vsak dan med 6. in 15. uro. 

6 8 2 9 0 Sevnica, S loven i ja 
H e r m a n o v a 1, p .p . 9 

telefon:  n c. ( 0 6 0 8 ) 41 2 2 4 
fax:  ( 060B) 41 6 2 6 

telex: 3 5 8 1 5 TANSEV SI 

tfvtcT Marko Celj 
63000 Celje, Grevenbroich 13 
Tel/fax: 063/32-320 
(nakupovalni center NOVA VAS) 

Trgovina z rezervnimi deli 
* ZASTAVA 
* LADA 
* GOLF 

Velika  izbira: 
-rezervnih  delov 
- potrošniškega  materiala 
- avtokozmetike 

Možnost  nakupa materiala  tudi  za ostale  DOMAČE  in UVOŽENE  avtomobile. 
Posebno ugodno:  pločevina,  gume, prevleke,  akumolatorji  itd. 
Izjemna  ponudba nemškega  motornega  olja  SAE15W-40  - cena le  270,00  SIT!!! 

• • • • • • • • • • 
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CAS 
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"Naš čas" izdaja Časopisno založniško in RTV podjetje 
NAŠ ČAS, d.o.o. Velenje, Cesta Františka Foita 10. 

Izhaja ob četrtkih. 

• • • • • • » • • • • • i 
Uredništvo: Boris Zakošek (direktor in glavni urednik), 
Stane Vovk (odgovorni urednik), Milena 
Krstič-Planinc, Bogdan Mugerie, Janez Plesnik, 
Tatjana Podgoršek, Bojana Špegel, Mira Zakošek (novi-
narji), Peter Rihtarič (oblikovalec). 

Sedež uredništva in uprave: Velenje, Foitova 10, p.p. 89, 
telefon (063) 853-451,854-761, 856-955. 
Žiro račun pri SDK Velenje, številka 52800-603-38482. 
Cena posameznega izvoda je 70,00 tolarjev, 
trimesečna naročnina 820,00 tolarjev. 

Rač. prelom in oblikovanje: t l l i l i l i H i * i t « ' , l 
in LUMINA 

Grafična priprava, tisk in odprema: GZP Mariborski tisk 
Maribor. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračajo. 



Sobotni požar pri Volku v Plešivcu naredil ogromno škodo 
"aaaa«aa«aaawaa«aaaaaaaaaaaaaaaa»aaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaxaaaaa«aaaa» 

Neočiščene ceste 
povzročale glavobol 

V soboto, 20. novembra, ob 
17. uri in 15 minut je izbruh-
nil požar na stanovanjski hiši 
last Romana V. v Plešivcu pri 
Velenju. Objekt velikosti 24 x 
13 metrov je bil v zgornjem 
delu lesen, v njem pa so se na-
hajali bivalni prostori 
domačih. V spodnjem delu je 
bil gostinski lokal. V požaru, 
ki je najverjetneje izbruhnil 
zaradi napake v dimniku, je 
nastalo za okoli 15 milijonov 
tolarjev materialne škode. 
Požar je gasilo 65 gasilcev iz 
okoliških gasilskih društev. 

rih gostilno, edini vir zaslužka 
njegove štiričlanske družine. V 
trenutku so ostali brez vsega. 

Nevenka Lever, Albinovo de-
kle je reklo: "Ne  morete si misliti 
kako srečna  sem bila,  ko je Albin 
v avtomobilu  odkril  mojo denar-
nico v njej pa 900 DEM.  To  je 
vse, čisto  vse, kar mi je ostalo." 

Albin Volk pa je rekel, da je 
šlo vse tako hitro, daje utegnil 
iz sobe odnesti samo oblačila, 
toliko, kolikor jih je lahko dva-
krat pograbil...Vse drugo je 
uničil ogenj. 

V trenutku so bili pri njih in z 
njimi sosedje, prišli so iz 
PlešivcainGraškegore,dabi po-
magali, a kaj dosti se ni dalo nare-
diti. 

Kako se Roman Volk spomin-
ja nesrečnega popoldneva? "So-
botni  večer  so si za praznovanje 
rojstnih  dni  pri nas razervirale 
štiri  zaključene  družbe,  pri-
bližno  štiridest  ljudi.  Razmišljali 
smo, ker je močno  snežilo,  kako 
bodo prišli  gor in kako dol.  Albi-
novo dekle  je zato po telefonu 
poklicala  Cestno  podjetje,  da  bi 
prišli  očistit  cesto." 

Od tu je nadaljevala Neveka 
Levar: "Najprej  sem poklicala 
Vekos,  kjer so mi povedali,  da  te 
ceste ne čistijo  oni, ampak naj se 
obrnem na Cestno  podjetje  Cel-
je. Tam  so mi povedali,  ko sem 
jim razložila  za kaj gre, da  imajo 
v Velenju  na Selu  svojo enoto in 
naj se obrnem na njih. Klicala 
sem, a nihče  se ni oglasil." 

Tako se glasi uradno sporočilo, 
ki ije govori o tem, da je ta požar 
uničil žulje velike družine Vol-
kov v Plešivcu in jim za nekaj 
časa povsem onemogočil de-
javnost, od katere so živeli. 

Ko smo v ponedeljek opol-
dne ubirali s stoenko kilometre 
po idilični pokrajini in se 
vzpenjali proti Plešivcu, smo 
razmišljali, kako so le gasilci s 
svojimi avtomobili lahko pre-
magali to pot v soboto na večer, 
ko je snežilo in so bile ceste za-
metene in spolzke. Sploh, ker je 
bila njihova pomoč izjemna. 

Proti Plešivcu se je odpravilo 
osem gasilskih cistern in pet 
kombijev! 

Roman Volk, lastnik objekta, 
ki je zgorel, seje ob našem obi-
sku odpravljal v dolino, v Velen-
je, da odpove obrt... Objekt, ki je 
bil lanskega aprila deležen temel-
jite prenove, ko so v njem ogrom-
no naredili, v zgornjih prostorih 
uredili pet popolnoma opre-
meljnih sob, kaže danes žalostno 
podobo uničujoče ognjene sti-
hije. V zgornjih prostorih je žive-
la Romanova mama, njegov brat 
Albin z dekletom in sestra, Ro-
man paje imel v spodnjih prosto-

Ognjeni  zublji  so bili  neusmiljeni 

Ko smo Volkove  v ponedeljek  obiskali,  so se odpravljali  v 
dolino,  da odpovedo  obrt. 

Danes razmišljajo pri Volkih, 
da bi v primeru, če bi bila cesta 
očiščena, lahko tudi gasilci prišli 
prej in morda ohranili vsaj lokal. 
Tako pa... "Eden  izmed  gasilskih 
avtomobilov  se je na zasneženi 
cesti  postavil  počez  in zaprl  pot 
drugim  in zdi  se nam vsem, da  je 
trajalo  neznansko dolgo  in še 
dlje,  ko je do  nas na pomoč  pri-
peljal  prvi gasilski 
avto. Kot  vem, so po-
tem cesto posipali,  a 
šele  na posredovan-
je in zahtevo polici-
je in gasilcev,"  je 
zagrenjen v ponedel-
jek opoldne razlagal 
Roman Volk. 

vedano: plešivški otroci v pone-
deljek dopoldne niso mogli v šolo 
v Velenje. Ostali so doma, ker jih 
v šolo po neočiščeni cesti ni mo-
gel odpeljati nihče. 

• Milena Krstič  - Planine 
foto:  Stane Vovk 

Nekaj denarja za 
obnovo objekta bd 
govovo dobil od za-
varovalnice, saj je 
imel objekt zavaro-
van. A kot se rado 
zgodi, verjetno ne v 
taki višini, kot mu jo 
je povzročil požar, 
ogromno dela, ki so 
ga vložili v obnovo, 
pa jim tako ali tako 
ne more povrniti 
nihče. 

Mimogrede po- je bil dimnik  vzrok  požara,  ki je pov-
zročil  za 15 milijonov  tolarjev  škode? 

Hiša se poseda, komisije pa od nikoder 

Ni junaka, ki se ne bi bal! 
Večina ljudlt£eli takšne ali 

drugačne tež^fjl  rešiti po red-
ni poti. Nekaterim to celo 
uspe, so pa tudi takšni, ki brez 
uspeha tekajo od vrat do vrat 
in so deležni zgolj obljub. 
Marsikdo o4 slednjih se 
nemočen ojunači in želi s 
pomočjo novinarja javnost 
vsaj seznaniti kako številne 
prošnje in zahteve ne rodijo 
sadov, kako lahko za-

Bo podporje  zdržalo  sneg na strehi? 

vlačevanje in neodgovornost 
pristojnih povzročita tudi ka-
tastrofo.  Takšen uvod je na-
menjen stiski ljudi, ki so tik 
pred dejstvom, da jih doleti 
huda nesreča. 

Na cesti VII (KS Gorica) v 
Velenju v stanovanjski hiši 
živi Andžela Koprivnikar. 
Leta 1973 sta s pokojnim 
možem Martinom pričela graditi 
lastno hišo in se leta 1977 vanjo 

tudi vselila. Hiša ima 
tri etaže z vhodom v 
vmesni etaži na 
spodnji strani Ceste 
VII. 

Glavni vhod je 
preko dva metra 
izrinjen od celotnega 
objekta, nad vhodom 
pa je kopalnica. Do 
sem vse lepo in prav. 
Ob katastrofalnih 
poplavah pred tre-
mi leti so se na zu-
nanjem delu 
Koprivnikarjeve 
hiše pojavile prve 
razpoke, prav tako 
v kopalnici in v kle-
ti. Sprva majhne 
razpoke so se 
vztrajno večale in 
širile. Po sedanjih 
meritvah se v enem 
tednu povečajo za 2 
centimetra in so po-

nekod velike že preko 5 centime-
trov. Najhuje je ob trajnejših pa-
davinah, ko je klet dobesedno 
pod vodo. Da bi vsaj začasno 
preprečili rušenje, so vhod 

Največje  razpoke  so v kopalnici 

zava-rovali s podporami in 
opažem, sicer bi se takoj podrl. 
Vhodnih vrat ne morejo več 
odpirati, zato sedaj v hišo vsto-
pajo skozi garažo. Neuporabna 

je tudi kopalnica nad vhodom, ne 
odpira se okno, keramične 
ploščice odpadajo, na vogalih pa 
so že takšne razpoke, da se člo-
vek zgrozi; Andžela Koprivnikar 

nam je dejala, dajo 
je že pošteno strah 
stopiti v hišo. 

In kaj je vzrok 
pogrezanja in raz-
pok? Letos fe-
bruarja si je 
Kopri vnikarjevo 
hišo (doslej edini) 
o g l e d a l 
d i p l . i n g . An ton 
Apat, sicer sodni 
cenilec in izvede-
nec gradbene stro-
ke. Iz njegovega 
uradnega sporočila 
o omenjenem ob-
jektu je moč razbra-
ti, da je vzrok 
posedanja lahko v 
izpiranju finih 
frakcij  Zemljine ob 
velikih in dolgo-
trajnih nalivih. 
Preprosto povedano 
- tod si je našla pot 
podtalna voda. Pred 
štirimi leti je bila tu 

izkopana in položena kanalizaci-
ja za CATV. Pri položitvah raz-
nih komunalnih vodov (telefon, 
CATV, elektrika in podobno) je 
v bistvu nastala drenaža. Pri vho-

du v hišo je tudi naj-
nižja točka asfaltne 
ceste. In kaj pravi An-
ton Apat o sanaciji 
poškodovanega dela 
hiše? Ker je izrinje-
ni del (vhod in ko-
palnico) nemogoče 
sanirati, bo po-
trebno ta del objek-
ta v celoti porušiti, 
pri tem pa paziti, da 
s tem ne bi poškodo-
vali še strehe. Vred-
nost sanacije 
ocenjuje na pri-
bližno 625.000 to-
larjev. 

Da ne bi kdo mislil, 
da so Koprivnikaijevi 
ob vsem tem stali križem rok. Sin 
je najprej na Zavodu ta urbani-
zem Velenje prijavil kaj se s hišo 
dogaja, pa tudi po enem letu ni bilo 
nikogar, da bi hišo pogledal in vsaj 
svetoval kaj storiti. "Sami nismo 
strokovnjaki, da bi vedeli kaj na-
rediti", doda mama Andželina. 

Sinje nato več sreče skuša! 
poiskati pri predsedniku 
Izvršnega sveta Skupščine 
občine Velenje Srečku Mehu, pa 
ne le enkrat, večkrat. Predsednik 
mu je obljubil, da bo storil vse, 
da bi stvar razrešili. Dejal je, da 
bo imenoval posebno komisijo, 
ki si bo hišo ogledala in sveto-
vala rešitev. 

Andžela  Koprivnikar  kaže,  kje se ste-
na premika  in pogreza 

Do danes Koprivnikarjevi te 
komisije še niso videli. Res je 
nekdo nekoč poklical, da pridejo 
na ogled, a je bil klic tudi vse. 
Kaže, da se teh nekaj članov eno-
stavno ne more zbrati, drugega 
razloga skoraj ne more biti. 

"Mene je v hiši že pošteno 
strah," pravi Andžela Kopriv-
nikar in nadaljuje: "Ponoči 
slišim kako pokajo leseni deli in 
čutim, da hišo nekaj potiska. 
Imam občutek, da bom kmalu s 
hišo vred pristala pri sosedu," 
žalostna sklene pogovor naša 
sogovornica. 

• B.Mugerle 


